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Acta de la sessió celebrada el dia 6 d’octubre de
2006 i aprovada el dia 24 de novembre de 2006

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia sis d’octubre de dos mil sis, s’hi
reuneix el Plenari del Consell Municipal, en sessió or-
dinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Alcalde,
Jordi Hereu i Boher. Hi concorren els Ims. Srs. i la
Ima. Sra. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier Casas i
Masjoan, Jordi Portabella i Calvete, Imma Mayol i
Beltran, José Ignacio Cuervo i Argudín, i Carles Martí
i Jufresa, i els Ims. Srs. Regidors i les Imes. Sres.
Regidores Maravillas Rojo i Torrecilla, Assumpta
Escarp i Gibert, Francesc Narváez i Pazos, Pere
Alcober i Solanas, Catalina Carreras-Moysi i Carles-
Tolrà, Immaculada Moraleda i Pérez, Montserrat
Ballarín i Espuña, Ferran Julián i González, Sara
Jaurrieta i Guarner, Montserrat Sánchez i Yuste,
Ramon Nicolau i Nos, Xavier Trias i Vidal de Llobate-
ra, Joan Puigdollers i Fargas, Sònia Recasens i
Alsina, Jaume Ciurana i Llevadot, Magda Oranich i
Solagran, Joaquim Forn i Chiariello, Joana Ortega
i Alemany, Teresa M. Fandos i Payà, Eduard García i
Plans, Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller
Ruedas, Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro Carrei-
ras, Maria Caridad Mejías Sánchez, Xavier Basso i
Roviralta, Alberto Villagrasa Gil, Jaume Oliveras i
Maristany, Pilar Vallugera i Balañà, Xavier Florensa
i Cantons, Ricard Martínez i Monteagudo, Eugeni
Forradellas i Bombardó, Ricard Josep Gomà i Car-
mona i Elsa Blasco i Riera, assistits pel secretari ge-
neral, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

Excusa la seva assistència l’Im. Sr. Ignasi Fina i
Sanglas.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Antonio
Muñoz i Juncosa.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i cinc minuts.

Es donen per llegides les actes de la tres sessions
anteriors, ordinària i extraordinàries, celebrades res-
pectivament el 21 de juliol i el 8 de setembre de 2006,
l’esborrany de les quals ha estat tramès a tots els
membres del Consistori; i s’aproven.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Credencial expedida per la Junta Electoral Cen-
tral expressiva de la designació de l’Im. Sr. Ramon
Nicolau i Nos com a regidor d’aquest Ajuntament en
substitució, per renúncia, de l’Im. Sr. Joan Clos i
Matheu; i l’acta de la seva presa de possessió que
tingué lloc el dia 15 de setembre de 2006.

El Sr. Alcalde dóna la benvinguda al Consistori al
nou regidor, l’Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos.

2. Acords de la Comissió liquidadora del Consorci
del Palau de Congressos de Barcelona de 29 de no-
vembre de 2005 i 10 de maig de 2006, pels quals es
desestimen les al·legacions presentades i es liquida
definitivament el Consorci.

3. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4046), que crea la Comissió de coordina-
ció municipal Barcelona Plató i en designa els mem-
bres.

4. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4044), que delega en el gerent del Sector
de Seguretat i Mobilitat la presidència del Tribunal de
selecció de personal per a cobrir divuit places de ca-
poral del Servei de Prevenció d’Extinció d’Incendis i
Salvament, i en designa com a suplent el director de
tal Servei.

5. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4043), que designa el Sr. José Ángel
Rodríguez i Fernández vicepresident del Consell Mu-
nicipal del Districte d’Horta-Guinardó.

6. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4045), que designa l’Im. Sr. Carles Martí i
Jufresa president del Consell Assessor d’Escultures,
en substitució del Sr. Ferran Mascarell i Canalda, i la
Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert vicepresidenta de
l’esmentat Consell.

7. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4039), que crea la Comissió tècnica de
seguretat en protecció de dades de caràcter personal
de l’Ajuntament de Barcelona, en designa els mem-
bres i li assigna funcions.

8. Decret de l’Alcaldia, de 21 de juliol de 2006
(S1/D/2006 4057), que determina l’aplicació provisio-
nal, al personal laboral de la Corporació, de la Llei
8/2006, de 5 de juliol, de mesures relatives a la concili-
ació del treball amb la vida familiar del personal al ser-
vei de les Administracions públiques de Catalunya.

9. Decret de l’Alcaldia, d’1 de setembre de 2006
(S1/D/2006 4365) que modifica la representació de
l’Ajuntament de Barcelona en els òrgans de govern
del Consorci Museu Nacional d’Art de Catalunya i en
designa membres del Patronat, com a vicepresident,
el Sr. Jordi Carulla i Fons i, com a vocals, l’Im. Sr.
Carles Martí i Jufresa, la Ima. Sra. Immaculada
Moraleda i Pérez i el Sr. Jordi Martí i Grau; i com a
vocals de la Comissió Delegada, l’Im. Sr. Carles Martí
i Jufresa i el Sr. Jordi Martí i Grau.

10. Decret de l’Alcaldia, de 7 de setembre de 2006
(S1/D/2006 4487), que amb motiu de la celebració de
la Diada de l’11 de setembre autoritza l’ampliació de
l’horari de tancament en una hora més, per a la nit del
10 de setembre d’enguany (matinada del dia 11), als
establiments públics dedicats a l’activitat recreativa
de restauració, de bar i bar-restaurant, i als establi-
ments dedicats a l’activitat recreativa musical de bar-
musical, discoteca, sala de festes, cafès-cantant o
cafès-concert del municipi de Barcelona.
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11. Decret de l’Alcaldia, de 7 de setembre de 2006
(S1/D/2006 4548), que designa el Sr. Lluís Forniés i
Villagrasa representant de l’Ajuntament de Barcelona
al Patronat de la Fundació per a la Motivació dels Re-
cursos Humans.

12. Decret de l’Alcaldia, de 7 de setembre de 2006
(S1/D/2006 4549), que fixa com a festes locals a ce-
lebrar durant l’any 2007 en el terme municipal de Bar-
celona, els dies 4 de juny i 24 de setembre.

13. Decret de l’Alcaldia, de 8 de setembre de 2006
(S1/D/2006 4568), que manté la vigència de les de-
signacions dels funcionaris eventuals.

14. Decret de l’Alcaldia, de 12 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4569), que delega en el gerent de
Serveis Generals la presidència del Tribunal de se-
lecció de personal per a cobrir 95 places d’auxiliar
d’Administració general de l’Ajuntament de Barcelona
i en designa suplent el director de Recursos Humans
i Organització.

15. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4660), que designa l’Im. Sr. Carles
Martí i Jufresa cinquè tinent d’alcalde de l’Ajuntament
de Barcelona.

16. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4659), que designa l’Im. Sr. José
Ignacio Cuervo i Argudín portaveu del Govern Munici-
pal de l’Ajuntament de Barcelona en substitució de
l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

17. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4658), que designa l’Im. Sr. Ramon
Nicolau i Nos membre de la Comissió de Govern de
l’Ajuntament de Barcelona en substitució del Sr. Joan
Clos i Matheu.

18. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4661), que designa l’Im. Sr. Ramon
Nicolau i Nos regidor ponent de Participació Ciutada-
na, Solidaritat i Cooperació.

19. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4662), que modifica l’anterior decret
de l’Alcaldia de 10 de juliol de 2006 en el sentit d’en-
carregar a l’Im. Sr. Carles Martí i Jufresa l’elaboració
de la proposta de les normes de funcionament de
l’Observatori Permanent per a la Convivència.

20. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4663), que modifica l’anterior de-
cret de l’Alcaldia de 23 de maig de 2006 en el sentit
d’encarregar a l’Im. Sr. Ferran Julián i González la
posada en funcionament de la Comissió institucional
per a l’anàlisi i el tractament del vandalisme en l’àm-
bit urbà.

21. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4664), que designa l’Im. Sr. Xavier
Casas i Masjoan director executiu del Programa es-
pecial sobre l’espai públic, i president de l’òrgan de
coordinació de l’esmentat Programa en substitució de
l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

22. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4665), que designa l’Im. Sr. Ferran
Julián i González vicepresident de la Comissió de Po-
lítica Mediambiental i de Sostenibilitat en substitució
de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

23. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4666), que designa l’Im. Sr. Ferran
Julián i González vicepresident executiu de la Comis-
sió Estratègica de Mobilitat, i director del Comitè Per-
manent de l’esmentada Comissió en substitució de
l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

24. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4669), que designa la Ima. Sra.
Montserrat Sánchez i Yuste membre del Fòrum Ciutat
i Comerç en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher.

25. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4672), que designa la Ima. Sra.
Montserrat Sánchez i Yuste membre del Consell Ciu-
tat i Comerç en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu
i Boher.

26. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4674), que designa l’Im. Sr. Carles
Martí i Jufresa president del Consell d’Edicions i Pu-
blicacions en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher.

27. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4675), que designa l’Im. Sr. Ferran
Julián i González representant de l’Ajuntament de
Barcelona al Consell de Direcció de l’Escola de Poli-
cia de Catalunya en substitució de l’Excm. Sr. Jordi
Hereu i Boher.

28. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4676), que designa l’Im. Sr.
Ramon Nicolau i Nos representant de l’Ajuntament
de Barcelona a la Xarxa Local per a la Diversitat i la
Ciutadania en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu
i Boher.

29. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4683), que designa: l’Excm. Sr.
Jordi Hereu i Boher president de la Comissió per l’es-
tudi del fenomen de l’ocupació il·legal d’immobles a la
ciutat de Barcelona, en substitució del Sr. Joan Clos i
Matheu; i l’Im. Sr. Ferran Julián i González com a po-
nent i director del Grup de treball de l’esmentada Co-
missió en substitució del Sr. Ferran Mascarell i
Canalda.

30. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4645), que crea la Direcció del Ga-
binet de l’Alcaldia i n’aprova l’estructura organitzativa
i funcions, suprimeix la Direcció del Gabinet de Rela-
cions Públiques integrant les seves funcions en la Di-
recció del Gabinet Tècnic de Protocol i Relacions Ins-
titucionals.

31. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4643), que nomena el Sr. Ignasi
Cardelús i Fontdevila director del Gabinet de l’Alcal-
dia.

32. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4763), que assigna provisionalment
al Sr. Xavier Segura i Grau, director de Serveis Tèc-
nics del Districte de Sant Andreu, les facultats dele-
gades als gerents de districte, pels decrets d’Alcaldia
de 18 d’abril de 2005 i 15 de desembre de 2003, en
matèria de gestió econòmica i d’administració de per-
sonal, i en matèria d’incoació, instrucció i resolució
d’expedients sancionadors, mentre no es procedeixi
al nomenament del gerent del districte.

33. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4644), que nomena la Sra. Carme
Gibert i Valls cap del Gabinet de l’Alcaldia.

34. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4646), que crea la Direcció de Rela-
cions Interadministratives i n’aprova les funcions.

35. Decret de l’Alcaldia, de 18 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4641), que nomena la Sra. Irene
Pagès i Perarnau directora de Relacions Interadmi-
nistratives.
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36. Decret de l’Alcaldia, de 19 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4667), que nomena membres del
Ple de la Comissió de Lectura Pública de Barcelona:
l’Im. Sr. Carles Martí i Jufresa, en substitució del Sr.
Ferran Mascarell i Canalda, la Ima. Sra. Montserrat
Ballarín i Espuña, en substitució de la Sra. Marina
Subirats i Martori, la Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera, en
substitució del Sr. Ernest Maragall i Mira, el Sr. Josep
García i Puga, en substitució del Sr. Josep M.
Lucchetti i Piu, i la Sra. Marta Clari i Padrós, en subs-
titució del Sr. Jordi Martí i Grau; i Secretària de l’es-
mentada Comissió la Sra. Montserrat Calvo i
Vallverdú en substitució de la Sra. Marta Clari i
Padrós.

37. Decret de l’Alcaldia, de 19 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4657), que, amb motiu de la cele-
bració de les festes de la Mercè, autoritza l’ampliació
de l’horari de tancament en una hora més, des de la
matinada del dia 23 de setembre (nit de divendres a
matinada del dissabte) fins a la matinada del dia 25
de setembre d’enguany (nit de diumenge a matinada
de dilluns), als establiments públics dedicats a l’activi-
tat recreativa de restauració, de bar i bar-restaurant, i
als establiments dedicats a l’activitat recreativa musi-
cal de bar-musical, discoteca, sala de festes, cafès-
teatres, cafès-cantant o cafès-concert del municipi de
Barcelona.

38. Decret de l’Alcaldia, de 20 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4684), que designa la Sra. Sara
Yvonne Dauge ponent i Secretaria del Consell Asses-
sor d’Escultures.

39. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4820), que designa membres: del
Consell de l’Institut Municipal Fundació Mies van der
Rohe, com a president, l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher en substitució del Sr. Joan Clos i Matheu, i
com a vicepresidenta, la Ima. Sra. Assumpta Escarp
i Gibert en substitució del Sr. Xavier Casas i Masjoan;
i del Consell de l’Institut Municipal d’Educació de Bar-
celona, com a president, l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher en substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.

40. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4821), que designa representants
de l’Ajuntament de Barcelona: al Consell d’Adminis-
tració de l’Autoritat del Transport Metropolità, l’Im. Sr.
Ferran Julian i González en substitució de l’Excm. Sr.
Jordi Hereu i Boher; a la Junta General del Consorci
per a la Defensa de la Conca del Riu Besòs, la Ima.
Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de
l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher; a la Junta de Direcció
del Consorci del Besòs, la Ima. Sra. Sara Jaurrieta i
Guarner en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher; al Consell General del Consorci de Comunica-
ció Local, la Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pérez
en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher; i a
l’Assemblea General de l’Agència Local d’Energia de
Barcelona, la Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en
substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.

41. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4822), que designa membre del
Consell Rector del Consorci Casa Àsia l’Excm. Sr.
Jordi Hereu i Boher en substitució del Sr. Joan Clos i
Matheu.

42. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4824), que designa l’Excm. Sr. Jordi
Hereu i Boher representant de l’Ajuntament de Barce-
lona a la Junta de Govern del Consorci Alta Velocitat

de Barcelona en substitució del Sr. Joan Clos i
Matheu.

43. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4825), que proposa a la Societat
Barcelona de Serveis Municipals, SA, com accionista
de Mercabarna, SA, elevar a la Junta General de
Mercabarna, SA, la proposta de designació de
l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher com a membre del
Consell d’Administració de Mercabarna, SA, en subs-
titució del Sr. Joan Clos i Matheu.

44. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4836), que proposa a la Junta Ge-
neral de Barcelona Sagrera Alta Velocitat, SA, la de-
signació de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher com a
membre del seu Consell d’Administració en substitu-
ció del Sr. Joan Clos i Matheu.

45. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4837), que proposa a la Junta Ge-
neral de la Societat Capital Risc Barcelona Emprèn la
designació de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher com a
representant d’aquest Ajuntament en el seu Consell
d’Administració en substitució del Sr. Joan Clos i
Matheu.

46. Decret de l’Alcaldia, de 29 de setembre de
2006 (S1/D/2006 4838), que proposa a la Junta Ge-
neral de la Societat Barcelona Regional, Agència Me-
tropolitana de Desenvolupament Urbanístic i d’Infras-
tructures, SA, la designació de l’Excm. Sr. Jordi
Hereu i Boher com a representant d’aquest Ajunta-
ment en el seu Consell d’Administració en substitució
del Sr. Joan Clos i Matheu.

b) Informes

2. Programa d’inversions 2004-2007 (Districte de
Sant Martí).

El Sr. Narváez, en la seva condició de regidor del
Districte de Sant Martí, comença la presentació
d’aquest informe destacant que aquest és el districte
que està experimentant una transformació més gran
de tots els de la Ciutat en disposar de sòls que per-
meten dotar-lo d’aquell aspecte que Barcelona ne-
cessita en el segle XXI; que la transformació operada
amb el motiu del Fòrum ajudà a dignificar tres barris
de tal districte, el del Sud-oest del Besòs, el de la
Maresme i el de Diagonal Mar i posà fi a l’espècie
d’abocador que hi havia en aquella zona i comportà
el cobriment de la depuradora més important de
Catalunya, de manera que Barcelona compta ja amb
un front litoral definitivament digne com reconeixen
els veïns dels barris esmentats, els quals abans eren
travessats a les nits per 252 camions d’escombraries
que es dirigien a la Incineradora; que a Sant Martí
s’està produint també una gran transformació en la
zona de la Gran Via gràcies al magnífic acord, que
varen impulsar el Sr. Santiburcio i el Sr. Puig, entre
aquest Ajuntament i la Generalitat de Catalunya,
acord que tenia una vocació de monumentalitzar un
carrer molt monòton amb edificacions pròpies d’una
època determinada; i que una altra transformació que
s’està operant en tal districte és conseqüència de la
desaparició produïda a partir de 1974 de les activitats
industrials existents i de les agències de transport
que s’hi havien instal·lat al Poblenou i després es
traslladaren al Centre Intermodal de Mercaderies de
Santa Perpètua de Moguda, fenomen que hi propicià
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la proliferació de locals de pública concurrència, usos
no volguts pels veïns del barri: davant d’això l’Ajunta-
ment, en una actitud molt valenta, s’inventà la qualifi-
cació 22@ que està donant moltes satisfaccions en
comportar la instal·lació d’empreses capdavanteres
en tecnologia puntera i d’altres activitats admeses en
tal qualificació i també en permetre dotar el barri
d’equipaments, zones verdes i 4.000 habitatges de
protecció.

Continua dient que les actuacions en el Districte de
Sant Martí no s’han circumscrit als grans projectes,
sinó que han estat també sensibles a les petites de-
mandes de la ciutadania i així s’ha fet un considera-
ble esforç de peatonalització dels nuclis antics del
Poblenou i del Clot per dotar-los d’una millor qualitat
de vida, s’han recuperat interiors d’illa al Poblenou i al
Sud-oest del Besòs, s’han arranjat diverses places
com ara les de Valentí Almirall, de Conxita Badia,
dels Porxos, etcètera; que no es pot tampoc oblidar la
construcció d’equipaments com són el Centre cívic de
Sandaru, el Centre cultural de Can Saladrigas, el
Centre de barri de Diagonal Mar i del Poblenou, el
Camp de futbol Agapito Fernández, la remodelació
del Mercat del Poblenou, les escoles bressol de la
Farinera, de la Verneda i del Virrei Amat i l’ampliació
de l’Escola bressol Cascavell –fins al punt que en el
darrer trienni se n’han fet més escoles bressol que en
els vint-i-tres anys anteriors–, el Casal de gent gran
de Can Saladrigas, el Centre de serveis
sociosanitaris, la nova seu de la Guàrdia Urbana a
Ca n’Oliva Artés o el Casal d’avis i Centre de barri en
execució al camí Antic de València.

El Sr. García considera que l’informe que s’acaba
de presentar es caracteritza per les prioritats equivo-
cades i els incompliments, tot i haver-se aprovat una
vella assignatura pendent, la compra d’Arxemica; que
l’equip de govern, després d’estar vint-i-set anys go-
vernant la Ciutat, ja no és capaç de generar noves
idees i es dedica a administrar, amb poca fortuna, les
velles idees de sempre, perquè es creu que ja ho ha
vist tot i ho sap tot i, consegüentment, no li cal escol-
tar ningú; que aquesta combinació d’idees esgotades
amb una preocupant sordera fa que les prioritats d’in-
versió siguin equivocades i d’això a Sant Martí n’hi ha
el millor exemple, el Fòrum, amb el qual el 2004 fra-
cassà la vella recepta de fer avançar la Ciutat a bat-
zegades a força de grans esdeveniments, fracàs que,
malgrat negar-ho, ha estat assumit pel mateix govern
municipal com ho demostra l’informe presentat, que
ha passat de puntetes pel Fòrum a pesar que, em-
mascarat en l’apartat de manteniment i millora de
l’espai públic, amb el títol de reforma del Front litoral
es diu textualment que “un dels àmbits territorials que
han concentrat de forma significativa la inversió del
mandat ha estat el corresponent a l’àrea del Fòrum”.

Recalca que mentre al Fòrum la consigna ha estat
que no hi faltés de res, al Clot han vist com la bibliote-
ca promesa tampoc no es farà realitat en aquest
mandat, la caserna de la Verneda continua essent
una assignatura pendent, i al barri de la Pau no s’ha
fet res més enllà de les accions de manteniment; que
al Besòs s’han enterrat centenars d’euros en el Fò-
rum i, en canvi, els espais entre blocs que un dia va-
ren ser enjardinats estan arrasats, si bé en aquest
cas hi ha la bona notícia que seran objecte d’un ade-
quat arranjament preelectoral; que al Poblenou s’ha
optat novament per unes prioritats equivocades en

posar al capdavant el negoci immobiliari i deixar els
compromisos del Projecte 22@ com la ventafocs, ja
que en la falca publicitària que és, a juí seu, l’informe
avui presentat es parla que Sant Martí fa realitat un
ambiciós pla de nous habitatges de protecció, però
ell, encara que podria discutir també les xifres, es li-
mitarà a fer notar dues dades irrefutables: 1a) que
avui és més difícil que el 2004 accedir a un habitatge;
2a) que tal com ja ha denunciat la Federació d’Asso-
ciacions de Veïns de Barcelona, en aquest mandat
només es lliuraran 70 habitatges dels 4.200 famosos
habitatges del 22@.

Diu, en conclusió, que s’ha ofert una informe on
predominen les assignatures pendents que haurà
d’aprovar un nou govern de la Ciutat.

La Sra. Balseiro manifesta que amb l’informe pre-
sentat al regidor del Districte de Sant Martí li cau la
careta perquè s’hi fan paleses les promeses incom-
plertes, per tal com a principis de 2003, just abans de
les darreres eleccions municipals, s’aprovaren els
plans d’equipaments dels diferents barris del Districte
de Sant Martí, els quals tanmateix no figuren en el
programa d’inversions que s’acaba d’exposar, així,
per exemple: a) només hi consten cinc de les vint-i-
una actuacions previstes en el Pla d’equipaments del
Clot–Camp de l’Arpa i, concretament, només s’ha
construït una de les cinc escoles bressol previstes en
tal zona i, per tant, la sorprèn que el Sr. Narváez hagi
pogut dir que en aquest mandat s’havien construït
més escoles bressol que en els vint anys anteriors; b)
no figuren tampoc en el programa presentat les dife-
rents places que s’havien d’urbanitzar en el barri de
la Pau, ni les dues residències de gent gran que s’ha-
vien de fer per als barris de la Diagonal, de la Mares-
me i del Besòs, de les quals només n’hi ha una en
construcció.

Observa, més endavant, que tampoc es diu res de
coses que s’havien esgrimit com a armes en contra
del Govern de l’Estat quan era en mans del Partit Po-
pular, com ara la recuperació dels terrenys del Parc
Mòbil de la Delegació del Govern per a destinar-lo a
zona verda, qüestió que deixa ben palesa una gran
demagògia els darrers anys, o la recuperació dels
equipaments policials de la Verneda per a fer-hi equi-
paments de barri, reivindicació en la qual el Sr.
Narváez s’alineà amb el veïnat.

Pensa que l’informe presentat deixa ben clar que
l’equip de govern ha perdut la gran oportunitat que te-
nia, de dedicar la principal reserva de sòl existent a la
Ciutat a la construcció d’habitatge protegit i ha preferit
vendre majoritàriament aquests terrenys al millor pos-
tor o qualificar-los com a hotels o oficines, i així la
qualificació del solar situat a l’avinguda Diagonal–car-
rer del Taulat s’ha canviat dues vegades en quatre
anys i, d’altra banda, els equipaments s’estan cons-
truint, en decisions de dubtosa legalitat, en terrenys
de les platges en comptes de fer-ho en els solars
buits existents en els seus voltants, i que suposa
l’aparició d’un bunker que enlletgeix l’espai.

Comenta, també, que l’informe parla de la cons-
trucció d’habitatges en el Districte, però sense con-
cretar si es destinaran a reallotjar els afectats pels di-
ferents plans urbanístics, ni on s’ubicaran, ni quan
s’acabaran, i esmenta tres promocions, una de les
quals ja havia estat esgotada en l’anterior mandat; i
que el Projecte 22@ no respon a les expectatives
que havia aixecat, perquè només ha servit per encarir
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el preu de l’habitatge públic i no ha creat noves em-
preses, sinó que tan sols ha afavorit el trasllat, a
aquest àmbit, de les existents en altres indrets de la
Ciutat.

El Sr. Forradellas, després d’advertir que evitarà en
la seva intervenció l’electoralisme que ha copsat en
les dues intervencions precedents, significa que una
de les característiques principals de les inversions
d’aquest mandat a tots els districtes han estat els ser-
veis a les persones traduïts en equipaments, i així, al
mateix lloc del carrer del Concili de Trento, al barri del
Clot, s’hi pot trobar un centre d’atenció primària, una
escola d’adults, el local dels Castellers de Barcelona,
39 habitatges per a gent gran que seran seguits, en
una segona fase, per 39 més; i tot això completarà,
tal com es fa en altres llocs de la Ciutat, un conjunt
d’equipaments que comporten una diversitat d’usos
en un espai. Afegeix que al mateix barri del Clot s’ha
comprat l’Arxemica i s’hi han instal·lat les escoles
bressol de la Farinera i de la Verneda, totes dues al
costat d’equipaments escolars ja existents; i que la
rehabilitació de Can Saladrigas és una bona notícia,
especialment per la possibilitat de construir el casal
de gent gran.

Subratlla que una altra prioritat del mandat ha estat
el manteniment sostenible de l’espai públic, línia de
treball que s’ha concretat especialment en el projecte
de la plaça dels Porxos de la Verneda, que adequarà
aquest espai a la nova situació derivada del
semicobriment de la Gran Via, en la peatonalització
del carrer de Marià Aguiló, en el punt verd de la Ver-
neda i, sobretot, en la millora de les infraestructures
ambientals i la seva integració en el conjunt urbà que
s’ha operat en els barris del Besòs, en la
semicobertura i urbanització de la Gran Via, intensa-
ment reivindicada pels veïns de la Verneda; i que
queda per al futur la qüestió de la plaça de les Glòries
que implica diversos elements de guany d’espai pú-
blic i de qualitat urbana i ambiental i serà complemen-
tada amb equipaments, habitatge protegit i millora del
verd.

Respecte al Projecte 22@, posa en relleu els aven-
ços produïts de cara a la preservació del patrimoni in-
dustrial del Poblenou i la voluntat de l’equip de go-
vern de trobar per a Can Ricart una sortida negociada
amb un moviment veïnal, el qual ha demostrat una
gran capacitat de proposta; i agrega que tal projecte,
que s’ha convertit en una referència per a molts paï-
sos d’Europa, avança positivament com demostrà
ben clarament l’informe presentat en el consell d’ad-
ministració de la societat gestora.

Diu, en resum, agafant les paraules d’un dirigent
del moviment veïnal, que la transformació de la Ciutat
ha de fomentar-se en un discurs vertebrador que no
sigui elitista ni excloent i això és precisament el que
es tracta de fer.

La Sra. Vallugera manifesta que una de les coses
que miren els membres del seu Grup quan analitzen
aquest tipus d’informes sobre les inversions en els
districtes és la xifra total invertida; que en l’informe en
debat aquesta quantitat assoleix els 542 milions
d’euros i és la més alta de totes les que fins ara s’han
vist en aquest Plenari i això ja dóna una primera me-
sura de fins a quin punt l’equip de govern aposta per
aquest Districte i la seva transformació, procés en el
qual els interessa destacar el pas que ha fet el Dis-
tricte de Sant Martí de la perifèria a la centralitat fins

al punt que s’ha convertit en un districte punter en ac-
tivitat econòmica i en molts serveis, i ha revitalitzat la
seva trama urbana i, per descomptat, la seva trama
social.

Creu, doncs, que s’ha presentat un bon informe
d’inversions en què es posa ben de manifest que s’ha
fet allò que calia perquè tal districte pogués acabar el
pas que està fent a partir d’allò que era fa vint anys.

Indica que la culminació de l’obra urbana que s’ha
fet no s’explica tan sols pels 542 milions invertits, sinó
també per com s’han distribuït: 2,5 milions d’euros en
nous equipaments d’esport i millora dels existents,
8,7 milions en nous espais de cultura, 3,3 en l’amplia-
ció de places en centres d’educació, 2,8 en el nou
Mercat de la Unió, 25,4 en serveis socials i salut i una
partida que representa el 47% dedicada al manteni-
ment i dignificació de l’espai públic.

Diu, en resum, que l’informe s’inscriu en un procés
de dignificació i de conversió del Districte en un dels
pols d’una ciutat que es vol policèntrica i amb dinàmi-
ques pròpies esteses per tot el territori: per tant, els
membres del seu Grup troben que s’ha presentat un
bon informe que compleix les expectatives i el model
de ciutat que Barcelona ha de seguir, per bé que al-
gunes vegades no els hagi agradat –i ho han adver-
tit– l’urbanisme que s’hi ha desenvolupat, però, en tot
cas, resulta els resulta imparable el pas d’uns barris
que abans eren perifèria en l’imaginari de la Ciutat i
ara són una part nuclear de l’activitat que es porta a
terme a Barcelona en tots els seus aspectes, els
equipaments, l’economia, la dignificació de l’espai
urbà i, sobretot, el que més interessa, el de la cohe-
sió social.

El Sr. Narváez, en contestació a les intervencions
anteriors, es refereix primer a la del Sr. García tot sig-
nificant que si l’esmentat regidor pensa que ni en la
documentació lliurada i en la seva exposició no s’ha
fet menció del Fòrum, deu ser perquè no s’ha llegit
els papers que se li han lliurat, i perquè no l’ha escol-
tat quan ell parlava; i quan el Sr. García parla de les
prioritats equivocades oblida que el Programa d’inver-
sions presentat compleix els compromisos adquirits
per l’equip de govern en les darreres eleccions i, per
tant, l’esmentat regidor està dient als electors que no
s’hauria d’haver complert allò que se’ls va prometre.

Demana, després, als representants dels dos
Grups de l’oposició que mirin de trobar un municipi de
Catalunya on s’estiguin fent tants habitatges protegits
com al Districte de Sant Martí, el qual en els pactes a
què arribaren les forces que governaren durant vint-i-
tres anys la Generalitat, quedà marginat, igual com
tota la Ciutat, no tan sols pel que fa a la construcció
d’habitatge protegit, sinó també pel que fa als serveis
d’atenció a les persones, fins al punt que, per exem-
ple, en vint-i-tres anys no s’arribà a fer el nombre
d’escoles bressol que s’han fet els darrers tres anys, i
en matèria de les residències per a gent gran passa
exactament igual.

El Sr. García observa que qui no escolta és el Sr.
Narváez, perquè ell ha dit que per la qüestió del Fò-
rum s’hi havia passat de puntetes; és a dir, que s’hi
havia dedicat poc temps en comparació amb els di-
ners que s’hi havien esmerçat.

Pregunta: si s’ha complert la promesa que s’havia
fet a la gent del Clot i que constava en el Programa
electoral socialista, d’instal·lar provisionalment la bi-
blioteca a la Farinera; si serà realitat en aquest man-
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dat el nou casal de gent gran previst als carrers de
Paraguai i del Perú, les obres del qual encara no han
començat quan només resten nou mesos per acabar
el mandat.

Puntualitza que ell no ha pretès oferir una visió par-
cial, sinó mostrar una realitat: que el govern municipal
no escolta i té unes prioritats que no es concorden
amb les de la gent; i que Sant Martí ocupa un lloc tan
central a la Ciutat que cada vegada que s’organitza
un esdeveniment a l’espai del Fòrum, la gent queda
col·lapsada a l’hora de tornar a casa seva, a pesar
que el Programa electoral socialista preveia reforçar-
hi el transport públic, cosa que no s’ha fet.

El Sr. Narváez replica que el reforçament del trans-
port públic ha comportat la instal·lació de dues línies
de tramvia, tres línies noves d’autobusos i la potenci-
ació del metro existent amb sistemes i vagons més
moderns; que al Sr. García li sap greu que ell li hagi
retret que no ha aportat absolutament res al debat; i
que l’esmentat regidor s’equivoca possiblement en no
adonar-se que fer dues biblioteques, una a cada ex-
trem del barri, és millor que no pas fer-ne una de
sola.

1. Programa d’inversions 2004-2007 (Districte de
Gràcia).

El Sr. Martínez, en la seva condició de regidor del
Districte de Gràcia, comença explicant que en el pre-
sent mandat les inversions en aquest districte han to-
talitzat, sumant les directes del Districte i dels altres
operadors municipals i les indirectes d’altres opera-
dors públics i alguns de privats, 237 milions d’euros
amb un increment, respecte del mandat anterior, del
40% en la directa i del 50% en la indirecta; que es
tracta de la xifra més elevada invertida en el Districte
de Gràcia des de la seva creació, la qual s’ha esquit-
xat pel conjunt del territori de tal districte i s’ha centrat
no tan sols a través de grans projectes emblemàtics
necessaris per a la vertebració del territori i la
implementació de les estructures i estratègies enco-
manades en el curs del mandat, sinó també en els
petits detalls com ara els panots antilliscants en els
barris costeruts, els parcs infantils dels barris de la
Vila de Gràcia o dels Penitents, en les clavegueres
del carrer d’en Grassot o les accions de manteniment
integral en el conjunt del territori (carrers de l’Escorial,
de Torrent de les Flors, de la Providència, de Biada,
de Molist, d’Astúries, Grassot, etcètera)

Remarca que la distribució d’aquest volum d’inver-
sió s’ha fet seguint uns paràmetres que eren cabdals:

a) la definició d’una estratègia política que anés
molt més enllà del mandat i fixés els eixos estratègics
bàsics que Gràcia necessita per a avançar i per a tirar
endavant, orientats cap a les infraestructures socials i
culturals, a l’espai públic i la mobilitat, a l’atenció al
ciutadà i els serveis de proximitat i l’estat del benes-
tar, cosa que s’ha fet a partir de la participació no tan
sols en el moment de la confecció del Programa d’ac-
tuació municipal i del Programa d’actuació del distric-
te, sinó a partir de processos participatius que han
anat treballant tots i cadascun dels petits i grans pro-
jectes del Districte, com ha quedat palès també en
els casos del Pla de mobilitat, de Salvem la Violeta,
de la travessera de Dalt, o en els consells de barri,
que han comportat un augment molt significatiu de la
participació;

b) la gestió integral del programa d’inversions, cosa
que vol dir ser creïbles a l’hora de captar i atraure in-

versions d’altres operadors no previstos, això pressu-
posa un seguiment acurat a través d’un grup tècnic
amatent a totes i cadascuna de les oportunitats que
s’anaven produint i un control rigorós des de l’inici de
l’aprovació de la inversió fins a la seva total execució,
de manera que tal equip tècnic ha fet un esforç que
ha superat la seva capacitat, perquè hi ha hagut il·lu-
sió, voluntat d’estratègies i voluntat de lideratge del
futur.

Concreta que tal capacitat de lideratge s’ha traduït:
en el camp de les infraestructures socials i cultu-

rals, en la compra de l’edifici de la Violeta, en la refor-
ma del Centre Artesà Tradicionarius, en la recupera-
ció del refugi antiaeri, en la creació del Casal
d’Associacions Juvenils a l’antic edifici OSI, que ges-
tionaran els joves de la Ciutat i de Gràcia, que com-
prèn un auditori de 400 places, i també una nova pla-
ça pública i una escola bressol, o en la recuperació,
per a la memòria històrica i l’arquitectura, de la finca
del carrer de Sant Salvador;

en el camp de l’espai públic i la mobilitat, en l’apli-
cació del Pla de mobilitat, el qual no pretén només la
derivació del trànsit, sinó que comporta un canvi de
paradigma perquè els ciutadans es mouen a peu,
amb bicicleta, amb vehicle privat i fent càrrega i des-
càrrega i això porta a les plataformes úniques, a la
transformació integral de l’espai urbà i a la qualitat ur-
bana en les places de Rius i Taulet, del Diamant, del
Poble Romaní, en els carrers d’Astúries i d’en
Grassot o en la mateixa Creueta del Coll com espais
lúdico-esportius;

en el camp dels serveis d’atenció a la ciutadania i
els serveis de proximitat de l’Estat del benestar, en
millores en les escoles, en la creació de tres escoles
bressol, en l’ampliació dels serveis socials al barri del
Coll, en la creació del punt d’informació i atenció a les
dones en el barri de Gràcia, en les casernes de la
Guàrdia Urbana i dels Mossos d’Esquadra, en els
equipaments sociosanitaris del Parc Sanitari Pere
Virgili, en el nou edifici d’atenció al ciutadà, en les in-
versions en els mercats i la reforma emblemàtica del
Mercat de la Llibertat;

en el camp de la rehabilitació, en el qual s’ha de
ser conscient que Gràcia és un districte compacte
amb poc sòl i amb incapacitat per a adquirir-hi sòl pú-
blic, en la rehabilitació de 4.409 habitatges en un any
i mig amb una inversió municipal de 4,3 milions
d’euros i una inversió total de 20 milions.

Acaba qualificant d’èxit sense precedents la políti-
ca estratègica i amb visió de futur que s’ha dut a ter-
me en el Districte de Gràcia.

La Sra. Oranich es mostra, d’antuvi, astorada en
sentir al regidor del Districte qualificar d’èxit sense
precedents la política que s’ha desenvolupat a Grà-
cia, ja que tal Districte ocupa el desè lloc, és a dir, el
darrer, en la inversió directa d’aquest Ajuntament, per
bé que reconeix que s’hi ha fet coses donat que es
partia d’un retard impressionant en les obres previs-
tes per causa de les mancances de la participació ve-
ïnal i, així, per exemple, en el cas de la plaça de
Lesseps el govern no volgué escoltar la ciutadania, i
en el cas del Mercat de la Llibertat el Sr. Alcalde va
entrar a la reunió del Consell del Districte just en el
moment en què els veïns protestaven perquè la qües-
tió s’havia portat sense el seu consens i s’havia gene-
rat en aquell indret un caos circulatori i humà que el
mateix Sr. Alcalde es va comprometre a arranjar.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 34 a 30-XII-20062396

Nega, doncs, que a Gràcia les coses es facin amb
el grau de participació veïnal que s’ha dit; i sosté que
la mala imatge és el principal problema d’un districte
que, malauradament, ha estat notícia pels aldarulls,
pels okupes, pels problemes de seguretat, i tot això
s’ha de millorar, a parer seu, amb una millor política
participativa i una major inversió i també amb més
subvencions, donat que Gràcia compta amb un teixit
associatiu que aguanta una certa cohesió social, en-
cara que no pas gràcies a les subvencions i inversi-
ons d’aquest Ajuntament.

El Sr. Basso manifesta que el Programa d’inversi-
ons del Districte de Gràcia fou aprovat al comença-
ment del mandat sense donar a conèixer quina seria
la seva dotació econòmica i ara es presenta un infor-
me sobre les actuacions i inversions realitzades que
el porta a fer els següents comentaris: que l’Ajunta-
ment només ha invertit un 38% del total del quadrien-
ni i la resta ha estat a càrrec d’altres operadors pri-
vats; que encara estan pendents les actuacions
relatives a la plaça de Lesseps i a l’avinguda de
l’Hospital Militar; que el Districte només ha gestionat
un 15,3% d’aquestes inversions, percentatge que
queda lluny de qualsevol mena de descentralització;
que Gràcia disposa de nous equipaments, com la Bi-
blioteca Jaume Fuster i l’edifici de la Violeta, però
resten molts altres equipaments per fer en una políti-
ca sense rumb que no s’ajusta a un full de ruta que
determini quins són necessaris ara i en el futur i, per
això, ha d’instar la redacció d’un pla d’equipaments;
que entre comissions, consells, etcètera, el Districte
disposa de trenta-vuit òrgans de participació i, per
tant, és una llàstima que el govern municipal redueixi
la participació a la simple distribució de fulletons per-
què, en opinió del seu Grup, participar és quelcom
més que informar i imposar criteris en la gestió i en
l’explotació: desitja, doncs, que es compleixi l’acord
de fer uns pressupostos participatius i que es resta-
bleixi l’apartat de precs i preguntes en el Consell del
Districte, que és el màxim òrgan de participació.

Fa notar que de las 51 fitxes d’inversions, a vuit
mesos vista de les eleccions municipals, només 19
estan totalment acabades, és a dir el 37% del total:
per tant, anima l’equip de govern a enllestir les que
encara resten pendents a fi que aquesta feina no
s’acumuli al seu Grup quan passi a governar la Ciutat
en el proper mandat.

Significa, a continuació, que Gràcia ha d’afrontar
els propers anys reptes importants que van des de
guanyar més qualitat de vida per a tots els seus habi-
tants, fins a compaginar tots els serveis i la seva ac-
cessibilitat i, sobretot, a combinar les noves infraes-
tructures i espais amb els seus residents i amb la
resta de Barcelona, a posar fi a l’okupació i els mal
anomenats alternatius que fan tan de mal al Districte i
a aconseguir la utilització correcta de l’espai urbà i el
control de la contaminació acústica, perquè cal
aprendre a conciliar el dret a l’ús de l’espai urbà i al
dret al repòs dels veïns i perseguir amb rigor les con-
ductes que facin del soroll bandera; i que, en definiti-
va, l’urbanisme i les persones han de ser l’eix princi-
pal del futur de Gràcia.

El Sr. Forradellas constata que en l’informe sobre
les inversions en el Districte de Gràcia hi ha una sèrie
d’eixos de treball especialment destacables: els ser-
veis a les persones, l’espai públic, la sostenibilitat i la
mobilitat; i que les inversions en equipaments refor-

cen la cohesió social i les fetes en l’espai públic cer-
quen que tingui la qualitat necessària i vertebri els di-
ferents usos.

Entre els equipaments que reforcen la cohesió so-
cial menciona especialment la Biblioteca Jaume Fus-
ter, que ha tingut un èxit extraordinari tant per la seva
qualitat com per l’ús que té en l’actualitat, l’equipa-
ment social per a joves a l’antiga Escola OSI, les
dues escoles bressol, l’adquisició de l’edifici de la Vi-
oleta, no prevista en el Programa d’actuació munici-
pal, la solució definitiva trobada al CEIP Fructuós
Gelabert, que se situarà en uns terrenys de l’Eixam-
ple, la millora de centres socials com el del Coll, o de
centres cívics com els de la Sedeta i del Coll.

Esmenta, més endavant, la transformació que s’es-
tà operant a la plaça de Lesseps, a la qual en el futur
s’afegirà la remodelació de la travessera de Dalt; la
reforma de la plaça del Diamant; les millores a les
places de Rius i Taulet i de la Sedeta; i el manteni-
ment integral, que s’ha estès a tots els barris del Dis-
tricte i ha estat especialment important en els del Coll
i de la Salut.

Posa en relleu, seguidament, l’aprovació del Pla de
mobilitat del Districte, que és ambiciós i que pot tenir
les seves dificultats en la seva implantació, perquè en
comportar canvis en els usos quotidians, pot generar
reticències en algunes persones però, en qualsevol
cas, fa una aposta inequívoca perquè l’espai públic
estigui menys pressionat pels cotxes i respongui a les
necessitats de les persones.

Indica que el vessant de la mobilitat s’ha de com-
pletar amb la consolidació de la xarxa d’autobusos de
barri i així a l’ampliació de les tres línies ja existents,
cal unir-hi la creació de la nova línia que unirà el Coll
amb el Parc sanitari Pere Virgili.

Acaba destacant el considerable esforç que s’ha
fet en el terreny de la rehabilitació.

El Sr. Nicolau, refermant les paraules del regidor
del Districte, subratlla que s’ha presentat un autèntic
pla d’inversions del Districte que ultrapassa les actua-
cions de mandats anteriors, no pas perquè allò que
es féu aleshores sigui menystenible, sinó perquè avui
és possible intensificar l’esforç i posar més l’accent
en les actuacions de proximitat que milloren la quali-
tat de vida de la gent en una ciutat densament pobla-
da mitjançant la col·locació de pavimentació
sonoreductora i antilliscant, i petites obres de proximi-
tat que no s’han limitat a la Vila de Gràcia, sinó que
també s’han produït als barris de la zona nord per
anar equilibrant la Ciutat i cadascun dels seus distric-
tes. Afegeix que les superilles de vianants poden do-
nar la pauta de cap on pot anar la manera de compa-
ginar la vida ciutadana amb la vida veïnal, una realitat
que ara ja es pot palpar i en la qual hi ha ja per da-
vant un camí molt clar; i que, tanmateix, l’actuació del
Districte no s’ha limitat a les petites obres de detall,
perquè està en marxa la gran remodelació de la plaça
de Lesseps lligada amb la de tota la travessera de
Dalt.

Considera que una altra característica de l’informe
presentat és la promoció de la cohesió social, perquè
el Pla d’equipaments ha incidit sobre mancances im-
portants mitjançant sinèrgies amb altres Administraci-
ons, de manera que en el present mandat a Gràcia
les inversions en equipaments corresponen en una
part a actuacions municipals en vuit nous equipa-
ments de tota mena (la Biblioteca Jaume Fuster, la
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Caserna de la Guàrdia Urbana, el Centre Cultural
OSI, les escoles bressol José Maria de Segarra i
d’Alfons Carles Comín, etcètera), però també les al-
tres Administracions hi estan desenvolupant projec-
tes com el del Parc sanitari Pere Virgili, del CEIP
Fructuós Gelabert, de la caserna dels Mossos d’Es-
quadra.

Remarca, en darrer lloc, la importància que té no
tan sols allò que s’està fent, sinó també la manera de
fer-ho i, en aquest sentit, indica que la participació és
un camí en el qual tothom ha d’aprendre i els consells
de barri i la dinàmica participativa poden ajudar a
aconseguir-ho, igual com també troba molt interes-
sant en aquesta línia les inversions que s’han fet per
facilitar informació a la ciutadania i, concretament, el
nou edifici d’atenció al ciutadà i els serveis d’informa-
ció específica per a les dones i els joves.

El Sr. Martínez, després de sentir els comentaris
dels Grups de l’oposició, es referma en l’opinió que
l’informe presentat reflecteix un èxit sense precedents
davant del qual els representants de tals Grups dissi-
mulen el fet que a Gràcia en el present mandat s’hagi
invertit una xifra, mai no vista, de 237 milions d’euros
que signifiquen un increment del 45% respecte man-
dats anteriors i que han incidit sobre un 33% del terri-
tori del Districte. Agrega que s’ha actuat sobre equi-
paments emblemàtics com la nova Biblioteca Jaume
Fuster, el Mercat de la Llibertat o l’edifici OSI, però
també sobre el 50% dels equipaments existents en el
conjunt del territori, i d’una manera participada amb
tothom.

Puntualitza que ara no és el moment de parlar de
les subvencions, sinó de les inversions; però, en tot
cas, la subvenció de la Festa Major de Gràcia s’ha
doblat en només dos anys i, per tant, val més no trac-
tar aquest tema perquè l’oposició no podria aportar
arguments que avalin les seves opinions sobre la in-
suficiència de les subvencions que s’estan atorgant.

En resposta al retret que s’ha fet en el sentit que
Gràcia és el darrer districte en el rànquing de la inver-
sió directa, diu que allò que compta és que Gràcia ha
augmentat el seu pressupost en aquest terreny gaire-
bé un 50% i, d’altra banda, les comparacions en rela-
ció al territori, a la població i a la necessitat resulten
molt difícils de fer; i tocant als pretesos retards en la
remodelació de la plaça de Lesseps que s’han atribuït
a mancances en la participació, observa que l’execu-
ció de tals obres s’ajusta al calendari previst, perquè
tal plaça es convertirà en un centre intermodal cabdal
per a la Ciutat i que exigeix unes obres de gran abast.

Aclareix, després, que la remodelació del Mercat
de la Llibertat ha estat consensuada entre els veïns,
els comerciants, els operadors del mercat, l’Institut
Municipal de Mercats i el Districte de Gràcia, afecta
vuit carrers dels voltants de la plaça de Gala Placídia
i presenta uns problemes que es procurarà resoldre
ben aviat.

En relació a la mala imatge que pugui oferir el Dis-
tricte, diu que la Festa major, Sant Medir, el Festival
CAT, el Festival Lem i la participació són exponents
del “bon rotllo” que hi ha al Districte, i encara que algú
de tant en tant intenti malmetre aquesta imatge, la
força del territori preval sobre aquests intents.

Sortint al pas dels comentaris del Sr. Basso sobre
els percentatges d’inversió executada, li sembla que
perdre’s en les xifres és una manera d’intentar dissi-
mular l’èxit de les inversions, perquè tota inversió im-

plica un compromís monetari a partir d’un pressupost
i uns objectius concrets i una altra cosa és l’aplicació
de tal inversió, la qual s’ha d’iniciar, òbviament, dintre
el mandat; i que no s’ha d’intentar confondre els ciu-
tadans quan aquest ha estat el mandat en el qual
s’ha fet un més gran esforç participatiu i un més gran
esforç inversor amb una orientació estratègica i de
lideratge claríssim en el conjunt del territori.

La Sra. Oranich constata que el Sr. Martínez ha
acabat reconeixent que Gràcia és el districte on hi ha
hagut menys inversió directa d’aquest Ajuntament; i
matisa que en el cas del Mercat de la Llibertat, ella no
critica pas l’obra en si, sinó el fet d’haver-se previst
malament les molèsties que podria provocar en vuit
carrers adjacents; que la mala imatge que tenia el
Districte ha anat millorant poc a poc, especialment
quan s’han atès les recomanacions formulades pel
seu Grup, com ara les relatives a una major presèn-
cia policial durant la Festa major, a una major preven-
ció, a determinades qüestions que molestaven als ve-
ïns.

Insisteix que l’endarreriment de les obres de la pla-
ça de Lesseps obeeix a les mancances en el procés
participatiu.

Finalment posa de manifest l’oblit en què es tenen
la cohesió social en els barris de la zona nord del Dis-
tricte, la qüestió del soroll, els problemes de seguretat
encara existents en els Districte, i les millores que
s’haurien de fer en alguns indrets com el Parc Güell,
tot i ser una de les joies de la Ciutat i, possiblement,
emblemàtics de tota la humanitat.

El Sr. Basso reitera la petició que el regidor del Dis-
tricte procuri acabar el Programa d’actuació en el
temps que resta encara del mandat.

El Sr. Martínez opina que els Grups de l’oposició
han intentat derivar el present debat cap a altres
qüestions, perquè volen eludir el tema de les inversi-
ons en el qual haurien de reconèixer que a Gràcia en
el present mandat s’hi ha fet el major volum d’inversi-
ons des de la seva creació; i precisa que dintre de les
partides de les zones verdes n’hi ha una dedicada a
l’arranjament de la zona obaga del Parc Güell perquè
puguin gaudir-ne els veïns dels barris del Coll i de la
Salut; i que la representant del Grup de Convergència
i Unió ha intentat vincular el Pla de mobilitat amb el
petit col·lapse que s’hagi produït per una obra que no
té res a veure amb tal pla, perquè, altrament, hauria
de reconèixer que el Pla de mobilitat implica una
transformació humana i social, un canvi de la mentali-
tat en els ciutadans en el sentit de recuperar espais
públics, de guanyar qualitat, accessibilitat i qualitat de
vida: aquesta és la realitat que ell ha intentat exposar
avui.

3. Primer informe de seguiment del Pla municipal
per a la inclusió social.

El ponent de Benestar Social, Sr. Gomà, recorda,
d’entrada, que el Pla municipal per a la inclusió social
aprovat per aquest Plenari el març de 2005 fixa el
marc on s’articula el conjunt de polítiques municipals
orientades a prevenir les dinàmiques d’exclusió, a
atendre les persones i col·lectius socialment vulnera-
bles i a promoure els itineraris personals d’inserció
que permetin la recuperació de l’autonomia; i que tal
Pla determina que la informació sobre el seu procés
d’aplicació quedarà estructurada en uns informes de
seguiment que es presentaran anualment davant
aquest Plenari: per tant, en compliment de tal com-
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promís es presenta avui el primer d’aquests informes,
si bé no podrà tractar-ne de manera exhaustiva tots
els aspectes, perquè el document recull 148 indica-
dors i ell només es podrà referir als més rellevants en
el marc d’algunes consideracions globals.

Explica que el Pla municipal per a la inclusió social
va néixer amb una forta vocació operativa i s’està
executant a partir de tres grans línies de treball:

1a) l’aposta per un model universal de serveis soci-
als, promoció de l’autonomia i atenció de la depen-
dència s’ha concretat en un conjunt d’acords amb el
Govern de la Generalitat orientats a ampliar substan-
cialment els nivells de cobertura pública en l’atenció
social a persones o situacions de vulnerabilitat i, en
aquest sentit, cal destacar: la constitució del Consorci
de Serveis Socials, el Consell de Govern i la Comis-
sió mixta del qual estan ja treballant de manera esta-
ble en el procés de redacció del Pla director; l’acord
d’equipaments de serveis socials que preveu 51 nous
centres i 2.600 noves places residencials, acord que
s’està executant de manera satisfactòria, perquè du-
rant els últims mesos l’Ajuntament ja ha cedit o posat
a disposició de la Generalitat 24 dels 30 espais on
s’han de construir 9 equipaments per a la gent gran,
12 per a persones amb discapacitat i 3 d’infància en
risc i, en el mateix període, i l’Ajuntament i la Genera-
litat han acordat la construcció d’11 dels 15 equipa-
ments concertats previstos, mitjançant acords amb
deu entitats d’iniciativa social de la Ciutat; l’acord de
finançament dels serveis socials municipals mitjan-
çant el Conveni marc, de manera que els anys 2005 i
2006 han comportat un veritable canvi històric de ten-
dència donat que el 2004, després de vint anys de
Govern de Convergència i Unió, Barcelona rebé 9,4
milions d’euros i enguany n’ha rebut 17,6 amb un in-
crement del 86% en dos anys.

2a) l’enfortiment de les dinàmiques de creixement
pel que fa als elements de caràcter general del Pla,
és a dir, recursos econòmics, dispositius de treball,
persones ateses i implicació; pel que fa als recursos
econòmics, el pressupost dels serveis municipals vin-
culats al Pla per a la inclusió, ha crescut, en el perío-
de 2004-2007, de 61 a 93 milions d’euros amb un in-
crement acumulat del 50,6%; pel que fa als
dispositius de treball, s’ha produït la incorporació de
103 nous professionals de la intervenció social, i la
contractació de 289 de treballadores familiars per part
de les entitats gestores dels serveis d’atenció domici-
liària, mentre que en el camp dels equipaments el Pla
ha comportat un impuls decisiu a la xarxa amb dos
col·lectius d’atenció prioritaris, les persones en situa-
ció d’exclusió intensa –amb 3 nous centres integrals,
2 centres d’acolliment, 3 nous centres de dia, 18 ha-
bitatges d’inclusió– i les persones grans fràgils –amb
10 noves promocions d’habitatges amb serveis, tots
ells equipats amb atenció domiciliària i teleassis-
tència–; pel que fa a les persones ateses, amb l’ob-
jectiu finalista de garantir el dret a processos d’inclu-
sió social a tothom que en tingui necessitat, en el
col·lectiu d’atenció prioritària el nombre de persones
ateses ha passat de 12.000 a 21.000 en el de la gent
gran fràgil, de 9.000 a 16.000 en el de persones amb
discapacitat, de 4.500 a 6.000 en el d’infants i joves
en risc, de 20.000 a 26.000 en el de persones nouvin-
gudes en primera acollida, de 13.000 a 21.000 en el
de persones en situació de pobresa o vulnerabilitat;
pel que fa a la implicació social, la signatura de

l’Acord ciutadà per una Barcelona inclusiva s’ha con-
vertit en l’eix vertebrador que actualment integra 375
entitats i ha comportat la constitució de cinc xarxes
d’acció (centres oberts d’infància, inserció laboral,
persones sense sostre, interculturalitat i empreses
amb responsabilitat social), i la signatura de 67 con-
venis d’inclusió amb les entitats de les xarxes, amb
un increment global del 55% dels recursos destinats
a finançar-les.

3a) la creació o enfortiment de serveis específics
per tal de respondre amb itineraris d’inclusió a cadas-
cuna de les dimensions de risc. En aquesta línia des-
taca que els Equips d’atenció a la infància i a l’adoles-
cència, el programa “A partir del carrer” o l’atenció
domiciliària familiar han configurat tres dispositius
molt sòlids de protecció o acció socioeducativa per tal
d’atendre més de 8.000 adolescents, joves i famílies
vulnerables amb un increment del 29% de cobertura
en dos anys; que el Servei d’atenció a immigrants es-
trangers i refugiats (SAIER), la mediació intercultural i
els serveis d’acolliment lingüístic han ofert suport di-
recte a 35.000 persones nouvingudes en 34 llengües
diferents; que les estratègies d’inclusió relacionals
guanyen força per mitjà de l’acció comunitària, els
serveis de promoció social i l’accessibilitat i s’ha tra-
duït en els 14 plans comunitaris en vuit districtes, els
16 bancs d’intercanvi solidari amb suport municipal, o
les 7.300 persones fràgils ateses en el marc de pro-
jectes conveniats de voluntariat social i bon veïnat;
que s’ha treballat de manera específica la vinculació
de les persones en risc d’exclusió amb l’habitatge i
l’ocupació a través dels serveis de suport per a l’ac-
cés a l’habitatge que ha beneficiat 2.905 persones
des del seu inici amb un increment del 46% en els
contractes formalitzats els dos darrers anys, mentre
que, d’altra banda, 1.300 persones vulnerables han
estat inserides per mitjà dels programes d’inclusió la-
boral promoguts principalment per Barcelona Activa,
SA, i també per la plataforma d’inserció del SAIER i
l’equip d’integració laboral de l’Institut Municipal de
Persones amb Disminució; que s’ha afrontat també la
pobresa i la vulnerabilitat econòmica enfortint els ins-
truments de què es disposa, i així l’atenció social pri-
mària ha incrementat en un 30% la tramitació de ren-
des mínimes d’inserció que donen cobertura a unes
10.000 persones, els ajuts econòmics de serveis so-
cials han incrementat un 72,5% el seu pressupost en
dos anys i 137.5000 grans persones gaudeixen de la
targeta rosa de transport totalment gratuïta.

Diu, en conclusió, que les reflexions i xifres que
acaba d’explicitar demostren que l’execució del Pla
municipal per a la inclusió és una realitat ben tangible
sense cap mena de cofoisme ni complaença i sense
negar ni infravalorar tampoc la persistència tenaç de
realitats de pobresa i exclusió a la nostra societat,
perquè som encara lluny dels objectius marcats, però
en el bon camí per assolir les fites marcades, 25.000
teleassistències, una atenció domiciliària universal,
5.000 contractes d’inclusió laboral, noves ràtios pro-
fessionals d’assistència primària, 50 habitatges d’in-
clusió social, tasca a la qual ajudarà el nou marc nor-
matiu i, per això, celebra l’aprovació ahir en el
Congrés dels Diputats de la nova Llei d’autonomia
personal i d’atenció a la dependència que reconeix
nous drets subjectius de ciutadania i que mostra cla-
rament que la col·laboració entre totes les forces
d’esquerres és el principal motor de l’eixamplament
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de l’Estat del benestar, del qual en l’àmbit local el Pla
d’inclusió és un factor més, modest però necessari,
que juntament amb altres factors i polítiques munici-
pals va construint el projecte de la Barcelona inclusi-
va i convivencial.

El Sr. Forn manifesta que l’informe lliurat inclou
moltes xifres en un intent per demostrar que hi ha ha-
gut un gran augment en els recursos destinats a les
polítiques socials, ara bé aquests suposats augments
es donen respecte als pressupostos que els Grups
que integren el govern municipal han anat aprovant
els darrers vint-i-set anys, però a parer del Grup de
Convergència i Unió tals increments demostren que
durant molts anys les polítiques socials de la Ciutat
no han estat una prioritat del seu govern i, en comp-
tes de tenir una vocació d’universalitat, han consistit
en pedaços absolutament insuficients que han deixat
de banda una part considerable de la població que
les necessitava, donat que a Barcelona avui hi ha
300.000 persones que han de viure amb uns ingres-
sos inferiors a 300 euros mensuals.

En vista de la insuficiència del temps de què dispo-
sa, centra després la seva atenció en els punts
prioritaris, a juí seu, de l’informe lliurat i esmenta, en
primer lloc, l’acord d’equipaments d’atenció social es-
pecialitzada signat el 13 de juliol de 2005 que, a parer
del seu Grup, podria ser bo si s’arribés a complir, tot
recordant que l’objecte de tal acord és establir un
marc de col·laboració no per a la cessió de terrenys,
sinó per a la construcció d’equipaments durant el pe-
ríode 2005-2007 i, tanmateix, quinze mesos després
d’haver estat signat només s’ha produït la cessió de
terrenys de l’Ajuntament a la Generalitat, no s’ha ini-
ciat cap obra i no té coneixement de com estan els
corresponents projectes executius i l’atorgament de
les corresponents llicències i tot això a pesar que
l’annex III exigeix que la Generalitat disposi dels cor-
responents projectes en el termini de tres mesos a
partir de la modificació de la posada a disposició dels
terrenys i quan el mes de juny ja havia preguntat, per
escrit, en quin estat estaven els equipaments recollits
en tal conveni i la resposta fou que es desconeixia la
seva entrada en funcionament; en conseqüència, té
la seguretat que cap de tals equipaments no podrà
entrar en funcionament abans que acabi aquest man-
dat, circumstància que el porta a posar de manifest
també els retards en la posada en funcionament d’al-
tres equipaments iniciats el 2003, quan encara Con-
vergència i Unió governava la Generalitat, com ara la
residència del carrer de Llull o la del carrer de la Font
Florida, inaugurada fa tot just dos dies amb polèmica
inclosa.

Reconeix, tanmateix, l’esforç que s’ha fet per aten-
dre més de 2.800 persones sense sostre i construir 4
nous centres d’acolliment recuperant els temps per-
dut respecte un dels col·lectius més vulnerables i que
més pateixen l’exclusió social.

Expressa, després, la seva preocupació pel servei
d’atenció domiciliària, respecte el qual ha expressat
al ponent de Benestar Social la necessitat de clarifi-
car de quins serveis es parla realment perquè té la
sensació que s’han sumat diversos serveis per tal
d’arribar als objectius marcats en el Programa d’actu-
ació municipal ja que l’objectiu era arribar a 6.000
llars ateses, però aquesta xifra, segons les dades de
l’Anuari d’Estadística, encara no s’ha assolit, ans pot
constatar fins i tot que hi hagut disminucions en els

serveis de compres o bugaderia i que l’augment del
19% en els dos darrers anys en el programa d’arran-
jament està precedit d’una reducció del 28% el 2003
en comparació amb el 2001.

Diu, en conclusió, que el seu Grup donà suport a
l’aprovació del Pla municipal per a la inclusió social,
però advertí que calien polítiques decidides i prioritzar
la despesa; i que, a parer seu, es porten massa anys
de retard i tal Pla, a pesar de ser una eina útil, està
lluny d’aconseguir l’objectiu, recollit en el Programa
d’actuació municipal, de fer de Barcelona un referent
internacional en matèria de desenvolupament humà.

La Sra. Esteller comenta, d’entrada, que el Pla mu-
nicipal per a la inclusió social s’aprovà molt tard i
aleshores el seu Grup ja advertí que s’hi feia una
bona anàlisi però s’hi establien unes línies d’actuació
sense concreció de projectes ni de calendari i que
l’eficàcia de tal pla, a més de ser general i ambigu,
quedava condicionada a una sèrie de compromisos
que no s’han complert, com ara la constitució del
Consorci de Serveis Socials abans de febrer de 2005,
fet que es produí molt més tard i, per tant, aquest or-
ganisme encara no és operatiu, mentre que, d’altra
banda, tampoc s’ha aprovat encara la nova llei de
serveis socials i el nou model de finançament dels
serveis socials acordat amb la Generalitat ha signifi-
cat uns increments per dessota de les previsions ja
que s’havia previst aconseguir que, en breu termini,
la Generalitat n’aportés les dues terceres parts, però
aquest objectiu és encara lluny d’assolir i la Ciutat ar-
rossega un deute històric acumulat de més de 3 mili-
ons d’euros anuals per aquest concepte, perquè el
govern municipal ha rebaixat el nivell de les seves re-
ivindicacions i presenta les coses de manera confusa
perquè no es pugui conèixer la realitat.

Admet que s’han fet coses, però considera que el
balanç de l’execució del Pla en qüestió és negatiu i
utilitza indicadors diferents en funció d’allò que li inte-
ressa, ja que el Pla conté uns indicadors i avui el po-
nent de Benestar Social n’ha aportat uns altres i
l’Anuari ofereix unes altres dades i tot això fa molt di-
fícil arribar a conèixer quina és realment l’atenció so-
cial que es presta a cada un dels col·lectius relacio-
nats.

Observa que l’informe parla de la gent atesa, però
no concreta el nombre de persones que necessiten
aquests serveis i, quan el seu Grup ha preguntat, per
activa i per passiva, quins eren els dèficits mai no ha
rebut una resposta concreta, sinó evasives en el sen-
tit que les dades les tenia la Generalitat, a pesar que
el Sr. Gomà les hauria de conèixer atès el càrrec que
ocupa. Afegeix que en els mitjans de comunicació ha
aparegut la xifra donada per l’Ajuntament d’unes
100.000 persones, però segons els últims estudis, a
Barcelona hi ha unes 300.000 persones que viuen
per dessota del llindar de la pobresa i, per tant, hi ha
uns dèficits flagrants que l’actuació municipal no cor-
regeix; i que l’atenció domiciliària i la teleassistència
tenen una cobertura molt per dessota de les necessi-
tats.

Respecte al Conveni sobre els equipaments, nega
que s’hagi cedit un 80% dels terrenys necessaris,
perquè, segons les seves dades, falta encara cedir-
ne quatre, però, a més, no li consta la data efectiva
de posada a disposició dels terrenys cedits.

Reconeix que en l’atenció a la gent sense sostre
s’ha avançat, però no de manera suficient, perquè ha
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baixat el nombre de persones ateses pels serveis
d’urgències socials i de les acollides en els centres
de dia.

Troba, en resum, que el Sr. Gomà ha presentat un
informe de les actuacions que s’han fet, però que es-
tan encara molt per dessota de les necessitats; i que,
concretament, en matèria de l’atenció domiciliària hi
ha uns dèficits considerables perquè es parla de
7.000 persones, però s’hi inclouen conceptes que no
hi haurien de ser.

La Sra. Vallugera agraeix la presentació d’aquest
informe sobre el compliment del Pla municipal per a
la inclusió social, perquè li sembla bo que aquest ti-
pus de plans tan complexos tinguin un seguiment
anual per part d’aquest Plenari.

Significa, a continuació, que determinades afirma-
cions l’obliguen a deixar de banda la intervenció que
tenia preparada, perquè li sembla absolutament in-
creïble que des del Grup de Convergència i Unió
s’hagi pogut dir que es porten massa anys de retard,
al marge de les 100.000 persones ateses, dels 38
projectes comunitaris de barri, dels 17 plans d’actua-
ció comunitaris i de totes les dades que es desgranen
al llarg de l’informe presentat, perquè allò que el seu
Grup troba més interessant en el Pla municipal per
a la inclusió social, a part de la seva visió conceptual
–que situa en el seu punt just la capacitat de diagnòs-
tic i d’intervenir en la realitat en agafar les variables
vinculades tant als aspectes més econòmics com a la
fractura dels vincles relacionals i emocionals socials i
comunitaris– és precisament la capacitat que s’ha tin-
gut de concertació amb el Departament de Benestar i
Família, el qual, per primera vegada després de vint-
i-tres anys, ha estat a l’alçada d’una capital com Bar-
celona i ha entès que s’havien de pal·liar els dèficits
que teníem en relació al territori i ho ha fet: per tant,
no pot admetre que s’hagi dit que un dels problemes
de tal pla és que arriba massa tard.

Deixa clar, més endavant, que hi ha una única
qüestió de la relació amb la Generalitat amb la qual el
seu Grup no està d’acord: el traspàs de la gestió de
les Oficines de Benestar Social a Barcelona, signat el
19 de juliol d’enguany, sobretot quan hi ha un acord
del Parlament de Catalunya que impedia tal traspàs, i
encara que no s’ha traspassat la titularitat de les ofici-
nes, sinó la seva gestió i lideratge conjunt.

Acaba demanant que ulteriors edicions d’aquest in-
forme ofereixin indicadors segregats per sexes en
sintonia amb el Pla municipal per a les dones, perquè
l’anàlisi de realitats no és neutra i encobreix sovint la
femenina, de manera que tal segregació pot permetre
una intervenció molt més eficient.

El Sr. Alcober felicita primer la feina feta en l’elabo-
ració del Pla municipal per a la inclusió social que
dóna resposta als compromisos assumits en el Pro-
grama d’actuació municipal 2004-2007 i en el Plenari
del Consell Municipal de Benestar Social i aglutina to-
tes les accions adreçades a les persones més vulne-
rables de la Ciutat, que, per diverses circumstàncies,
es troben en situació de risc social o en greus dificul-
tats en diferents àmbits; i puntualitza que tal Pla no
acabarà amb totes les situacions de vulnerabilitat que
es donen a Barcelona, però posa els instruments, els
equipaments, els recursos i les persones per a preve-
nir, evitar i corregir, des de la proximitat, les situaci-
ons d’exclusió social que hi ha, en major o menor
grau, a tots els districtes de la Ciutat; que el Pla en

debat visualitza el gran esforç que fa aquest Ajunta-
ment amb totes les seves accions adreçades als
col·lectius de població socialment vulnerables o en si-
tuació d’exclusió social, aporta un sistema de serveis
socials que aposta per la transversalitat en els àmbits
econòmics, laborals, residencials i en les situacions
d’exclusió intensa formativa, sociosanitària relacional
i derivada de la immigració i genera una marc institu-
cional que permet la transferència dels serveis
competencials a l’Ajuntament per tal de fer efectiu
aquest model de proximitat. Agrega que el Pla és
també excepcional, perquè compta amb la complicitat
institucional i la complicitat ciutadana i han hagut de
quedar enrera els vint-i-tres anys de Govern de Con-
vergència i Unió a la Generalitat de Catalunya perquè
es pogués tirar endavant: per tant, el sorprèn que de-
terminades persones reclamin que en els darrers tres
anys es fes la feina que varen ser incapaços de fer
durant més de dues dècades, pretensió que el porta-
ria a recordar els episodis memorables viscuts quan
el conseller responsable d’aquestes matèries era el
Sr. Comes i el secretari general del seu Departament
una persona que tots els presents coneixen.

Remarca que la complicitat institucional amb la Ge-
neralitat s’ha traduït en la constitució del Consorci de
Serveis Socials, en l’Acord sobre els equipaments
d’atenció social especialitzada que preveu la cons-
trucció de 51 nous equipaments per a la gent gran,
les persones discapacitades, la infància en risc, amb
2.500 places noves, en el Conveni marc de finança-
ment dels serveis socials que ha passat de 9 milions
d’euros el 2004 a 17 milions el 2006, amb un incre-
ment acumulat del 86% que s’acosta al ritme de crei-
xement necessari per a arribar en el termini establert
als objectius marcats; que la complicitat ciutadana
queda ben palesa, en canvi, en les 375 entitats adhe-
rides i les 5.000 persones implicades; i que tot això
demostra que s’està caminant en la bona direcció per
a fer de Barcelona una ciutat inclusiva.

El Sr. Gomà, contestant les intervencions dels
Grups de l’oposició, diu que d’ençà de 1979 aquest
Ajuntament ha construït una molt sòlida tradició d’in-
tervenció en polítiques socials tant des del punt de
vista de la centralitat de les prioritats, com des del de
la capacitat d’aportar elements d’innovació; que fins
l’any passat no s’aconseguí signar el compromís que
la Generalitat, en un termini de vuit o deu anys, arri-
barà a aportar les dues terceres parts del finança-
ment d’aquest tipus de despesa i en dos anys les
aportacions s’han incrementat el 86%; que el princi-
pal factor de les situacions de pobresa és la quantia
de les pensions no contributives instaurades per l’Es-
tat el 1992 i, per tant, ha de recordar qui va donar su-
port any rera any entre 1996 i 2004 als Pressupostos
de l’Estat que fixaven l’import d’aquestes pensions i
les deixaven en 260 euros mensuals el 2003 i que ha
fet falta un canvi de majories en el Govern de la Ge-
neralitat perquè, mitjançant la Llei de prestacions
econòmiques d’assistència social, aprovada pel Par-
lament de Catalunya, el 2010 cap pensió no contribu-
tiva estigui per dessota de l’índex públic de renda
d’efectes múltiples (IPREM).

Continua dient que l’Acord sobre els equipaments
segueix un bon ritme d’execució perquè no es pot
signar avui un acord i l’endemà ja tenir construït
l’equipament, però a finals de 2007 tots els equipa-
ments estaran en procés de construcció i amb possi-
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bilitats d’entrar en funcionament tan aviat com sigui
possible; que quan es posà en marxa el nou model
d’atenció domiciliària, es va convenir que un element
fonamental hauria de ser la diversificació de la carte-
ra de serveis per tal de poder respondre a la comple-
xitat de les necessitats de la nostra gent gran (ajuts,
àpats, bugaderia, neteja, arranjament de la llar,
acompanyaments) i, per tant, si tot això forma part de
l’atenció domiciliària, no es pot pretendre que les per-
sones ateses en cadascun d’aquests serveis no s’in-
corporin a les estadístiques, les quals són, fins i tot,
modestes en aquest sentit, perquè conceptualment
podrien comprendre molts altres serveis de proximitat
adreçats a la gent gran, com ara l’enorme esforç dels
menjadors socials, dels quals estan ja dotats tots els
casals de gent gran de Ciutat Vella i de l’Eixample, o
els projectes d’acompanyament de gent gran que fi-
guren en tots els plans comunitaris de la Ciutat, de
manera que les xifres podrien ser molt més grans que
les que figuren en l’informe avui presentat.

Assegura, finalment, que es faran els esforços ne-
cessaris perquè el segon informe contingui la segre-
gació per sexes que demana la Sra. Vallugera, ja que
podrà donar llum sobre una desigualtat que continua
sent present a la Ciutat i que cal superar.

La Sra. Esteller indica que la resposta del Sr.
Gomà referma allò que ella ha dit: que els objectius
estan molt per dessota de les necessitats.

PART DECISÒRIA

a) Acords de Cartipàs

La Presidència disposa, tal com es convingué a la
Junta de Portaveus, el debat conjunt dels tres punts
que segueixen en l’ordre del dia:

4. Designar membres de les Comissions del
Consell Municipal:

Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial:
Vicepresidenta: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert

en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.
Membre: Im. Sr. Ramon Nicolau i Nos en substi-

tució de la Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert.
Seguretat i Mobilitat:
President: Im. Sr. Ferran Julián i González en

substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.
Vicepresident: Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos

en substitució de l’Im. Sr. Ferran Julián i González.
Membre: Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en

substitució de l’Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos.
5. Adoptar, en l’exercici de les competències

reservades a l’Ajuntament com a soci únic de les
Societats Privades Municipals, els acords següents:

1r) Designar membres dels Consells d’Adminis-
tració de les següents societats:

Informació i Comunicació de Barcelona, SA
Presidenta: Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert en

substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.
Conseller: Sr. Xavier Casinos i Comas.
Barcelona de Serveis Municipals, SA
President: Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher en

substitució del Sr. Joan Clos i Matheu.
Vicepresident 2n: Im. Sr. Francesc Narváez i

Pazos en substitució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i
Boher.

Conseller: Im. Sr. Ferran Julián i González.

2n) Establir que el termini de designació dels
membres que es nomenen serà l’establert en els
respectius estatuts, sens perjudici de la renovació
que fos procedent en el canvi de mandat consistorial.

3r) Facultar indistintament els presidents i els
secretaris dels Consells d’Administració per compa-
rèixer davant notari i elevar a escriptura pública el
nomenaments anteriors, com també per complir els
tràmits necessaris per a la seva inscripció en el Re-
gistre Mercantil i també la correcció d’errors materials
en cas necessari.

6. Designar representants de l’Ajuntament de Bar-
celona a les entitats que s’indiquen, les persones
següents:

Entitat Metropolitana del Transport
Ima. Sra. Montserrat Sánchez i Yuste en substi-

tució de l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.
Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i

Tractament de Residus
Ima. Sra. Sara Jaurrieta i Guarner en substitució de

l’Excm. Sr. Jordi Hereu i Boher.
Mancomunitat de Municipis
Im. Sr. Carles Martí i Jufresa en substitució del Sr.

Joan Clos i Matheu.
El Sr. Cuervo explica el contingut de les tres

propostes precedents.
El Sr. Trias justifica el vot contrari dels membres

del seu Grup adduint que els canvis que es presenten
són el resultat d’una crisis continuada que viu el
govern municipal i que és fruit de la fatiga i l’esgo-
tament després de molts anys de govern, crisi que ha
estat provocada externament des del Partit Socialista
i és el resultat de decisions partidistes i electoralistes.
Afegeix que fa quatre mesos ja es produí una crisi en
abandonar el Consistori tres regidors del Grup Socia-
lista i ara cal fer més canvis perquè la crisi persisteix;
que com a conseqüència de tot això, durant els tres
últims anys Barcelona ha tingut dos alcaldes, dos
regidors de Seguretat i Mobilitat, tres d’Immigració,
dos de Cultura, dos d’Educació, dos regidors de
Districte a les Corts, Nou Barris i Sant Andreu, tres
presidents de Districte a Gràcia i dos a Nou Barris i
Sant Martí, tres presidents de l’empresa gestora de
BTV i el Sr. Hereu en els darrers cinc mesos ha
acumulat 43 càrrecs diferents, tot un record; i que el
resultat de tot això és que no es fa la feina que
s’hauria de fer i, en definitiva, un desgavell.

El Sr. Fernández Díaz lamenta que en aquesta pri-
mera sessió presidida pel nou alcalde se li hagi limitat
a tres minuts el temps de què disposa per analitzar
aquesta remodelació del govern municipal, temps
que contrasta amb els deu minuts de què disposà per
debatre l’anterior remodelació en què el Sr. Hereu
començà a ocupar algun dels 43 càrrecs que s’han
esmentat, alguns dels quals només ha exercit durant
quatre mesos, fet que confirma la frivolitat i el des-
gavell existent en el govern municipal.

Considera que el govern municipal s’està remo-
delant des de fa sis mesos amb una remodelació que
afecta onze dels quinze regidors socialistes amb el
pretext de rejovenir el govern, encara que el lifting no
arribà als altres socis de l’equip de govern, els Grups
d’Esquerra Republicana de Catalunya i d’Iniciativa
per Catalunya Verds – EU i A, com tampoc no hi ha
arribat la d’ara que ja ha afectat la totalitat dels regi-
dors socialistes i a cinc dels deus Districtes de la Ciu-
tat; i que aquests fets demostren que el tripartit muni-
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cipal no comparteix un projecte de ciutat i ha compar-
timentat el govern de la Ciutat repartint-ne les cadires
polítiques i menystenint l’interès de la Ciutat: tot això
el porta a inquirir per què no es féu alhora, ja pel
maig, la remodelació del govern i el canvi en l’alcalde,
cosa que hauria evitat la sensació d’interinitat.

El Sr. Cuervo significa que en les sessions de re-
núncia de l’alcalde Sr. Clos i d’elecció del nou alcalde
els Grups de l’oposició ja varen fer unes llargues in-
tervencions amb el mateix contingut que avui i, per
tant, avui les podien resumir en tres minuts, en els
quals no han aportat cap idea i han deixat ben clar
que a partir d’ara recorreran a l’estratègia d’inventar-
se una suposada crisi permanent del govern munici-
pal, cosa que no es correspon amb els informes pre-
sentats en aquesta mateixa sessió, on ha quedat ben
palès que no hi ha cap paràlisi ni en les inversions ni
en els programes d’inclusió social, ni en el conjunt de
l’actuació municipal: per tant, les intervencions de
l’oposició li fan la sensació de déjà vu per més que el
Sr. Fernández Díaz aprofiti l’ocasió per fer alguna fra-
se publicitària que cridi l’atenció, tàctica aquesta a la
qual s’ha afegit el Sr. Trias en comptar el nombre de
càrrecs ocupats pel Sr. Hereu.

Explica que les remodelacions que s’han esmentat
varen ser motivades pels nomenaments d’un regidor
com a conseller de la Generalitat i de l’alcalde de la
Ciutat com a ministre, i davant d’aquests fets l’equip
de govern ha refermat i renovat de manera solemne
el seu pacte de govern i la voluntat de continuar des-
envolupant el Programa d’actuació municipal.

Pregunta, doncs, on és la crisi que veuen els
Grups de l’oposició perquè l’equip de govern –com
podria dir recorrent a un símil ciclista– no ha tingut
cap pájara, sinó que està fent ciclisme de pista en el
qual es manté la velocitat i es produeixen relleus, i no
ha reduït la velocitat de creuer de la seva obra de go-
vern ni el ritme de desenvolupament del Programa
d’actuació municipal; tanmateix, davant d’això, els
Grups de l’oposició opten per la nova estratègia de
situar en un context de crisi l’accés del Sr. Hereu a
l’Alcaldia, a pesar d’haver-hi accedit per la via de la
promoció de la seva direcció política i d’haver-se re-
novat, amb la cooperació dels altres presidents de
Grup, un pacte de govern que comporta mantenir el
full de ruta a una velocitat de creuer fins i tot accele-
rada: per tant, els aconsella que mirin de no entrar
ells en crisi després de tan pregonar una crisi inexis-
tent.

El Sr. Trias replica que a la vida no hi ha res pitjor
que viure fora de la realitat i, tanmateix, veu el Sr.
Cuervo molt fora de la realitat, perquè basta llegir els
diaris per a adonar-se que aquest Ajuntament porta
molt temps en una situació de crisi que s’intenta cor-
regir per motius electoralistes, crisi que està dins el
mateix Partit Socialista, que ha decidit fer canvis per-
què veu que perdrà les eleccions.

Precisa, vist que el Sr. Cuervo ha usat un símil ci-
clista, que a ell li agrada més el ciclisme de munta-
nya, en el qual es va més a poc a poc, però es va pu-
jant de manera constant amb força fins arribar al cim,
mentre que altra gent prefereix el ciclisme de pista en
el qual els ciclistes es passen la major part dels
temps parats a l’espera de fer un esprint per intentar
guanyar.

El Sr. Fernández Díaz diu que esperava que fos el
Sr. Alcalde qui defensés una remodelació donat que

s’ha fet majoritàriament mitjançant decret de l’alcalde;
i que en termes ciclistes el govern municipal tenia un
doble problema: per una banda, una roda punxada,
en forma d’alcalde, que es deia Joan Clos i, per l’al-
tra, el dopatge pel llast que representen els Grups
d’Esquerra Republicana de Catalunya i d’Iniciativa
per Catalunya Verds – EU i A,

Recalca que ell no s’inventa res, perquè els fets
són que hi ha un govern interí i una doble paràlisi
municipal i catalana, ja que des de fa sis mesos està
en marxa un procés de remodelació del govern muni-
cipal que ha afectat les responsabilitats de tots els re-
gidors socialistes i el mateix Sr. Alcalde, el qual ha
passat en sis mesos per 43 càrrecs diferents, en al-
guns casos durant-hi ben poc temps; i que a aquesta
paràlisi municipal, s’afegeix la paràlisi catalana provo-
cada per les eleccions, i tot això perjudica Barcelona
que no es mereix aquest desgavell.

La Sra. Mayol significa que, efectivament, com diu
el Sr. Trias, no hi ha res pitjor que estar fora de la re-
alitat i això és justament el que passa als Grups de
l’oposició, acompanyat d’un cert sentiment de des-
concert, perquè no han tingut prou agilitat política per
a canviar el seu discurs dels darrers anys, i d’impo-
tència, perquè les dades objectives que resulten de
les enquestes d’opinió evidencien que el govern mu-
nicipal no solament està consolidat, sinó que les se-
ves expectatives creixen, de manera que l’única in-
cògnita respecte les properes eleccions és la
correlació que es pugui produir entre les forces de
govern, i deixen en l’oposició els Grups que hi estan
actualment.

El Sr. Portabella manifesta que les crisis es poden
constatar analitzant què succeeix i així en aquest cas
només s’ha vist la dissolució de les diferències entre
les formes de fer oposició per a concentrar-se en una
sola crítica compartida entre els Grups del Partit Po-
pular i de Convergència i Unió, que han arribat a una
síntesi perquè necessiten enfortir-se i actuar de ma-
nera coincident perquè saben que, altrament, no po-
den amb l’equip de govern donat que durant aquest
temps s’ha pogut veure un equip de govern sòlid que,
com correspon en ser la suma de tres forces políti-
ques, té diferents punts de vista, però, alhora, una
solidesa que li assegura continuïtat i projecció, men-
tre que paral·lelament l’oposició ha aguditzat cada ve-
gada més la seva crítica i ha anat bellugant-se en un
marge més estret i coincident: per tant, la crisi està en
l’oposició.

El Sr. Cuervo es reaferma en la bona marxa de la
gestió municipal, el bon desenvolupament dels ser-
veis que es presten cada dia als ciutadans, i el com-
pliment de les promeses i compromisos electorals,
que és la primera obligació de qui governa; i tot retor-
nant al símil ciclista, diu que ell opta pel quilòmetre
llançat i el Sr. Trias, en canvi, podria ser un bon espe-
cialista en persecució, perquè espera aturat en espe-
ra de fer l’esprint final i passar en els darrers segons,
i que el Sr. Fernández Díaz té el dopping de la simpli-
citat que en política és terrible, perquè anar insistint
sempre en una idea simple només porta a un discurs
artificial que només serviria en el cas que arribés a
produir-se alguna de les catàstrofes que vaticina. Afe-
geix que la prova de com actua l’equip de govern
està en com s’han gestionat els mesos d’estiu i en
l’ordre del dia d’aquesta sessió, malgrat les catàstro-
fes imminents que s’anunciaven en la sessió del juli-
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ol; i que la garantia de la continuïtat en la gestió muni-
cipal està en les noves responsabilitats que avui as-
sumeixen persones de la vàlua de la Sra. Escarp i el
Sr. Julián.

S’aproven el tres dictàmens en debat amb el vot en
contra dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i
García i les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fan-
dos, i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso
i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

b) Altres acords sobre societats

7. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a Junta General de la Soci-
etat Privada Municipal 22 Arroba BCN, SA, els acords
següents: 1r) Designar el Sr. Jordi Martí i Grau mem-
bre del Consell d’Administració de la Societat Privada
Municipal 22 Arroba BCN, SA, en substitució del Sr.
Oriol Balaguer i Julià. 2n) Establir que el termini de
designació del conseller que es nomena serà l’esta-
blert en els Estatuts socials, sens perjudici de la reno-
vació que fos procedent en el canvi de mandat con-
sistorial. 3r) Facultar indistintament el president i el
secretari del Consell d’Administració per comparèixer
davant notari i elevar a escriptura pública el nomena-
ment anterior, com també per complir els tràmits ne-
cessaris per a la seva inscripció en el Registre Mer-
cantil i també la correcció d’errors materials en cas
necessari.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Tot seguit, amb els mateixos vots, es dóna per
aprovada aquesta acta en l’apartat que afecta estric-
tament a l’adopció dels acords núms. 4, 5 i 7 de l’or-
dre del dia per tal d’agilitar-ne la inscripció en el Re-
gistre Mercantil.

c) Ratificacions

8. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 19 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006), que designa la Comissió
encarregada d’efectuar el sorteig entre els electors
per al nomenament dels presidents i vocals que hau-
ran de constituir les Meses electorals de les eleccions
al Parlament de Catalunya, i fixa el dia 3 d’octubre
per a celebrar-lo.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
9. Ratificar el Conveni de col·laboració de 12 de

setembre de 2006, signat entre els Ajuntaments de
Barcelona, de l’Hospitalet de Llobregat, Badalona,
Santa Coloma de Gramenet i Sant Adrià del Besós,
titulars del servei públic de televisió digital terrestre
local del canal múltiple 26, referència TL01b, amb
denominació “Barcelona”; i la Xarxa Audiovisual Local
–XAL–; que té per objecte establir els mecanismes de
gestió conjunta del canal múltiple.

La Sra. Escarp informa que aquest conveni esta-
bleix els mecanismes de coordinació i col·laboració
necessaris entre els quatre Ajuntaments destinataris
d’aquest canal múltiple i també l’òrgan de gestió tèc-
nica conjunta.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

10. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 17 de juliol
de 2006 (S1/D/2006 3903), que concedeix a Llar Unió
Ciutat Vella, SCCL, una bonificació del 95% sobre la
quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres per la construcció d’habitatges de protecció ofi-
cial a l’illa del carrer de Sadurní.

11. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 7 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4495), que concedeix a Fer-
rocarril Metropolità de Barcelona, SA, una bonificació
del 70% sobre la quota de l’impost de construccions,
instal·lacions i obres per obres efectuades en una fin-
ca qualificada com sistema d’equipaments comunita-
ris i dotacions de nova creació de caràcter metropoli-
tà a l’avinguda Miramar.

12. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 7 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4496), que concedeix al
Centre d’estudis Montseny, SCCL, una bonificació
del 95% sobre la quota de l’impost de construccions,
instal·lacions i obres per la construcció d’un edifici per
equipament destinat a centre d’educació infantil, pri-
mària i secundària al carrer de Pallars, núms. 402-
416.

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens pre-
cedents.

d) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

13. Aprovar provisionalment la modificació, per a
l’exercici de 2007 i successius, de les Ordenances
fiscals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.1.
Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost sobre
vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3. Impost sobre
l’increment del valor de terrenys de naturalesa urba-
na; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmiques;
núm. 2.1. Impost sobre construccions, instal·lacions i
obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals; núm.
3.2. Serveis de prevenció, extinció d’incendis i salva-
ment; núm. 3.3. Serveis urbanístics; núm. 3.4. Taxa
per l’homologació d’empreses del sector privat per a
la gestió de residus municipals a Barcelona i altres
serveis mediambientals; núm. 3.5. Clavegueram;
núm. 3.6. Mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis de
registre, inspecció i prevenció sanitaris relatius a es-
tabliments alimentaris, establiments i serveis plagui-
cides, espais públics i animals de companyia; núm.
3.8. Prestacions de la Guàrdia Urbana i circulacions
especials; núm. 3.9. Servei de cementiris i cremació;
núm. 3.10. Utilització privativa del domini públic muni-
cipal i la prestació d’altres serveis; núm. 3.11. Aprofi-
tament del vol, sòl i subsòl; núm. 3.12. Regulació de
l’estacionament de vehicles; núm. 3.13. Serveis cultu-
rals; núm. 3.14. Serveis especials d’enllumenat pú-
blic; núm. 3.15. Utilització privada funcionament de
les fonts ornamentals; núm. 4. Contribucions especi-
als; Categories fiscals de les vies públiques de la Ciu-
tat; sotmetre les esmentades Ordenances a informa-
ció pública per un termini de trenta dies.

La ponent d’Hisenda, Sra. Ballarín, defensa aquest
dictamen dient, d’entrada, que les Ordenances en de-
bat aporten més del 50% dels recursos corrents
d’aquest Ajuntament i tenen una gran importància
qualitativa perquè constitueixen el pilar en què es re-
colza l’autonomia financera de la nostra ciutat; que el
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primer objectiu d’aquestes ordenances és obtenir uns
ingressos suficients que, juntament amb les transfe-
rències que es reben de les altres Administracions,
serveixin per a finançar les despeses corrents i les in-
versions necessàries per a donar resposta a les de-
mandes de la ciutadania, i coadjuvar de manera
colateral, d’altra banda, a finalitats extrafiscals com
ara aportar elements per a la sostenibilitat ambiental
o dissuadir de comportaments incívics; que per a po-
der assolir aquests objectius, s’han seguit els criteris:
de maximitzar l’equitat dels tributs dintre les limitaci-
ons lògiques de la imposició local que no permeten
subjectivitzar; de definir tals impostos amb el màxim
rigor tècnic i de garanties per als contribuents, en les
quals hi té un gran paper el Consell Tributari; i de ve-
hicular els canals de participació, per completar el
procediment administratiu a través del Consell de
Ciutat i el Consell Econòmic i Social.

Exposa, a continuació, que les Ordenances fiscals
per a 2007 no introdueixen canvis substancials en els
eixos de la política tributària municipal, i consegüent-
ment, mantenen, en l’impost sobre els béns immo-
bles, els topalls diferencials per usos i trams de valor
cadastral, els tipus específics per als immobles que,
dintre de cada ús no residencial, tinguin un major va-
lor cadastral, i incorporen com a principals novetats,
en desenvolupament de la Carta Municipal: a) la sub-
jecció a l’impost de plusvàlua de les transmissions in-
feriors a un any llevat de les de caràcter lucratiu per
causa de mort; b) l’exigència del previ pagament de
l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres
com a requisit per a tramitar la llicència urbanística; c)
l’actualització de les tarifes d’algunes taxes en el
3,2% d’acord amb la previsió d’evolució de l’índex de
preus al consum, excepte en el cas de l’àrea verda
d’aparcament per a residents que es manté en els 20
cèntims d’euro per dia; d) l’increment, en el 7%, de la
bonificació de l’impost sobre els béns immobles de
manera que se situarà en els 80 euros amb caràcter
general i en els 100 per a aquelles famílies nombro-
ses que tinguin algun membre amb discapacitat; e)
l’atorgament, en el mateix impost, d’una subvenció de
80 euros a les famílies monoparentals beneficiàries
de la prestació econòmica per infant menor de sis
anys a càrrec; f) la millora de l’equitat en la bonifica-
ció per transmissions mortis causa en l’impost sobre
la plusvàlua eliminant el llindar del valor cadastral del
sòl i estenent als locals el 95% de bonificació fins ara
circumscrita als habitatges.

Recalca que les característiques de les Ordenan-
ces per a 2007 són, doncs, l’estabilitat i la continuïtat;
que fa quinze anys les finances municipals es troba-
ven en una situació complicada que era fruit de l’es-
forç inversor fet per causa dels Jocs Olímpics, dels
costos de construcció d’una Administració democràti-
ca, i del llast que comportava un sistema de finança-
ment clarament insuficient; que, consegüentment,
s’inicià una tasca de racionalització de la despesa
corrent i de modernització del model d’administració i
gestió local que requerí demanar als contribuents un
esforç suplementari durant diversos exercicis; que,
tanmateix, un cop redreçada tal situació, cosa que en
bona part fou un èxit de l’ex-alcalde Clos, la consigna
en el terreny de la gestió tributària fou la de la conten-
ció, la qual s’ha mantingut durant més d’una dècada i
els topalls de l’impost sobre els béns immobles en
són prova fefaent; que de 1995 ençà, els ingressos

propis han crescut per dessota del producte interior
brut nominal, és a dir, l’Ajuntament exigeix cada ve-
gada una porció més petita de la riquesa de la Ciutat,
de manera que ha anat reduint la pressió fiscal i té
previst reduir-la el 2007 un 2,40% més; i que tot això
ha estat compatible amb el desplegament de nous
serveis i la generació d’estalvi brut, amb el manteni-
ment de l’esforç inversor i amb la reducció de l’en-
deutament fins al 60% dels ingressos corrents; i que,
actualment, Barcelona té, en els rattings financers,
una posició de la qual ben poques ciutats poden pre-
sumir.

Continua dient que l’esforç que es féu en el seu
moment va establir les condicions necessàries per a
assegurar el projecte de ciutat; que Barcelona és avui
una ciutat pròspera amb més d’1.100.000 persones
assegurades a la Seguretat Social amb un atur enre-
gistrat inferior al de Catalunya i al d’Espanya, amb
unes taxes d’activitat i ocupació femenina que asso-
leixen els nivells marcats a Lisboa, amb 10.000.000
de pernoctacions en els seus hotels i 7.000.000 de vi-
sitants, i amb un alt nivell de penetració de les tecno-
logies de la informació i comunicació; que, tanmateix,
efectivament, dins de la nostra ciutat no tothom pot
seguir aquest ritme: hi ha temporalitat laboral, col·lec-
tius vulnerables (gent gran, mares, etcètera), proble-
mes per accedir a l’habitatge i tot això no agrada a
l’equip de govern perquè la vocació d’un govern pro-
gressista és procurar que tothom pugui pujar al tren
esmentat, i, per tant, continuarà treballant dia a dia
perquè pugui ser així; que, d’altra banda, la ciutada-
nia demana cada dia més serveis i de més qualitat
com a conseqüència dels canvis demogràfics, de la
major esperança de vida, dels canvis socioeco-
nòmics, de la major riquesa que impacta sobre els
serveis i la seva flexibilitat, i dels canvis culturals com
ara una més gran sensibilitat mediambiental; i que tot
això es tradueix en les ciutats de la resta de l’Estat en
pujades d’impostos i així avui mateix s’ha publicat un
resum de l’informe anual de l’Ajuntament de Madrid
sobre rànquing financer on indica que pràcticament
s’ha completat la bateria d’apujades a tota la geogra-
fia nacional en una tendència iniciada per les grans
capitals, com Madrid i Barcelona, ara relegades als
llocs núms. 16 i 41 d’un total de 52 ciutats.

Insisteix que gràcies als recursos obtinguts en el
seu moment, de 1998-2005 s’han pogut augmentar
en el 72% les places d’escola bressol, en el 85,87%
el nombre d’habitatges nous protegits començats, en
el 95,07% els habitatges protegits acabats, en un
171,50% el nombre de viatges de transport per a per-
sones discapacitades, en un 161,50% el d’usuaris de
biblioteques: per tant, tal esforç valgué la pena i fixà
les bases per a poder continuar treballant per la co-
hesió social i una ciutat de progrés per a tothom.

La Sra. Recasens manifesta que, com ha recone-
gut la ponent d’Hisenda, Barcelona ha estat pionera,
lider i motor de la forta pujada d’impostos que varen
patir els barcelonins ja fa uns quants anys; que vint-i-
set anys de govern progressista i d’esquerres han
convertit Barcelona en la ciutat fiscalment més cara
de tot Espanya; que és un fet acceptat per tothom
que la nostra ciutat té problemes de finançament i,
per això, la Carta Municipal preveu un finançament
específic per tal de poder fer front a les despeses de
capitalitat i, per tant, el govern municipal hauria de
liderar-ne el desenvolupament, però, malauradament,
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el 2007 la nostra ciutat continuarà sense poder gaudir
del finançament que s’hi preveu i, consegüentment,
els serveis locals que presta aquest Ajuntament hau-
ran de continuar sent finançats per les butxaques
dels ciutadans i ciutadanes; que el govern municipal
ha optat per seguir les consignes del Partit Socialista
Obrer Espanyol que se sustenten en dos pilars: el pri-
mer, que la ciutadania de Barcelona ha de pagar pels
serveis que rep, qüestió que seria discutible encara
que en aquest punt al seu Grup li interessa més cen-
trar-se en la qualitat de tals serveis i, en aquest sentit,
ha d’advertir que ni la qualitat ni la quantitat dels ser-
veis que es presten als nostres ciutadans i ciutada-
nes es correspon amb la fiscalitat que han de supor-
tar; el segon, que el Partit Socialista Obrer Espanyol
marcà en la reforma de la Llei d’hisendes locals dues
consignes, una, utilitzar l’impost sobre els béns im-
mobles com a principal font de finançament dels mu-
nicipis, i l’altra, elevar la implantació, com a font d’in-
gressos, de les taxes i preus públics, i novament aquí
aquest Ajuntament és líder i motor en l’aplicació de
tals consignes.

Subratlla que Barcelona és la ciutat que té l’impost
sobre els béns immobles en els nivells més alts de tot
Espanya i així un recent estudi de la revista Consu-
mer, en el qual es comparava aquest impost fa cinc
anys a 18 ciutats de l’Estat, mostrava uns resultats
ben curiosos per a un govern que es diu progressista
i d’esquerres, perquè ha castigat fiscalment, a través
de tal impost, les classes mitjanes de Barcelona, les
quals han patit els darrers cinc anys un increment del
30% en tal impost i estan pagant el doble d’allò que
paguen les de Madrid, i quatre vegades més que
qualsevol altra ciutat espanyola, mentre les classes
baixes arriben a pagar 1,6 vegades més, mentre que
pel que fa a les classes altes, en canvi, València ha
passat davant de Barcelona.

Sosté que el 2007 a la nostra ciutat l’impost sobre
els béns immobles s’incrementarà en el 4% que com-
portarà l’ingrés de 17 milions d’euros més; que Bar-
celona seguirà essent conillet d’índies en les taxes i
preus públics, perquè amb la implantació de l’àrea
verda d’aparcament, els 14 milions d’euros recaptats
el 2004 per l’estacionament a la via pública es calcula
que es convertiran en 33 el 2007 i encara es continu-
en amagant les xifres de la recaptació aconseguida el
2005, tal vegada perquè hi ha una forta desviació en
més, i, això no obstant, fonts ben informades han
anunciat que el proper mandat s’intentarà implantar
un peatge urbà, anunci davant el qual no sap si real-
ment tal implantació arribarà a produir-se o es con-
vertirà en un nou bluf com l’anunciat recàrrec de l’im-
post sobre els béns immobles que havia de gravar els
pisos buits.

Comenta que els imports de les taxes i preus pú-
blics superen els costos dels serveis i, concretament,
en el cas de la grua i les zones blaves el mateix inter-
ventor municipal menciona un superàvit de 4.110.445
euros; que l’equip de govern manté els impostos al
màxim i les bonificacions i reduccions en els mínims i
així, per exemple, ha eliminat, obligat per la llei, la re-
ducció del 40% en la base imposable de la plusvàlua
però, en canvi, ha defugit reduir els tipus i també ha
regulat de manera restrictiva la bonificació del 95%
de tal impost en les transmissions mortis causa de
pares a fills en obligar que els fills visquin amb els
pares en el moment de produir-se la transmissió: per

tant, no veu com tot això pot lligar amb el Pla Jove
que serà tractat més endavant i les polítiques a favor
de l’emancipació dels joves.

Troba també que es continuen atorgant unes boni-
ficacions minses i ridícules a les famílies nombroses
o monoparentals, perquè no s’apliquen en funció de
la renda com fan totes les ciutats d’Espanya, excepte
Lleida, que ella ha estudiat; que les bonificacions de
l’impost sobre les activitats econòmiques als comer-
ços afectats per obres són més restrictives que les
existents el 1996; i que l’equip de govern s’entesta a
no aplicar mesures a favor de les economies de pro-
grés i les polítiques emprenedores i continua sense
aplicar, malgrat la precarietat i temporalitat laboral
existent a la Ciutat, les bonificacions previstes en la
regulació de l’impost sobre les activitats econòmiques
a favor d’aquelles empreses que incrementin el nom-
bre dels seus treballadors fixos o que presentin plans
de mobilitat, i s’omple la boca parlant de la injustícia
de tal impost, implantat, per cert, quan el Partit Socia-
lista tenia la majoria absoluta, però és incapaç d’apli-
car cap mena de mesura en benefici del progrés i
dels emprenedors.

El Sr. Fernández Díaz significa, d’entrada, que te-
nia l’esperança de trobar en les darreres Ordenances
fiscals d’aquest mandat consistorial que són, alhora,
les primeres presentades sota l’Alcaldia del Sr. He-
reu, alguna esquerda o canvi en la política fiscal se-
guida per aquest Ajuntament els últims anys, però
malauradament no ha estat així i s’hi perpetua la polí-
tica fiscal del tripartit municipal al llarg dels últims
anys: impostos en els màxims i molts dels serveis
municipals sota mínims, especialment aquells que
haurien de ser essencials, la seguretat, el manteni-
ment, l’habitatge i la neteja; i que, efectivament, cap
ciutadà no li agrada haver de pagar impostos encara
que tenen l’obligació de fer-ho, per tant, cal procurar
que rebin en compensació uns serveis municipals
correlatius al seu esforç fiscal, tanmateix això no és
així.

Constata que molts impostos i taxes no s’apugen
més perquè el tripartit municipal no desitgi fer-ho,
sinó perquè hi ha uns topalls legals que ja estan al
màxim i li impedeixen que pugui continuar asfixiant
fiscalment la ciutadania de Barcelona, altrament hau-
ria apujat els impostos sobre les activitats econòmi-
ques, sobre les plusvàlues o sobre els vehicles de
tracció mecànica, que actualment estan en els nivells
màxims permesos per la llei; que no li reca reconèixer
la capacitat d’aquest Ajuntament per a recaptar, any
rera any, més d’allò que preveu i així per al 2007 es
preveu recaptar un 6% més que l’any anterior, però
després la liquidació posarà de manifest un increment
encara major com succeí el 2005, l’últim any liquidat,
en què tal percentatge arribà al 8%; que, tanmateix,
això no ha d’estranyar perquè el Sr. Hereu ja fou una
de les muses fiscals a inspirar la implantació de l’àrea
verda d’aparcament en les Ordenances fiscals de
2005 i gràcies a tot això l’any vinent aquest Ajunta-
ment podrà ingressar per la grua i els parquímetres
municipals 50 milions d’euros. Agrega que durant
aquest mandat el preu de la grua ha passat, sense
comptar la multa, de 103 a 143 euros amb un incre-
ment del 37%; que gràcies a l’invent inspirat pel nou
alcalde i abans regidor responsable de la seguretat i
mobilitat, les zones verdes i blaves d’aparcament de
Barcelona són les més cares de tot Espanya i el man-
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dat començà amb unes previsions de recaptació mu-
nicipal a través de parquímetres de 8 milions d’euros
i, en canvi, l’any vinent se’n preveu recaptar quasi 30,
amb un creixement del 250%, de manera que els
parquímetres s’han convertit en veritables màquines
escurabutxaques i en un impost encobert d’aparca-
ment que s’afegeix a l’impost de vehicles de tracció
mecànica, i tot això posa en evidència quina és la
sensibilitat del Sr. Alcalde en relació a la fiscalitat vin-
culada a la mobilitat.

Considera, més endavant, que les Ordenances fan
ben palesa també la insensibilitat municipal respecte
a l’habitatge perquè l’impost sobre els béns immobles
representa el 55% de la recaptació pels impostos mu-
nicipals i, tanmateix, encara es preveu incrementar-
ne la recaptació en 9% a través de la reforma del
fraccionament dels valors cadastrals de l’any passat,
amb la qual es pretén encobrir l’increment del 4 o del
6 per 100 en les quotes dels habitatges, segons que
tinguin un valor de fins a 60.000 euros o més alts, i
del voltant del 10% en les dels aparcaments, mentre
que, d’altra banda, els habitatges entre 60.000 i
120.000 euros veuran duplicats els valors mitjans
dels rebuts.

Fa notar, després, que el comerç tampoc no ha
quedat lliure del creixement de la fiscalitat; que es
manté el recàrrec metropolità sobre l’impost de béns
immobles pel qual els barcelonins paguen 43 milions
d’euros cada any i que és injust, perquè fa pagar per
igual tots els veïns de la Ciutat per a finançar uns ser-
veis de transport públic que s’ofereixen de manera
desigual en els diferents barris, i injustificat, perquè
no té sentit gravar la fiscalitat de l’habitatge per finan-
çar el transport públic quan per dotar aquest servei
d’uns mecanismes estables de finançament valdria
més, en la seva opinió, aprovar una llei especial del
transport; que la regulació de l’impost sobre la
plusvàlua implica un veritable fre a l’emancipació dels
joves, perquè obliga els fills a conviure amb els pares
si volen gaudir de qualsevol avantatge fiscal d’aquest
Ajuntament; i que les taxes de cremació s’han incre-
mentat un 22% en quatre anys i, per tant, no ha de
sorprendre que els beneficis d’explotació de Serveis
Funeraris de Barcelona, SA, hagin assolit els 48 mili-
ons d’euros.

Diu, en conclusió, que tenia l’esperança que les
primeres Ordenances fiscals del nou alcalde perdes-
sin el seu caràcter continuista, entès en el sentit de
ser les més cares de tot Espanya, i que els barce-
lonins poguessin gaudir, en la recta final del mandat,
d’una rebaixa fiscal, però no ha estat així i, per tant, el
Grup del Partit Popular hi votarà en contra.

El Sr. Forradellas remarca que les Ordenances fis-
cals del proper any són de manteniment i continuïtat i
no s’han confeccionat pas seguint les consignes del
Partit Socialista Obrer Espanyol ni de cap altre, sinó
en compliment del Programa d’actuació municipal,
que és fruit del pacte entre els tres Grups que inte-
gren l’equip de govern de la Ciutat; que s’hi complei-
xen els compromisos fixats respecte al no increment
de la pressió fiscal, aspecte en el qual vol insistir en
la necessitat de no confondre l’increment de la recap-
tació amb l’increment de la pressió fiscal, com explicà
ja el Sr. Cuervo en el si de la Comissió corresponent;
que a l’hora de valorar les Ordenances fiscals, cal te-
nir en compte la imatge de ciutat, ja que es tracta
d’una ciutat que pretén el desenvolupament de la

Carta Municipal i, alhora, tenir la possibilitat de col·la-
borar amb les altres Administracions i, especialment,
la Generalitat, vessant aquest en el qual en altres
moments el govern de la Ciutat no ha trobat pas les
mateixes facilitats que ara; i que és una ciutat d’una
gran complexitat on es produeix un ús intensiu de
l’espai públic que es vol controlat, net, ben mantingut,
cosa que exigeix una colla d’inversions en cadascun
dels barris de la Ciutat i en la qual s’està treballant
amb el rigor que la Ciutat exigeix, mentre que, d’altra
banda, l’esplèndid informe sobre el Pla municipal per
a la inclusió social ha deixat ben clar un dels altres
objectius del govern municipal en aquest mandat.

En relació a les crítiques que s’han fet a l’àrea ver-
da d’estacionament, rebutja que tingui una finalitat
recaptatòria; i posa en relleu que ha aportat tot un se-
guit de beneficis a la mobilitat urbana i que els even-
tuals guanys que produeixi es dedicaran a promoure
la mobilitat sostenible; que ha introduït un canvi de
mentalitat pel que fa a l’ús del cotxe en facilitar l’apar-
cament a prop de casa i, consegüentment, a potenci-
ar la utilització del transport públic; i que la mesura
també s’aplica a Madrid, encara que amb més dificul-
tats de gestió.

Agraeix la pregunta sobre una eventual implantació
en el proper mandat del peatge urbà, perquè pressu-
posa confiar que en el proper mandat continuaran go-
vernant la Ciutat les mateixes forces polítiques que
ara; i aclareix que, en qualsevol cas, tal mesura
s’aplica a Londres i Estocolm.

Destaca que s’estén a les famílies monoparentals
la subvenció de l’impost sobre els béns immobles que
ja tenien reconeguda les famílies nombroses.

Creu, finalment, que la ciutadania no pateix pas la
sensació d’angoixa, esmentada pels Grups de l’opo-
sició, per la pressió fiscal existent a la nostra ciutat; i
que Barcelona està, pel seu nivell d’endeutament,
molt ben situada en el panorama general de les ciu-
tats de l’Estat espanyol.

El Sr. Oliveres comenta, d’antuvi, que les Ordenan-
ces fiscals en debat es distingeixen, com les d’en-
guany, per tres grans característiques:

1a) L’estabilitat i la continuïtat, perquè els incre-
ments en els impostos i taxes se situen dins les previ-
sions d’increment de l’índex de preus al consum per a
l’any vinent, hi ha estabilitat en els grans impostos i
no increment en els relatius a les activitats econòmi-
ques, als vehicles de tracció mecànica i als béns im-
mobles, en el qual, contràriament a Madrid, que l’ha
desregulat i l’ha apujat un 10%, continua havent-hi un
criteri de progressivitat, de manera que la pressió
d’aquest impost mai no podrà ser superior als topalls
fixats –el 4% per als immobles amb valor cadastral in-
ferior als 6.000 euros– i es continua aplicant un tipus
del 0,75% i la bonificació del 90% per a les obres de
rehabilitació integral, mesura aquesta adreçada a in-
crementar el parc d’habitatges, especialment de llo-
guer, alhora que en l’impost de plusvàlua hi ha com a
novetat una bonificació del 95% de la quota esmenta-
da per la venda de terrenys en cas de transmissions
mortis causa.

2a) La preocupació per l’ordenació de l’espai pú-
blic, que els Grups de l’oposició, segons es desprèn
de les seves intervencions, voldrien desregular, cosa
que seria negativa per a la Ciutat, mentre que les Or-
denances en debat pretenen regular-ho al màxim per-
què el conjunt de la ciutadania en pugui gaudir; en
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aquesta línia la grua i la zona blava s’apugen d’acord
amb les previsions sobre l’índex de preus al consum,
mentre que el preu de la zona verda per als residents
no s’incrementa.

3a) el seu caràcter progressista ben palès perquè,
com succeí l’any passat, es continuen bonificant les
famílies nombroses, benefici que s’amplia, en cas
que tinguin algun membre amb discapacitat, s’incor-
pora també una nova bonificació a favor de les famíli-
es monoparentals –més de 1.300 a la nostra ciutat–,
mesura en la qual posa un èmfasi especial, perquè
ha estat un dels objectius del seu Grup tant en aquest
Ajuntament com en l’etapa en què tingué responsabi-
litats en el Govern de la Generalitat.

Estima, després, que les aportacions de l’Estat a
l’Ajuntament de Barcelona resulten insuficients i con-
tenen dos aspectes negatius que analitzarà oportuna-
ment en el curs del debat pressupostari: l’herència de
les reformes introduïdes pel Partit Popular, especial-
ment pel que fa a les compensacions per la nova re-
gulació de l’impost sobre les activitats econòmi-
ques; i la manca de transparència actual a l’hora de
distribuir aquests fons d’una manera que perjudica la
nostra ciutat.

Troba, en resum, que les Ordenances en debat ga-
ranteixen i consoliden l’estabilitat financera municipal,
no apugen la pressió fiscal, s’ha anat contenint en els
darrers anys, i augmenten la recaptació per causa de
l’eficiència i l’eficàcia en la gestió del govern munici-
pal; i que davant la demagògia contra els impostos
que sovint practiquen els Grups de l’oposició, la ciuta-
dania sap posar les coses al seu lloc i reconèixer el
caràcter progressista de les Ordenances fiscals
d’aquest Ajuntament que compleix els objectius mar-
cats al començament del mandat en el Programa
d’actuació municipal.

La Sra. Ballarín significa que les intervencions de
l’oposició no l’han sorprès perquè continuen en la
seva línia; que el Sr. Fernández Díaz ha persistit en
una demagògia que no es preocupa d’amagar, ja que
en preguntar per què els impostos no s’abaixen en un
any d’eleccions, posa de manifest que per a ell els
impostos no tenen la importància que tenen per al
govern municipal, el qual els veu com la manera de
finançar els serveis i les inversions municipals i com
una pota molt important de l’autonomia local i, per
tant, no hi juga reduint-los abans de les eleccions
com solia fer el Partit Popular; que la discussió sobre
si Barcelona és una ciutat fiscalment cara, no té sentit
en aquest moment, perquè els rànquings actuals
mostren moltes altres ciutats per damunt de la nostra,
però, a més, és estèril perquè els nivells dels impos-
tos s’han de comparar amb els serveis que es pres-
ten i les inversions que es fan, però, en tot cas, el go-
vern municipal no ho deu fer tan malament quan la
ciutadania de Barcelona li ha ratificat la seva confian-
ça en set eleccions seguides.

Troba, també, que en l’argumentació del Grup de
Convergència i Unió hi ha una certa incoherència per-
què tal Grup critica en l’equip de govern una certa de-
pendència de consignes del Partit Socialista Obrer
Espanyol i també que es faci pagar per un servei que
rep la ciutadania, és a dir, que s’exigeixin taxes per la
prestació de determinats serveis que, altrament,
s’haurien de finançar amb recursos més generals,
però, en canvi, quan després es porta al Congrés una
llei com la de dependència debatuda ahir al Congrés

dels Diputats, no la vota favorablement adduint excu-
ses de mal pagador com veure-hi una invasió de
competències autonòmiques per part de l’Estat, de
manera que, de tant en tant, tal formació política en-
senya el llautó d’una política profundament liberal
com han advertit, fins i tot, els Srs. Prenafeta i Guitart
des de la Fundació Catalunya Oberta.

En relació a l’informe sobre l’impost sobre els béns
immobles publicat recentment, indica que té una me-
todologia qüestionable, perquè s’ha limitat a agafar
només tres pisos –un per cada nivell de renda, baix,
mitjà i alt– de cadascuna de les ciutats estudiades i
esmenta com a font l’Ajuntament de Barcelona mal-
grat no haver facilitat aquesta casa cap informació en
aquest sentit; i puntualitza que a la nostra ciutat, l’es-
mentat impost no s’ha incrementat pas el 30% des de
2001 ençà, sinó un 3,8% interanual.

Fa notar que també s’ha acusat l’equip de govern
de seguir consignes del Partit Socialista Obrer Espa-
nyol, i de valer-se de tal impost per a finançar el Mu-
nicipi quan l’objecte de tal impost és precisament fi-
nançar els municipis, tanmateix entén la crítica de la
representant de Convergència i Unió vist que tal força
política utilitza els impostos per altres finalitats, com
fer que els catalans parlin anglès.

Finalment, referint-se a la bonificació de l’impost de
plusvàlua en les transmissions d’habitatges mortis
causa, aclareix que la voluntat de l’equip de govern
és que no hagin de tributar per tal impost les perso-
nes que viuen o viuran en l’habitatge i, per tant, si la
configuració de tal bonificació presenta problemes, es
revisarà.

La Sra. Recasens, referint-se primer al peatge
urbà, indica que el tripartit municipal no es reeditarà,
però ella ha volgut advertir els electors sobre la filoso-
fia que té al respecte l’equip de govern.

Afirma, després, que la política que manté l’equip
de govern implica incrementar la fiscalitat, no incen-
tivar l’emancipació dels joves, no dóna progressivitat
en les bonificacions per a famílies nombroses ni per a
les monoparentals, i no preveu tampoc mesures fis-
cals per als emprenedors i aquelles activitats econò-
miques que aportin estabilitat al mercat laboral.

No sap si l’àrea verda té o no finalitats recap-
tatòries, però continua sense conèixer els rendiments
que ha produït, i només sap que abans d’implantar-la
aquest Ajuntament recaptava 16 milions d’euros i
després es preveu ingressar-ne 32; i que de moment
aquesta nova taxa ha servit per a reduir en un 2% la
circulació urbana, però a la Ciutat la sinistralitat ha
augmentat.

Observa, més endavant, que la ponent d’Hisenda
s’ha limitat a llegir la part que més li convenia de l’arti-
cle sobre el rànquing de les ciutats espanyoles, per-
què s’ha estat de llegir la part on es diu que Madrid
ha millorat la seva posició en comparació amb la res-
ta de capitals, perquè ha abaratit els impostos sobre
els béns immobles i la plusvàlua, etcètera.

Veu un clar exemple del seguidisme del govern
municipal respecte al Partit Socialista Obrer Espanyol
en la Llei de dependència a la qual Convergència i
Unió no pot donar suport, perquè està en contra d’allò
que estableix l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, no
respecta les competències de la Generalitat, no ga-
ranteix la suficiència financera de les comunitats au-
tònomes i no és ni justa ni equitativa en termes soci-
als.
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En relació a les transferències de l’Estat, objecta
que la manca de transparència es fa ben evident
en el fet que s’hagi retirat de la pàgina web del Mi-
nisteri d’Hisenda les llistes on surten els saldos po-
sitius i negatius de les transferències de l’Estat als
Ajuntaments, en les quals es demostra la feblesa
d’un sistema que farà que alguns ajuntaments ha-
gin de tornar part dels diners rebuts el 2004, punt
que, en tot cas, posarà a prova el lideratge del Sr.
Alcalde.

El Sr. Fernández Díaz considera que les Ordenan-
ces en debat vénen a ser el testament fiscal de l’actu-
al equip de govern i ell, que aspira a encetar una
nova etapa en el govern de la Ciutat, ja anuncia que
en tal cas haurà de rectificar aquest testament i, con-
següentment, unes ordenances que confirmen: a)
que Barcelona continua essent la ciutat fiscalment
més cara d’Espanya i té els impostos i taxes en els
nivells més elevats; 2) que es deia una gran mentida
quan s’afirmava que els barcelonins havien de pagar
els impostos més elevats de tot el país perquè no hi
havia un bon finançament de la Ciutat ja que, malau-
radament, després de tres anys de govern d’un ma-
teix tripartit a Barcelona, a la Generalitat i a l’Estat, la
nostra ciutat continua tenint els impostos més alts de
tot Espanya, perquè la fórmula fiscal és la d’impostos
al màxim i, malauradament, molts dels serveis muni-
cipals sota mínims.

La Sra. Ballarín, en relació a la qüestió de la grua,
recorda que la sentència dictada en el recurs interpo-
sat per Convergència i Unió sobre la grua, el tribunal
deia que l’estudi econòmic consistia en un quadre es-
quemàtic comparatiu de les diferents sumes a consi-
derar però que no estava complementat pels argu-
ments o raons tècniques emprats per a fixar uns
costos sensiblement inferiors als justificats per l’Ajun-
tament: és a dir, que les xifres de Convergència i
Unió no eren creïbles.

El Sr. Alcalde, referint-se a la qüestió del peatge
urbà, demana que les fonts ben informades que s’han
citat parlin en el futur amb l’alcalde de la Ciutat.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

14. Restar assabentat de la Memòria del Consell
Tributari.

La Sra. Ballarín subratlla que enguany la presenta-
ció de la Memòria del Consell Tributari es produeix en
un context singular determinat per l’entrada en vigor
de la Carta Municipal i els canvis produïts en la com-
posició del Consell donat que en ser nomenada la
seva presidenta membre del Consell Consultiu de la
Generalitat, fou substituïda pel Sr. Pérez Torrent i la
vicepresidència que aquest deixà vacant fou ocupada
pel Sr. Bisbal i fou nomenada vocal la Sra. Castillo;
que aquests canvis es produïren poques setmanes
abans de l’entrada en vigor de la Carta Municipal,
que reconeix aquesta institució genuïna de Barcelona
que ha estat un referent per a la creació dels tribunals
econòmics administratius arreu de l’Estat.

Confia que el nou president sàpiga conduir amb
èxit la discussió del nou reglament del Consell Tribu-
tari, les funcions del qual són assessorar l’Ajunta-
ment, dictaminar les Ordenances i tutelar els drets
dels contribuents informant sobre les propostes de re-

solució dels recursos que es poden interposar contra
els actes d’aplicació dels diversos tributs.

Explica que la Memòria analitza els recursos més
rellevants interposats durant el 2005; que en més del
80% dels casos la resolució ha estat coincident amb
la proposada per l’Institut Municipal d’Hisenda; que la
majoria dels recursos estan relacionats amb l’impost
sobre els vehicles de tracció mecànica, però també
n’ha provocat bastants el pagament de la recollida de
residus comercials, els quals han estat resolts en el
sentit indicat pel Consell Tributari considerant-lo un
preu públic, criteri després ratificat per la jurisprudèn-
cia; i constata la reducció de la litigiositat provocada
pels impostos sobre les activitats econòmiques, sobre
les béns immobles i sobre la plusvàlua.

La Sra. Recasens, després d’agrair la feina feta pel
Consell Tributari, que és garantia d’independència i
transparència, i per la seva anterior presidenta i de
donar la benvinguda al nou president, expressa la
seva preocupació per la manera com es fan les notifi-
cacions tributàries, tot significant que en la reunió de
la Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació
Territorial es va reconèixer que l’Institut Municipal
d’Hisenda estava fent un esforç en aquest sentit, i
que en una resposta que se li ha tramès es diu que
l’Ajuntament cursa 4.193.824 notificacions, però no
pot concretar quantes d’aquestes notificacions poden
estar mal fetes; ara bé, li sembla que l’Ajuntament ha
de conèixer aquesta dada perquè el Consell Tributari
l’adverteix de la gran quantitat d’al·legacions de pres-
cripció que s’han d’estimar per culpa d’haver-se efec-
tuat unes notificacions errònies: per tant, com que
l’Ajuntament està en possessió del certificat ISO-
9001 que comporta determinats controls de qualitat,
confia poder ser informada de quin és el volum de
notificacions errònies, atès que el darrer any es pro-
duïren anul·lacions per valor de 3.000.000 d’euros en
l’impost de vehicles de tracció mecànica i de
16.000.000 en el de béns immobles; alhora que tam-
bé pregunta quants procediments sancionadors ha
instruït l’Institut Municipal d’Hisenda en relació a l’im-
post de construccions, instal·lacions i obres que seri-
en nuls.

Observa, finalment, que el Consell Tributari avisà
que l’empresa 22 Arroba BCN, SA, no pot girar factu-
res en concepte de costos d’urbanització i tampoc no
pot dictar ordres de constrenyiment per aquest motiu;
i que no té coneixement de l’informe jurídic que dis-
crepa d’aquest parer del Consell Tributari.

La Sra. Balseiro se suma als agraïments que s’han
expressat al Consell Tributari per la tasca rigorosa
que està duent a terme, i a qui fins l’any passat el va
presidir.

Destaca seguidament l’allau de recursos provocats
per la implantació del preu públic de la recollida de
residus comercials, que el seu Grup considera injust
perquè obliga les activitats econòmiques, al marge
que rebin o no tal servei, a pagar una quantitat míni-
ma que el 2004 era de 125 euros si bé posteriorment
es rebaixà una mica, i també perquè comporta una
doble tributació quan tals activitats es desenvolupa-
ven en el domicili particular o quan diversos professi-
onals comparteixen un despatx.

Fa referència també a l’exigència: de l’impost de
plusvàlua, a persones que no tenien el caràcter de
subjectes passius en els casos de divisió de la cosa
comuna amb motiu d’adjudicació, d’herència, llegat,
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divorci, etcètera, que segons el Consell Tributari, no
comporten una transmissió, sinó una diferent configu-
ració dels drets; i també de l’impost sobre els béns
immobles, als concessionaris de les places d’aparca-
ment, a pesar que, en opinió del Consell, la cessió
d’ús no els atorga tampoc el caràcter de subjectes
passius de tal impost, sinó que les obligades al paga-
ment han de ser les empreses cedents com Regesa
o Barcelona de Serveis Municipals, SA.

Creu, en definitiva, que la Memòria presentada re-
flecteix un empitjorament de la gestió tributària muni-
cipal respecte a exercicis anteriors perquè, concreta-
ment, en els impostos sobre els vehicles de tracció
mecànica, sobre construccions, instal·lacions i obres i
en la taxa de recollida de residus s’interposaren més
recursos que en l’any 2001 i tal fenomen també pot
constatar-se en la documentació facilitada per la In-
tervenció Municipal relativa a la devolució de 9,77 mi-
lions d’euros en concepte d’ingressos indeguts per
impostos cobrats indegudament. Hi afegeix que el
60% de les queixes estimades pel Consell Tributari
no compten amb la conformitat de l’Institut Municipal
d’Hisenda i, en el cas de les estimacions parcials, tal
percentatge fou del 41%.

Pensa que, en definitiva, aquesta situació posa da-
munt la taula la necessitat de transformar el Consell
Tributari, que té actualment funcions consultives, en
un tribunal econòmic administratiu amb funcions re-
solutòries sens perjudici de reconèixer-li el caràcter
pioner que tingué a tot l’Estat i que portà el Partit Po-
pular a prendre’l com a referent a l’hora de reformar
la gestió tributària local.

La Sra. Ballarín contesta les intervencions anteriors
dient que el model de Barcelona ha donat prou bons
resultats per continuar apostant-hi com fa la Carta
Municipal i, per tant, no entén l’actual desmarcament
del Grup del Partit Popular; que pot haver-hi
conflictivitat, però el compromís és anar millorant
cada dia la gestió i les garanties de la ciutadania, ob-
jectiu que persegueixen tant el Consell Tributari com
l’Institut Municipal d’Hisenda, el qual va millorant
cada dia els seus procediments, la seva eficàcia i efi-
ciència i procura que els contribuents tinguin cada dia
més garanties; que no li agrada que un problema ge-
neral a totes les Administracions, com és el de la ma-
nera de fer les notificacions es pretengui convertir en
un problema específic de l’Institut Municipal d’Hisen-
da –a Espanya l’únic de les seves característiques
que està en possessió de la certificació ISO-9001 i
que efectua uns controls de qualitat que es fan a cap
altre ajuntament espanyol–, el qual ha fet des de
2000 ençà un notable esforç de millora en aquest ter-
reny que ha tingut uns resultats espectaculars, de
manera que les notificacions amb problemes són una
porció ínfima dels més de 4.000.000 que se’n cursen,
i la majoria es remunten als anys 2001 o 2002.

Pensa, més endavant, que no s’ha de plantejar
com un drama el fet que el Consell Tributari anul·li la
notificació d’una sanció en el cas de l’impost sobre
construccions, instal·lacions i obres que s’ha citat,
perquè cal tenir present que les normes tributàries i la
jurisprudència varien constantment i són un dels
camps més dinàmics del món del Dret; que, concreta-
ment, en el cas en qüestió les Ordenances munici-
pals, correctes a parer del Consell Tributari i de molts
tribunals, preveien la imposició d’una sanció si no es
formulava la pertinent autoliquidació, però després,

en un moment determinat, una sentència del Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya decidí que això no
era correcte i a partir d’aleshores l’Institut Municipal
d’Hisenda i els redactors de les Ordenances fiscals
es varen atenir a la nova doctrina, que, per cert, no
segueix el Tribunal Superior de Justícia de Madrid tot
i no ser gaire municipalista.

Indica que tota la informació que s’ha demanat so-
bre l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres
serà facilitada seguint els criteris que sol aplicar
aquest Ajuntament i, fins i tot, alguna ja ha estat lliu-
rada; i que en relació a 22 Arroba BCN, SA, s’ha
mencionat un supòsit absolutament menor i residual
que no s’ha tornat a plantejar i que posa en qüestió si
tal societat té capacitat per a cobrar les quotes d’ur-
banització derivades dels projectes de reparcel·lació
ja que, segons la interpretació de la Llei d’urbanisme
que feia el Consell Tributari, això no era possible,
però el reglament que posteriorment l’ha desenvolu-
pada permet que es faci.

La Sra. Recasens pregunta: si l’Ajuntament ha per-
dut algun ingrés per causa de les liquidacions fetes
per 22 Arroba BCN, SA; com es resoldrà la discre-
pància entre el criteri del Consell Tributari i el regla-
ment esmentat per la Sra. Ballarín; i quants expedi-
ents sancionadors instruïts per l’Institut Municipal
d’Hisenda en relació a l’impost sobre construccions,
instal·lacions i obres serien nuls.

Troba, també, que s’està dient massa vegades als
ciutadans que si no paguen les multes no passa res,
primer perquè no s’entren en el sistema informàtic, i
després perquè es notifiquen malament; i que l’Insti-
tut Municipal d’Hisenda pot tenir totes les certificaci-
ons ISO que vulgui, però ella vol recordar que aquest
institut hagué de resoldre un contracte amb l’empresa
que li feia les notificacions, perquè no prestava
aquest servei prou correctament.

Insisteix que no s’acaba de creure que l’Ajunta-
ment no sàpiga per quin motiu s’han anul·lat ingres-
sos per import de 3.000.000 d’euros en l’impost de
vehicles de tracció mecànica, i de 16.000.000 d’euros
en l’impost sobre els béns immobles, malgrat les mi-
llores espectaculars que ha esmentat la ponent d’Hi-
senda.

La Sra. Balseiro opina que hi ha massa celeritat a
l’hora de cobrar els impostos i les taxes municipals,
motiu pel qual el 2005 s’hagueren de tornar 9,77 mili-
ons d’euros per ingressos indeguts, i això contrasta
amb la poca celeritat que hi ha, en canvi, a l’hora
d’exigir el pagament de les sancions a les persones
incíviques.

Posa en relleu que la majoria de recursos analit-
zats pel Consell Tributari estaven relacionats amb la
forma de les notificacions i li sembla inconcebible que
en aquest terreny l’Institut Municipal d’Hisenda estigui
igual o pitjor que l’any 2001; i que tota llei és millora-
ble i l’objectiu ha de ser seguir avançant en la millora
dels serveis als ciutadans, també en el camp de la
gestió tributària: i per això, ella recomana que s’aposti
clarament per un tribunal econòmic administratiu amb
capacitat resolutòria, en comptes de quedar en un
consell tributari de molta qualitat, que no pot impedir
les pràctiques tributàries d’aquest Ajuntament.

La Sra. Ballarín declina tornar a abordar les qüesti-
ons de les notificacions i de l’impost sobre construcci-
ons, instal·lacions i obres perquè no vol que es creïn
problemes on no n’hi ha, però aclareix que la qüestió
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de 22 Arroba BCN, SA, que s’ha comentat no com-
portarà cap pèrdua de recaptació a aquest Ajunta-
ment perquè es farà una altra liquidació que es co-
brarà; que en el cas de l’impost sobre construccions,
instal·lacions i obres no hi ha una nul·litat de tots els
expedients sancionadors que estan classificats sense
distingir els motius que tenien al darrera i, per tant, la
informació es facilitarà amb el grau de desagregació
que la té l’Administració municipal; que l’Institut pro-
cura ser eficient a l’hora de cobrar i pot mostrar unes
dades espectaculars, ja que la recaptació dels drets
corrents arriba al 96% en l’impost sobre béns immo-
bles, mentre que Madrid només arriba al 87% i la do-
miciliació de rebuts, que evita el problema de les noti-
ficacions, assoleix el 83% en l’impost sobre béns
immobles, el 75% en l’impost sobre les activitats eco-
nòmiques i al 25% en l’impost de vehicles de tracció
mecànica, mentre que aquests percentatges són a
Madrid el 46, el 30 i el 15 per 100 respectivament.

S’acorda l’assabentament de la Memòria del Con-
sell Tributari corresponent a 2005.

15. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública. Aprovar definiti-
vament un suplement de crèdit en el Pressupost de
l’exercici 2006 de l’Institut Municipal d’informàtica, per
un import d’1.170.000 euros, a finançar amb el roma-
nent líquid de tresoreria de l’exercici 2005.

16. Aprovar inicialment un crèdit extraordinari en el
Pressupost de l’exercici 2006 de l’Institut Municipal
d’Hisenda, per un import de 126.465 euros, a finançar
amb el romanent líquid de tresoreria de l’exercici
2005, considerant-lo definitivament aprovat en cas de
no presentar-s’hi reclamacions en contra en el termini
d’exposició pública.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

17. Aprovar inicialment modificacions de crèdit en
el Pressupost 2006, d’acord amb els documents an-
nexos i per un import total d’11.541.864 euros, dels
quals 6.341.152 euros, corresponen a transferències
de crèdit (referència 06091290), i 5.200.712 euros a
suplements de crèdit (referència 06091190), a finan-
çar amb els majors ingressos comptabilitzats a les
partides pressupostàries 0101-39300-61114; 0101-
55000-61114; 9901-30004-61114 i 0101-39935-
61114. Sotmetre-les a exposició pública durant un
termini de quinze dies i aprovar-les definitivament en
cas de no presentar-s’hi reclamacions.

El president de la Comissió de Presidència, Hisen-
da i Coordinació Territorial, Sr. Cuervo, informa d’a-
questes modificacions de crèdit per import de 11,5
milions d’euros, dels quals 6,3 milions corresponen a
transferències i 5,2 a suplements de crèdit, dient que
les transferències es financen mitjançant canvi de
funció per baixes en les despeses financeres, uns
majors ingressos, unes baixes en les inversions i es
destinen a l’Institut Municipal d’Hisenda –perquè té
més despeses de recaptació, ja que els ingressos de
la zona verda no són nets, sinó que exigeixen inversi-
ons per a mantenir el sistema i també el pagament
dels treballadors que hi estan destinats– a necessi-
tats addicionals en les contractes de neteja i en l’en-
llumenat públic, als plans de millora integral de la via-
bilitat; i que els suplements de crèdit es financen amb
uns interessos de demora, per 2,5 milions, cobrats a
una entitat financera gràcies a uns recursos interpo-
sats sobre la liquidació de l’impost sobre activitats

econòmiques, i s’apliquen a la neteja i recollida de re-
sidus sòlids, a Barcelona de Serveis Municipals per al
pagament de part dels Premis Laureus, i a l’Institut de
Cultura de Barcelona perquè pugui satisfer 175.000
euros al Liceu i 368.000 al Museu d’Art de Catalunya.

La Sra. Recasens observa que entre les transfe-
rències s’inclouen també diners per al pagament de
notificacions relacionades amb la implantació de
l’àrea verda d’aparcament; que entre els suplements
de crèdit finançats amb uns ingressos aconseguits
gràcies a haver guanyat un litigi molt important n’hi ha
un, que el seu Grup no pot compartir en absolut, des-
tinat al pagament dels Premis Laureus, dels quals de-
sitja conèixer el cost total, perquè a l’expedient no-
més consta que aquella nit costà 1.682.000 euros,
però li sembla que tingué un cost molt superior, per-
què es tracta d’un tercer pagament que fou precedit
d’altres dos, però d’ençà de la sessió de la Comissió
de Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial el
govern municipal ha estat incapaç d’explicar quins
varen ser aquests pagaments que li semblen escan-
dalosos en comparació amb les despeses destinades
a fomentar la pràctica esportiva, les quals s’han redu-
ït de 3.000.000 d’euros el 1999 a tan sols 1.500.000
el 2005.

La Sra. Balseiro comenta que els suplements de
crèdit es nodreixen d’uns ingressos addicionals acon-
seguits enguany com a conseqüència del cobrament
d’uns interessos de demora, però també gràcies a
una compensació de 854.000 euros d’ingressos i
despeses de Barcelona de Serveis Municipals, SA,
pel concepte d’aparcament que la porta a preguntar
quina ha estat la recaptació de les zones verdes
d’aparcament i, sobretot, les despeses relacionades
amb tal servei; que tals ingressos addicionals es des-
tinen, en petita quantitat, a l’Institut de Cultura i en
una xifra considerable, uns 1.600.000 euros, a Barce-
lona de Serveis Municipals, SA, per a fer front a les
despeses de l’acte de lliurament dels Premis Laureus
en la Nit de l’esport mundial, el cost del qual superarà
la modificació de crèdit que es proposa.

Posa també damunt la taula la insuficiència, que
constata el dictamen, de les dotacions destinades a
la neteja, a la recollida de residus sòlids, a l’enllume-
nat públic i al pla de millora integral de la vialitat en
l’espai públic, insuficiència que ha exigit transferènci-
es per un import superior als 6,3 milions d’euros.

El Sr. Cuervo contesta les intervencions anteriors
dient que en la Comissió la Sra. Recasens mai no
preguntà res sobre l’expedient dels Premis Laureus,
però per fer palesa la seva presència en el món i cre-
ar riquesa, una ciutat que vol jugar en la lliga de les
primeres ciutats no pot defugir certes coses que, en
opinió de segons qui, poden semblar un culte a la fri-
volitat com ara organitzar setmanes de moda, de la
gastronomia, festivals de cinema o mirar que s’hi lliu-
rin els Premis Goya; que el món de l’esport genera ri-
quesa i activitat i el 1992 Barcelona marcà en l’esport
d’élite una fita tan important que aconseguí que la
gent mai no se n’oblidi; que si una organització inter-
nacional avalada per les més altes autoritats de l’es-
port espanyol ofereix una bona oportunitat, el govern
municipal no pot desaprofitar-la encara que no sigui,
ni de lluny, l’eix de la política municipal, perquè també
queda ja molt lluny l’època en què segons quins polí-
tics baixaven dels trens menjant un entrepà de sardi-
nes: per tant, ell defensa l’organització dels Premis
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Laureus –que, segons el contracte signat en el seu
dia, tenia un import de 3.000.000 d’euros dels quals
ara se’n paga 1.600.000–, més encara quan la cober-
tura mediàtica de tal esdeveniment en mercats com
França, Alemanya, Itàlia, Portugal, Regne Unit, Japó,
Suècia o els Estats Units tingué un impacte valorat
per damunt dels 21.000.000 d’euros i ha de recordar
que en una altra ocasió l’oposició, que té la pedra de
la credibilitat a la sabata, acusà l’equip de govern de
no haver-se mogut prou per aconseguir portar a Bar-
celona la Copa Amèrica.

La Sra. Recasens replica que hi ha polítics que bai-
xen de trens i polítics que baixen d’helicòpters; que
ella només volia posar de manifest la manca de
transparència, perquè és una llàstima que els costos
del lliurament dels premis en qüestió només s’hagi
pogut conèixer en ocasió d’un expedient de modifica-
ció de crèdit i després de posar el govern municipal
contra les cordes, en comptes de deixar que la gent
jutgi si gastar 3.000.000 d’euros en tal esdeveniment
era positiu o no i contribuïa al prestigi de Barcelona,
el qual, d’altra banda, es pot perdre en qüestió de
dies amb fets com els produïts aquest estiu a l’aero-
port; i que el Sr. Trias lamentà que s’hagués perdut la
Copa Amèrica i invità l’anterior alcalde a reflexionar
sobre si l’estratègia per aconseguir-la havia estat o
no equivocada.

La Sra. Balseiro observa que la darrera intervenció
del Sr. Cuervo l’ha deixat, pràcticament, amb els ma-
teixos dubtes que tenia, i això denota l’obstrucció a la
transparència que caracteritza la gestió municipal,
perquè no se sap quant ha costat la implantació de
l’àrea verda d’aparcament o la organització de la nit
de lliurament dels Premis Laureus –com a mínim
1.600.000–; i que ha de constatar la insuficiència de
les dotacions destinades al manteniment de la Ciutat,
no tan sols en el camp de la neteja i la recollida de
residus sòlids urbans, sinó també en relació al pla de
manteniment integral de l’espai públic: demana,
doncs, que el govern municipal canviï de tarannà i
deixi de posar bastons a les rodes pel que fa a la in-
formació que ha de lliurar al Grup del Partit Popular.

El Sr. Cuervo lamenta que s’hagi acusat l’equip de
govern d’obstrucció a la claredat malgrat els informes
tècnics que figuren a l’expedient i que demostren que
el govern municipal no s’ha d’avergonyir de res.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

18. Desestimar, per les raons exposades en l’infor-
me annex de la Direcció de Serveis de Pressupostos,
les al·legacions presentades pel Grup Municipal del
Partit Popular a les modificacions de crèdit (transfe-
rències de crèdit) del Pressupost 2006, per un import
de 989.859,18 euros (referència 06013095) aprova-
des inicialment en sessió del Plenari del Consell Mu-
nicipal el 23 de juny de 2006. Aprovar-les definitiva-
ment.

La Sra. Balseiro explica que el vot contrari dels
membres del seu Grup obeeix a raons de procedi-
ment, ja que la modificació de crèdit s’acorda després
d’haver-se produït la despesa.

S’aprova aquest dictamen amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-

bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

19. Desestimar, per les raons exposades en l’infor-
me annex de la Direcció de Serveis de Pressupostos,
les al·legacions presentades pel Grup Municipal del
Partit Popular, contra l’acord del Plenari del Consell
Municipal de 23 de juny de 2006, que aprovava un
reconeixement de crèdit per import de 342.828 euros
(referència 06052490) a favor de l’Agència de Salut
Pública de Barcelona, i aprovava inicialment modifi-
cacions de crèdit (transferències de crèdit) del Pres-
supost de 2006, per import de 342.828 euros, per fi-
nançar l’anterior reconeixement de crèdit. Aprovar
definitivament les esmentades modificacions de crè-
dit.

20. Autoritzar la societat Tractament i Selecció de
Residus, SA, a actuar com avalador del 20% del
préstec de 2.000.000 d’euros i de la pòlissa de crèdit
d’1.000.000 d’euros concedits a Districlima, SA, per
Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona en els ter-
mes que s’adjunten.

S’aproven els dos dictàmens precedents amb
l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

21. Aprovar el Pla d’incentius a la jubilació voluntà-
ria per a la Guàrdia Urbana de Barcelona i el Servei
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament, que
consta en el document adjunt; amb una dotació pres-
supostària al 2006 de 3.000.000 euros al capítol 1.

El Sr. Cuervo comenta que cada any per aquest
temps es porta a aquest Plenari un pla per incentivar
les jubilacions voluntàries que enguany afecta els
membres dels Cossos de la Guàrdia Urbana i dels
Bombers nascuts entre el 30 de juny de 1942 i el 31
de desembre de 1946 seguint la política de rejoveni-
ment de l’edat mitjana d’aquest personal, pla al qual
es preveu que puguin acollir-se unes 36 persones
amb un cost total de 3.000.000 d’euros.

La Sra. Recasens anuncia que el seu Grup supedi-
ta el sentit del seu vot al compromís que pugui assu-
mir el govern municipal quant a la cobertura de les
places que resultin afectades per aquestes jubilaci-
ons anticipades.

El Sr. Cornet anticipa l’abstenció dels membres del
seu Grup, que reiteradament han demanat que en
l’expedient consti que les places afectades per
aquestes jubilacions voluntàries no seran amortitza-
des, sinó tretes automàticament a concurs, perquè a
pesar de les promeses que se’ls fan cada any en
aquest sentit, la realitat és que la Guàrdia urbana pa-
teix, per tot això, una manca d’efectius.

El Sr. Cuervo explica que l’oferta d’ocupació públi-
ca d’enguany inclou 200 places de guàrdies urbans i,
en canvi, les jubilacions només seran 117; que l’ofer-
ta pública de l’any vinent inclourà 160 places del cos
esmentat i deduint les jubilacions voluntàries i forço-
ses resultarà un saldo net de 60 a 75 agents; i que,
tanmateix, els Grups de l’oposició estan ancorats en
un discurs antic que els impedeix reconèixer que la
plantilla de la Guàrdia Urbana creix anualment en 50
o 60 agents des de fa molt temps.

La Sra. Recasens insisteix a preguntar si les
places dels funcionaris que s’acullin a la jubilació anti-
cipada seran amortitzades o no.

El Sr. Cuervo contesta que es convocaran 160
places; i que l’any vinent el saldo net després de
les jubilacions i dels concursos derivats de l’oferta
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pública d’ocupació serà d’uns 50 guàrdies urbans
més.

El Sr. Fernández Díaz diu que el discurs del Sr.
Cuervo no s’ajusta a la realitat, perquè els darrers
cinc anys la plantilla de la Guàrdia Urbana s’ha reduït
sistemàticament en 136 agents en primera activitat i
s’ha estabilitzat els darrers tres anys en uns 2.300
agents en primera activitat; i que les incorporacions
de nous agents a tal Cos no signifiquen que hi hagi
més agents patrullant pels carrers, perquè, per regla
general, les convocatòries només cobreixen les bai-
xes per jubilacions anticipades o forçoses, defunci-
ons, trasllats o dimissions, tot això malgrat les exigèn-
cies d’una ciutadania que vol més Guàrdia Urbana
perquè garanteixi la seguretat, lluiti contra la delin-
qüència i faci complir les Ordenances i malgrat, tam-
bé, que el Cos cada cop té més competències com
ara les derivades de l’Ordenança sobre el civisme, i
nous territoris, com la zona del Fòrum, per vigilar.

La Sra. Recasens avança l’abstenció dels mem-
bres del seu Grup, però demana que quan s’anunciï a
la premsa la convocatòria de 160 places de guàrdies
urbans nous, es concreti també quants se n’han jubi-
lat, per tal de poder saber el saldo resultant.

El Sr. Cuervo respon que ja ho fa sempre així, però
la convocatòria només parla, lògicament, de les pla-
ces que es convoquen; que al Sr. Fernández Díaz no
se li pot demanar rigor perquè juga amb la primera i
segona activitat, però és mentida que la plantilla de la
Guàrdia Urbana s’hagi reduït i que, concretament,
comptant la primera i la segona activitat l’1 de gener
de 2006 tenia 2.463 agents, el març següent 2.517,
enguany s’han convocat 200 places i la previsió de
baixes és de 110, per tant l’1 de gener de 2007 tindrà
2.553 agents, quan la ràtio acordada per al desplega-
ment dels Mossos d’Esquadra preveu una plantilla de
2.500 guàrdies urbans, xifres totes que el president del
Grup del Partit Popular pot conèixer bé en estudiar el
Compte General, els Pressupostos, el Pla de jubila-
cions anticipades i, tanmateix, en prescindeix per a po-
der continuar fent el seu discurs de dopatge tòxic.

El Sr. Fernández Díaz matisa que ell només ha dit
que els darrers cinc anys la Guàrdia Urbana ha per-
dut 136 agents en primera activitat recollint dades
que consten a la Memòria mateixa de la Guàrdia Ur-
bana, segons la qual el Cos tenia 2.299 agents en
primera activitat: per tant, si algú menteix és la Me-
mòria esmentada; que malgrat el decrement esmen-
tat, la plantilla en qüestió s’ha estabilitzat perquè els
darrers cinc anys hi ha 136 agents menys patrullant
al carrer, però hi ha també 142 agents més en sego-
na activitat fent tasques administratives; ara bé, ell re-
clama més agents que patrullin per carrers lluitant
contra la delinqüència i no pas més agents que facin
tasques administratives en els seus despatxos i, d’al-
tra banda, els efectes de la convocatòria, donada la
complexitat dels processos de selecció i formació, no
començaran a ser perceptibles fins d’aquí a dos o
tres anys.

El Sr. Cuervo puntualitza que el Pla de jubilacions
anticipades té justament per objecte disminuir la se-
gona activitat; que els agents que s’hi podrien acollir
són 226 però probablement no ho faran més de 35 o
40, perquè la resta se sent capaç de complir les se-
ves funcions; i que el Sr. Fernández Díaz és incapaç
de reconèixer que s’estan complint els objectius fixats
en el Pla de desplegament dels Mossos d’Esquadra i,

per això, treu a colació la qüestió de la segona activi-
tat i manté un discurs que arrossega des de la seva
entrada a l’Ajuntament l’any 1987.

El Sr. Alcalde recalca que la política d’incentius a la
jubilació pretén anar reduint el nombre d’agents en la
segona activitat a fi que no inflin unes plantilles que
no siguin operatives, i se situa al costat de la d’incre-
ment i rejoveniment dels Cossos de la Guàrdia Urba-
na i de Bombers, d’acord amb els objectius establerts
en el Programa d’actuació municipal que s’estan por-
tant a terme d’una manera imparable, política que ge-
nera també increments nets de plantilla encara que
aquest no és el seu objectiu bàsic; i que tot això jun-
tament amb les polítiques d’inversió en la millora tec-
nològica i organitzativa constitueix el panorama estra-
tègic actual, que comporta un enfortiment del Cos de
la Guàrdia Urbana.

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

22. Constituir un dret real de superfície a favor del
Servei Català de la Salut sobre el terreny de propietat
municipal (carrer de la Murtra, núm. 128), grafiat en el
plànol annex i integrat en la finca del carrer de la Mur-
tra, núms. 128-140, per un termini de setanta-cinc
anys i amb caràcter gratuït, per a l’ampliació, mitjan-
çant la construcció i gestió de noves dependències,
del Centre d’atenció primària el Carmel (CAP el
Carmel) que s’ubica dins de la mateixa finca, d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
ven; actualitzar el dret de superfície concedit a favor
de la Generalitat de Catalunya per acord del Consell
Plenari de 5 de novembre de 1982 sobre el solar situ-
at al carrer de la Murtra, núms. 130-140, on s’ubica el
Centre d’atenció primària el Carmel, en el sentit d’atri-
buir la condició de superficiari al Servei Català de la
Salut i d’establir el termini del dret en setanta-cinc
anys a comptar des de la seva formalització, mante-
nint-se inalterable la resta de condicions; sotmetre
l’expedient a informació pública durant un termini de
trenta dies; i, si no s’hi formulen reclamacions o al·le-
gacions, procedir a constituir el dret; formalitzar-lo en
escriptura pública d’acord amb les condicions del do-
cument annex, que s’aproven; inscriure’l en el Regis-
tre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realitza-
ció de totes les actuacions encaminades a concretar,
clarificar i executar el present acord.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen anterior.
23. Autoritzar al Ministeri de l’Interior la transmissió

del dret de superfície sobre la finca de propietat muni-
cipal del carrer d’Aiguablava, núms. 61-65, constituït
mitjançant escriptura pública atorgada davant el nota-
ri Sr. Xavier Roca i Ferrer el 27 de gener de 2005,
número de protocol 284, a favor de la Generalitat de
Catalunya per a la instal·lació d’una comissaria dels
Mossos d’Esquadra, en compliment de les previsions
del Conveni formalitzat el 14 de juliol de 2004 entre el
Ministeri de l’Interior, el Departament d’Interior de la
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Barcelona
en matèria de seguretat pública i policia amb motiu
del desplegament de la policia de la Generalitat, els
Mossos d’Esquadra, a la ciutat de Barcelona.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.
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24. Cedir a la Generalitat de Catalunya l’ús del lo-
cal comercial núm. 1, situat al carrer de Bilbao, núm.
214, amb una superfície útil total de 580,20 m2, i per
un termini de trenta anys, per a destinar-lo a escola
de formació per a adults, d’acord amb les condicions
del document annex, que s’aprova; i FORMALITZAR
la cessió en document administratiu.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent.
25. Resoldre les al·legacions que s’han presentat

durant el termini d’informació pública. Aprovar definiti-
vament el plec de clàusules reguladores de la con-
cessió d’ús privatiu de la finca municipal assenyalada
en el plànol inclòs en l’expedient amb lletra C, situada
al carrer de la Mare de Déu del Port, núm. 54D, a la
muntanya de Montjuïc, d’una superfície d’11.698 m2,
per a la construcció i explotació de serveis funeraris
complementaris i d’un aparcament; adjudicar la con-
cessió a Serveis Funeraris de Barcelona, SA; forma-
litzar el contracte corresponent; i facultar el regidor-
president de la Comissió de Presidència, Hisenda i
Coordinació Territorial, en representació de l’Ajunta-
ment de Barcelona, perquè pugui efectuar tots els trà-
mits adients per a la plena efectivitat d’aquest acord.

El Sr. Cuervo comenta que aquest expedient té per
objecte el trasllat de la fàbrica de taüts i de la col·lec-
ció de carrosses fúnebres, actualment situades en el
carrer de Sancho d’Àvila, a les vores del Cementiri de
Montjuïc, emplaçament que sembla molt més idoni,
decisió que permetrà millorar les instal·lacions del
tanatori de Sancho d’Àvila per tenir-hi una activitat
més en la línia dels nous usos que s’estan desenvo-
lupant en aquella zona de la Ciutat.

El Sr. Puigdollers avança el vot contrari dels mem-
bres del seu Grup adduint que s’han desestimat les
seves al·legacions presentades i que mitjançant
aquest expedient s’està atorgant la possibilitat de
construir una fàbrica de taüts en un solar qualificat
d’equipaments mitjançant el pagament d’un cànon de
1.000 euros anuals i sense dipositar cap garantia,
condicions que estarien molt bé si es tractés d’una
empresa de capital totalment municipal que operés
únicament a la nostra ciutat, però no pas tractant-se
d’una empresa mixta constituïda en un 51% per capi-
tal municipal i en el 49% restant per capital privat i
que recentment ha passat a competir fora del nostre
municipi, de manera que, en aquest cas, s’ha d’atenir
a les regles del mercat en comptes de jugar amb un
avantatge que no li sembla correcte ni ètic.

El Sr. Cornet anuncia també el vot en contra dels
membres del Grup del Partit Popular perquè una ve-
gada més el govern, a pesar de les protestes que fa
de defensar el lliure mercat, no hi acaba de creure i,
per això, avui dóna a una empresa mixta que té el
51% de capital municipal i el 49% de capital privat,
uns avantatges respecte a les seves competidores en
la prestació dels serveis funeraris a la nostra ciutat
atorgant-li la possibilitat d’instal·lar una fàbrica de ta-
üts en un terreny situat al costat del Cementiri de
Montjuïc i qualificat d’equipament, adjudicació que,
d’altra banda, es fa prescindint de la via de concurs
públic al qual podrien accedir les altres empreses del
sector, i del fet que tal empresa obté uns beneficis
espectaculars, 41 milions d’euros el darrer exercici.

Inquireix, a continuació, què es farà en els terrenys
qualificats d’habitatge situats al carrer de Sancho
d’Àvila, que quedaran buits després del trasllat de la
fàbrica de taüts; i si serviran perquè l’empresa tingui

més beneficis o si es dedicaran a la construcció d’ha-
bitatges públics.

El Sr. Cuervo respon les intervencions anteriors di-
ent que Serveis Funeraris de Barcelona, SA, treballa
per millorar el servei que presta als ciutadans de Bar-
celona i això avui passa per traslladar a Montjuïc la
fàbrica de taüts i el Museu de carrosses fúnebres;
que la mateixa oportunitat s’oferiria a un operador pri-
vat si se n’acreditava la seva conveniència per a l’in-
terès general; que la mateixa voluntat de servei ha
portat a ampliar el Tanatori de les Corts, a fer el de
Sant Gervasi, a confeccionar el projecte de millora
del de Sancho d’Àvila i a millorar l’estat dels cementi-
ris i garantir-hi l’accessibilitat; i que es mantenen
grans discussions amb els socis privats per a mante-
nir el nivell d’inversions i no repartir dividends.

El Sr. Puigdollers observa que el Sr. Cuervo no ha
contestat les preguntes, que li formulà en la Comis-
sió, sobre què passarà amb els terrenys del carrer de
Sancho d’Àvila, qüestió que pot resultar polèmica en
les properes eleccions si el trasllat que avui s’acorda
permet a Serveis Funeraris de Barcelona, SA, obtenir
plusvàlues no legítimes.

També vol saber qui definiria l’interès general en el
cas que un operador privat pretengués fer una opera-
ció similar, i si l’interès general portaria a fixar-li un
cànon de 1.000 euros anuals per un terreny que tin-
gués la mateixa superfície, i a exonerar-lo de prestar
cap garantia.

El Sr. Cornet recalca que l’operació no beneficia
els ciutadans de Barcelona, sinó Serveis Funeraris de
Barcelona, SA, a la qual se li ofereix un terreny per a
traslladar-hi part de les seves instal·lacions per un cà-
non ridícul de 1.000 euros a l’any, malgrat que tal
empresa obté uns beneficis milionaris de les quanti-
tats que cobra als ciutadans de Barcelona quan se’ls
mor un familiar, donat el monopoli que fins fa quatre
dies ha tingut aquesta societat ja que s’han posat
moltes traves als possibles competidors que han in-
tentat instal·lar-se a Barcelona.

El Sr. Cuervo contesta que l’interès general han de
definir-lo les forces polítiques que han guanyat les
eleccions i tenen la majoria; que des de fa un any ja
hi ha llibertat de mercat perquè a la Ciutat operen ja
dues empreses i ell les respecta per igual, però té
l’obligació de procurar gestionar de la millor manera
possible el 51% que l’Ajuntament té en l’empresa
mixta; que el cànon és baix perquè es vol que es
construeixi un edifici de qualitat ben integrat en
Montjuïc i que dignifiqui l’accés al Cementiri de Mont-
juïc; i que el terreny que quedi buit serà objecte d’un
pla d’usos que serà discutit en aquest Plenari.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

26. Ratificar, per part de l’Ajuntament de Barcelona
com a ens consorciat, l’acord adoptat pel Consell de
Govern del Consorci Institut d’Estudis Regionals i Me-
tropolitans de Barcelona en sessió de 30 de juny de
2006, pel qual es va aprovar la modificació dels seus
Estatuts segons consta a l’expedient administratiu
annex.

27. Aprovar la modificació del Conveni d’11 de fe-
brer de 2005 entre la Generalitat de Catalunya, el
Consorci Sanitari de Barcelona, l’Ajuntament de Bar-
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celona i l’Agencia de Salut Pública de Barcelona per
al finançament i desenvolupament dels serveis de sa-
lut pública a la ciutat de Barcelona per al període
2005-2008, mitjançant l’addició d’un darrer paràgraf
en l’apartat B de l’annex 1, relatiu al finançament de
l’Agència de Salut Pública de Barcelona per part de la
Generalitat de Catalunya, el text del qual s’adjunta
annex a aquest acord. Facultar l’alcalde per signar,
en nom i representació de l’Ajuntament de Barcelona,
el corresponent document de formalització i per realit-
zar totes les actuacions necessàries que es derivin
d’aquest acord.

S’aproven els dos dictàmens precedents amb
l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Districte de Ciutat Vella

28. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la creació d’un equipament cultu-
ral públic al carrer de Montalegre, núm. 4, i per a l’ob-
tenció de l’espai públic corresponent al Pati de la
Casa de la Misericòrdia i dels seus accessos, d’inicia-
tiva municipal; i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe de la Direcció de Ser-
veis de Planejament, de valoració de les al·legacions,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

El Sr. Martí, en la seva condició de regidor de Ciu-
tat Vella, explica que aquest Pla fa possible, mitjan-
çant el canvi de qualificacions, l’adquisició d’un edifici
i un solar que són propietat de la Casa de la Miseri-
còrdia; que l’edifici és una antiga església desa-
cralitzada des de fa molts anys, llogat fins fa sis me-
sos per la Universitat, la qual ha desistit de fer-hi una
aula magna, i el solar és el Pati dels Tarongers, un
espai singular que té vocació d’esdevenir públic amb
el pas dels anys; que l’expedient té el doble objectiu
de permetre, per una banda, ampliar les dependèn-
cies de la Fundació CIDOB i guanyar per al domini
públic l’esmentat Pati dels Tarongers i, per l’altra,
completar la remodelació de la plaça dels Àngels on
només resta per renovar la façana corresponent a
l’esmentada església, i garantir la preservació d’un
espai tan singular com és el Pati dels Tarongers, que
és un dels més bonics del Raval nord.

Puntualitza que el canvi de propietat no pressupo-
sa un canvi d’usos; i que l’Ajuntament i el Districte de
Ciutat Vella reconeixen la tasca que està desenvolu-
pant l’Escola Labouré, que és molt necessària en el
barri del Raval i, per això, a l’expedient queda perfec-
tament clar que es garantirà que tal escola continuï
gaudint de les condicions amb les quals actualment
està usant el Pati dels Tarongers, aspecte que, tan-
mateix, només es podrà concretar, quan l’Ajuntament
n’obtingui la propietat, a través de la signatura del
conveni que oportunament negociarà.

El Sr. Trias demana que es retiri la proposta en de-
bat a fi que es pugui assolir un acord, ja que li sembla
trist tenir una discussió sobre un tema en el qual
aquest Ajuntament és, alhora, membre de la fundació

CIDOB i de la Casa de la Misericòrdia, especialment
quan tothom està disposat a fer concessions a favor
de l’escola, de la residència d’infants i de la comunitat
que ocupa l’indret, i també a potenciar el CIDOB; per
tant, la discussió només rau en la utilització del pati i
ell reclama un posicionament claríssim d’aquest Ple-
nari sobre aquest aspecte.

El Sr. Fernández Díaz recorda que el Grup del Par-
tit Popular fou l’únic que la setmana passada en la
Comissió corresponent votà en contra d’aquest dicta-
men, al qual havia presentat al·legacions, i que abans
de l’estiu també havia presentat un prec sobre el futur
del Pati dels Tarongers; i declina reiterar els argu-
ments que justificaven l’esmentat vot contrari, alhora
que demana que el dictamen resti damunt la taula
fins a la propera sessió per tal de poder arribar a un
acord satisfactori per a tothom perquè, efectivament,
Barcelona ha d’aspirar en el futur a poder gaudir d’un
espai tan singular i bonic com és el pati de la Casa de
la Misericòrdia, però tampoc no pot renunciar a l’ús
social que té en el present, cosa que significa garantir
la continuïtat del col·legi Labouré i de la residència de
nenes que gestionen les Filles de la Caritat: aquesta
ha de ser, avui, la prioritat en comptes de recórrer a
una política de fets consumats amb l’aprovació del
Pla en debat i remetre el problema al moment de la
negociació del procés expropiatori.

Insisteix, doncs, a demanar que aquest punt quedi
sobre la taula, altrament haurà de donar per reproduït
el posicionament expressat en la Comissió i en les
al·legacions del seu Grup.

El Sr. Forradellas anticipa el posicionament favora-
ble del seu Grup, perquè el regidor del Districte ha
explicat amb claredat la posició de l’equip de govern
i, en la seva opinió, es fa un plantejament respectuós
amb les institucions existents en aquell indret i amb
l’escola i, especialment, amb els nens i nenes que hi
van, i també amb els usos que hi pugui haver en el
futur amb la voluntat, explicitada, de signar un conve-
ni que garanteixi l’ús de tal pati sense cap mena de
perill: no creu, doncs, que deixar la proposta damunt
la taula sigui una bona solució.

La Sra. Vallugera significa que a quarts de dotze
de la nit d’ahir encara parlava d’aquesta qüestió amb
el regidor de Ciutat Vella i també ho feia ahir a les set
de la tarda amb la ponent d’Urbanisme perquè, efecti-
vament, la manera com s’ha conduït el procés ha cre-
at un cert malestar al seu Grup, el qual, tanmateix,
votarà afirmativament vist que el regidor del Districte
ha assumit el compromís que se li demanà ahir al
vespre, de garantir la continuïtat de les activitats de
l’Escola Labouré –respecte a la qual aprofita l’ocasió
per demanar que el pati nou que se li va fer s’incorpo-
ri com a equipament propi de l’escola– i també de la
residència i de la comunitat; ara bé, recomana que hi
hagi una especial sensibilitat en aquest aspecte tot
apuntant la conveniència que la mateixa escola expli-
qui quines són les condicions que permetin que pugui
continuar desenvolupant la seva activitat.

Expressa, després, la seva sorpresa en l’aspecte
de la catalogació, donat que el 2000 la Generalitat in-
formà desfavorablement l’enderrocament de l’esglé-
sia mentre que, segons sembla, el 2006 ha canviat
de criteri tal vegada pel solapament de diversos pla-
nejaments i informes vinculats amb el patrimoni ar-
quitectònic, cosa que s’ha de mirar que no torni a
passar.
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Acaba dient que el missatge que el seu Grup vol
trametre és que s’ha de donar la màxima prioritat a la
continuïtat de la tasca de l’Escola Labouré que acull
355 criatures, i a les 37 nenes ateses en la seva resi-
dència.

El Sr. Martí recorda que aquest Pla tingué fa tres
mesos el vot favorable de tots els Grups que formem
el Consell del Districte i que en la darrera sessió de la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge
cap Grup de l’oposició no demanà que fos retirat; i
expressa el compromís que l’escola pugui continuar
amb tota normalitat les seves activitats, cosa ben
possible perquè a la Ciutat hi ha moltes escoles que
no disposen d’un pati de la seva propietat i, tanma-
teix, funcionen perfectament: per tant, resulta possi-
ble compatibilitzar l’ús i gaudi de l’espai en qüestió
pel conjunt de ciutadans del barri, amb les activitats
de l’Escola Labouré que té tot el seu reconeixement i
la seva direcció ho sap perquè han treballat en molts
programes.

El Sr. Trias lamenta que la tossudesa del Sr. Martí
malmeti qüestions en les quals es podria arribar a
acords; i troba il·lògic que aquest Ajuntament sigui
capaç de cedir un espai públic per a l’ús d’un hotel i,
en canvi, no sigui capaç de prendre una decisió simi-
lar respecte una fundació que és molt necessària.

El Sr. Fernández Díaz puntualitza que en la Comis-
sió corresponent el Grup del Partit Popular no votà
pas favorablement aquest Pla i hi presentà al·lega-
cions; que ja el 25 de juliol exposà per escrit tot el
que ha dit avui; que ell només ha demanat que el dic-
tamen quedi sobre la taula perquè es puguin obrir
unes vies de diàleg que el Sr. Martí ha negat perquè
no ha parlat amb els representants del col·legi ni els
ha rebut; que el seu Grup seguirà defensant l’ús pri-
vatiu del pati per a garantir la continuïtat del col·legi i
de la residència de les nenes i de les Filles de la Cari-
tat, perquè li preocupa més aquest ús social que no
pas la construcció d’un edifici davant el qual la gent
pugui fer-se fotografies.

El Sr. Martí replica que l’oposició ha canviat de
posicionament i l’equip de govern, en canvi, ha man-
tingut una posició coherent, ha explicat les coses, ha
acceptat part de les al·legacions i ha arribat a un re-
sultat correcte que compatibilitza l’ús social i l’ús es-
colar sense afectar l’activitat de l’escola; que ell és
membre del Patronat de la Casa de la Misericòrdia i
no ha faltat a cap de les seves reunions, en les quals
ha explicat en quatre ocasions diferents el Pla en de-
bat: per tant, els retrets de manca de diàleg que li ha
fet el Sr. Fernández Díaz són mentida.

El Sr. Alcalde demana confiança davant la decisió
que avui es pren i el compromís que ha assumit el re-
gidor del Districte i que l’alcalde de la Ciutat avala.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

29. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ajust de la delimitació de qualificaci-
ons urbanístiques i de concreció de l’ús i de les con-
dicions d’edificació en el sòl qualificat d’equipament i
de zona de casc antic sotmesa a règim de protecció
pública, situat al carrer de la Reina Amàlia, núms. 31-
33, d’iniciativa municipal (Foment de Ciutat Vella, SA)

amb els ajustos a què fa referència l’informe de la
Direcció de Serveis de Planejament; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme de l’esmentada Direcció, de valoració de les
al·legacions; informes, tots dos, que consten a l’ex-
pedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord.

El Sr. Martí informa que aquest Pla preveu la cons-
trucció, a la plaça de Folch i Torres i sota l’impuls del
Patronat Municipal de l’Habitatge, de 100 aparta-
ments tutelats públics de lloguer per a la gent gran,
35 pisos a preu protegit per a les famílies del barri,
2.500 metres quadrats d’equipaments que acolliran
les noves instal·lacions del Casal Trueta per a la gent
gran, actualment situat al carrer de Sant Pacià, un
nou casal de barri i la instal·lació d’horts urbans a l’in-
terior d’illa.

El Sr. García anticipa el vot en contra del Grup de
Convergència i Unió per aquestes tres raons:

1a) El projecte densifica innecessàriament el barri
del Raval preveient-hi un edifici d’unes alçades des-
proporcionades en relació a l’entorn.

2a) El passatge previst pot ser conflictiu en el futur i
és una mala solució arquitectònica.

3a) Es perd una nova oportunitat d’incrementar el
parc públic d’habitatges de lloguer, cosa que, en opi-
nió del seu Grup, hauria de ser una de les prioritats
de l’acció de govern.

El Sr. Villagrasa anuncia que els membres del
Grup del Partit Popular votaran favorablement aquest
dictamen, perquè s’hi preveu un equipament públic
ben vist per les entitats del barri i que ha estat recla-
mat reiteradament pel seu Grup i s’hi ofereix una ubi-
cació digna al Casal Trueta, però li preocupen els
conflictes de seguretat que es puguin produir en el
passatge de connexió entre els carrers de la Riereta i
de la Reina Amàlia; i suggereix que en l’acte de
col·locació de la primera pedra o en de la inauguració
se servi un minut de silenci en memòria de les Pisci-
nes Folch i Torres.

La Sra. Vallugera anuncia que el Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya votarà favorablement
aquest Pla, que és el fruit de llargues negociacions
després de les quals la nova edificació, a parer seu,
s’articula bé amb l’entorn i consta de cinc plantes en
façana i vuit d’endarrerides.

Observa que el seu Grup havia demanat que al
menys un 50% dels pisos previstos fossin de lloguer,
però com que dels 6.000 d’aquestes característiques
existents a Barcelona, 3.000 estan en el Districte de
Ciutat Vella, li sembla que amb els 98 pisos tutelats
més els 35 de protecció oficial queda ben compensat
el planejament d’aquella zona.

Finalment, posa en relleu que tal Pla aconsegueix
articular una relació confortable amb l’entorn.

El Sr. Martí, després d’agrair el suport que han ex-
plicitat les dues intervencions precedents, indica que
els comentaris que ha fet el representant del Grup de
Convergència i Unió li semblen contradictoris amb la
pretensió de tal Grup que tots els solars públics si-
guin aprofitats, com es fa en aquest cas, per a fer-hi
habitatges públics; i que l’edifici previst té exactament
la mateixa alçada que els del seu entorn. Agrega que
el passatge permet separar bé dos edificis que tenen
dos usos clarament diferenciats d’apartaments resi-
dencials i d’habitatges normalitzats i concorda amb la
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trama històrica del barri on hi ha molts altres passat-
ges; que el Pla d’habitatge del Districte determina
que els 35 habitatges previstos siguin protegits, però
de venda per tal de compensar la gran oferta de
3.000 pisos de lloguer públic que té tal Districte, tot i
que encara hi fa falta habitatge protegit per a com-
pensar les necessitats de les capes de població amb
diferent poder adquisitiu que viuen en aquest Distric-
te; i que les Piscines de Can Ricart, ja en funciona-
ment, són un digne successor de les Piscines Folch i
Torres.

El Sr. García matisa que en els seus comentaris no
hi ha cap incoherència, perquè el seu Grup sempre
ha defensat que els solars destinats a habitatges es
dediquin a construir-n’hi de lloguer, i està en desa-
cord, en canvi, amb la construcció d’habitatges pú-
blics en solars d’equipaments, de manera que abans
de fer-ne en els terrenys de l’antiga Piscina Folch i
Torres, s’havia de tenir el Pla d’equipaments d’aquell
barri, en comptes d’invocar, un cop més, la pressió
social per a justificar un mal planejament que, com
passa en aquest cas, obliga el seu Grup a votar en
contra.

El Sr. Martí puntualitza que la proposta en debat no
obeeix a cap pressió social concreta i consta en el
Programa d’actuació i en el Pla d’habitatge del Dis-
tricte.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos.

Districte de Sants-Montjuïc

30. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità en
la Zona Franca de Barcelona, per a la ubicació del
centre penitenciari del Llobregat, d’iniciativa munici-
pal; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de Pla-
nejament, de valoració de les al·legacions, que cons-
ta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora
a aquest acord; i trametre l’expedient a la Subcomis-
sió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per a la
seva aprovació definitiva.

El president de la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge, Sr. Casas, informa que aquesta
Modificació planteja, en el desenvolupament de l’Ad-
denda del Conveni signat fa uns mesos sobre les ins-
titucions penitenciàries de Barcelona, el canvi de la
qualificació dels terrenys situats a la Zona Franca on
s’ubicarà el nou centre penitenciari.

El Sr. Fernández Díaz justifica l’abstenció del seu
Grup adduint que en l’expedient no figura un calenda-
ri sobre el trasllat de les presons al nou emplaçament,
ni tampoc la concreció dels equipaments públics que
s’ubicaran en els recintes penitenciaris actuals; que
tampoc hi consten els costos d’enderrocament dels
centres i de trasllat de les activitats econòmiques; i
que Barcelona, a diferència d’altres municipis, conti-
nua sense tenir garantida cap compensació econòmi-
ca per acollir presons, ans al contrari, continua pa-
gant, amb solars i usos, els trasllats, aspecte en el
qual seu Grup criticà en el seu dia l’assignació al so-
lar de la Model d’usos hotelers i d’oficines.

Pensa, a més, que la concepció metropolitana que
tant defensa el govern municipal hauria de portar a
estudiar altres emplaçaments més idonis i alternatius
a l’escollit a la Zona Franca; i pregunta: quins empla-
çaments estudiats es varen descartar; per què no
s’amplia l’àmbit urbanístic proposant el magatzem A
o els terrenys del carrer 6, a l’altre costat de la llera
del riu, on hi ha les antigues instal·lacions, en desús,
de la Federació Catalana de Tennis; i per què aques-
ta Modificació no és més ambiciosa i s’estén també al
trasllat de la presó del carrer Wad-Ras.

Creu, també que hi hauria de figurar un compromís
ferm quant al trasllat de les activitats econòmiques de
la nau B de la Zona Franca Duanera; expressa la
seva sorpresa davant la presentació i ulterior retirada
d’unes al·legacions del Consorci de la Zona Franca
que parlaven de les necessàries requalificacions de
sòls per a activitats industrials a fi de garantir el tras-
llat de les activitats econòmiques que abans ha es-
mentat i també de les existents a Can Batlló, ja que,
en la seva opinió, valia la pena deixar lligada ja ara
aquesta qüestió per tal d’evitar sorpreses en el futur.

La Sra. Mayol reitera el suport del Grup d’Iniciativa
per Catalunya Verds – EU i A al dictamen en debat,
que permet que Barcelona tingui una presó de pre-
ventius absolutament dignificada com sempre ha de-
fensat el seu Grup, ja que, a parer seu, la nostra ciu-
tat ha de ser capaç de digerir els problemes que
genera, en el marc de la política penitenciària, que
porta a terme el Govern de la Generalitat, de transpa-
rència, planificació global i de resposta a les necessi-
tats de les persones internades amb criteris d’inserció
social i de rehabilitació.

Recalca també que l’acord signat permet que els
terrenys que deixi lliures el trasllat de les presons es
destinin a equipaments i zones verdes, i millora l’an-
terior acord signat perquè, tot i mantenir-hi usos terci-
aris, els redueix en 23.000 i incrementa en 20.000
metres quadrats la superfície destinada a equipa-
ments.

El Sr. Casas contesta les consideracions formula-
des pel Sr. Fernández Díaz indicant que l’expedient
té per objecte exclusivament canviar la qualificació
urbanística del terreny en qüestió passant-la d’indus-
trial a equipament penitenciari i això explica que no hi
hagi un calendari sobre el trasllat que constava en
l’Addenda al conveni debatuda fa uns mesos, ni so-
bre el tipus d’equipaments que es faran en els ter-
renys alliberats de les presons, aspecte que abordarà
en els corresponents plans de millora urbana; que pel
que fa als costos de trasllat de les activitats econòmi-
ques, la resposta a les al·legacions del Grup del Partit
Popular explica que tals indústries són arrendatàries
del Consorci de la Zona Franca i, per tant, correspon
a aquest organisme garantir en el conjunt d’acords
que estipuli amb la Generalitat els processos de tras-
llat i reubicació; i que els terrenys de la Federació Ca-
talana de Tennis es varen descartar perquè hi passa-
va tot el feix de carreteres i vies fèrries que enllacen
amb el port.

Quant a les compensacions que rep la Ciutat, su-
bratlla que l’Addenda al conveni ha permès: concen-
trar dos centres oberts, treure de la Ciutat els centres
de la Model i de Trinitat Vella, de manera que quan
es tanquin, el sostre d’aquests equipaments esdevin-
drà propietat municipal; situar en un solar de la Dia-
gonal habitatge concertat i equipaments locals de
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barri; guanyar una nova estació just al final del carrer
A; i mantenir les hectàrees de zona verda; i tot això
es fa en un espai que no perd edificabilitat, sinó que
l’existent es transforms passant-la d’industrial a equi-
paments penitenciaris i l’excedent d’uns 8.000 a
10.000 metres quadrats que pugui haver-hi entre el
sostre que finalment es destini a equipaments peni-
tenciari i el sostre industrial avui existent que és de
50.000 a 54.000 metres quadrats es podrà destinar,
si així es vol, a reallotjaments industrials que perme-
tin desenvolupar diversos planejaments que afectin
indústries. Afegeix que el Consorci ha retirat la seva
al·legació perquè, altrament, s’hauria hagut de deses-
timar per no haver de reiniciar l’expedient amb una
aprovació inicial.

El Sr. Trias, per evitar la sensació que el seu Grup
passa de puntetes sobre aquest expedient, remarca
que des del primer dia que el Conseller de Justícia i
el Sr. Batlle, responsable dels assumptes penitencia-
ris, es posaren en contacte amb ell sobre aquesta
qüestió, expressà el seu suport al plantejament que
avui es presenta donat que l’acord assolit li sembla
magnífic, perquè Barcelona dóna un exemple de soli-
daritat i col·laboració i perquè la ubicació trobada li
sembla bona, tot això sens perjudici de discutir, quan
escaigui, sobre els possibles usos dels terrenys que
quedin buits un cop produït el trasllat.

El Sr. Portabella recorda que el seu Grup es posici-
ona favorablement sobre aquest expedient: perquè
considera necessari que Barcelona compti amb un
centre d’aquestes característiques i que s’alliberin de-
finitivament els terrenys ocupats actualment per la
Model; perquè la ubicació i el model de nou centre li
semblen molt encertats per a una ciutat com la nos-
tra, sobretot després de la proposta de l’equip de go-
vern respecte a l’accessibilitat de tal centre per mitjà
del transport públic; i perquè l’obertura d’un centre
penitenciari nou obre una porta a l’esperança i a una
evolució positiva d’un dels sectors i factors que més
incideixen en el conjunt de la Ciutat; per tant, l’apro-
vació d’aquest dictamen és una bona notícia.

El Sr. Alcalde tanca el debat que dient que amb
aquest acord avui es fa un gran pas amb el qual Bar-
celona es fa corresponsable d’un repte de país i
s’obren oportunitats de millora urbana en diferents in-
drets de la Ciutat.

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual del Pla especial de millora i reforma in-
terior de Can Caralleu a l’àmbit de la unitat d’actuació
núm. 2, promoguda per PIMMSA (Promocions Immo-
biliàries Montmar, SA) amb les modificacions a què fa
referència l’informe de la Direcció de Serveis de Pla-
nejament; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció, de
valoració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord; i requerir el promotor per
tal que, en el termini màxim de tres mesos a comptar

des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia, per un import de 32.253,72
euros, corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització als efectes establerts a l’article 101.3
del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per De-
cret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

Districte de Gràcia

32. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació del subsòl a l’avinguda
de l’Hospital Militar, entre els carrers de Velázquez i
de Ballester, promogut per Fecsa-Endesa, amb les
modificacions que figuren a l’informe emès per la Di-
recció de Serveis de Planejament; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de
la Direcció de Serveis de Planejament, de valoració
de les al·legacions, que consta a l’expedient i, a efec-
tes de motivació, s’incorpora al present acord.

33. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació del subsòl de la finca si-
tuada al carrer d’Esteve Terrades, entre l’avinguda de
l’Hospital Militar i el carrer de Josep Jover, d’iniciativa
municipal; i resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord.

Districte d’Horta-Guinardó

34. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació volumètrica del sec-
tor Taxonera 1 de la Vall d’Hebron, promogut per
Puigfel, SA, que incorpora les prescripcions de l’apro-
vació inicial; resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord; requerir el promotor per tal
que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia, per un import de 187.927,20
euros, corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització als efectes establerts a l’article 101.3
del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per De-
cret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

35. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
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especial urbanístic d’ordenació d’un equipament a la
finca de l’avinguda del Jordà, núm. 8, en el recinte de
l’Hospital de Sant Rafael, promogut per les Germanes
Hospitalàries del Sagrat Cor de Jesús, que incorpora
la prescripció de l’aprovació inicial i les modificacions
a què fa referència l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament; i resoldre les al·legacions presenta-
des en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe de l’esmentada
Direcció, de valoració de les al·legacions; informes,
tots dos, que consten a l’expedient i, a efectes de mo-
tivació, s’incorporen al present acord.

36. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a l’ampliació de l’IES Joan Bros-
sa i l’Escola Oficial d’Idiomes de Barcelona, ubicats a
l’avinguda de la Mare de Déu de Montserrat, núm. 78,
promogut pel Departament d’Educació de la Generali-
tat de Catalunya.

Districte de Sant Andreu

37. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ordenació de volums al carrer de
Josep Estivill, núms. 47-55, promogut per Transports
Metropolitans de Barcelona, SA.

Districte de Sant Martí

38. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana del subsector 3 del Pla de millora ur-
bana per a la reforma interior del sector Llull-Pujades
(Ponent) –Districte d’activitats 22@bcn–, promogut
per Pujades 51-57, SL.

S’aproven, per unanimitat, els vuit dictàmens ante-
riors.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS
URBANS I MEDI AMBIENT

39. Subsanar l’error material contingut en l’acord
del Plenari del Consell Municipal, de 21 de juliol de
2006, que aprovava definitivament la modificació
puntual del Títol VI, Gestió de Residus, de l’Ordenan-
ça general del medi ambient urbà, el seu annex IV.1,
zonificació de sistemes de recollida i l’annex IV. 2,
Residus admissibles als punts verds, punts verds de
barri i punts verds mòbils, en el sentit que també
s’aprovava la modificació puntual del Títol IX, Infracci-
ons i Sancions, i que, per error de transcripció, no va
fer-se constar expressament en el text de l’esmentat
acord.

El Sr. Puigdollers anuncia que el seu Grup, que ja
votà negativament aquesta modificació de l’Ordenan-
ça general del mediambient urbà, també votarà nega-
tivament la rectificació de l’error material que ara es
proposa, perquè no es va atendre la petició que tal
rectificació s’estengués també a la publicació inicial i,
encara que l’informe del secretari general no ho con-
sidera necessari, pensa que havent-hi probablement
entre 200 i 300 sancions recorregudes, valdria la
pena fer-ho com una mesura de prudència.

El Sr. Villagrasa avança també el vot contrari del
seu Grup, que és coherent amb el també emès en el
tràmit de l’aprovació definitiva; i aprofita l’ocasió per
fer notar que el mal funcionament dels punts verds es
deu, a parer seu, als seus horaris, que no s’adapten a
les necessitats de la majoria dels ciutadans, i per això
els seus voltants estan sempre plens de deixalles.

El ponent de Serveis Urbans i Manteniment, Sr.
Narváez, lamenta que una anècdota s’hagi elevat al
nivell de categoria per a dir que el sistema no funcio-
na; i observa que els aspectes jurídics s’han despat-
xat confiant en el criteri dels Serveis Jurídics i de la
Secretaria General.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i
Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

40. Autoritzar l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelo-
na a la Xarxa de Cultura i Proximitat en els termes
previstos en el protocol aprovat per la Junta de Go-
vern de la Diputació de Barcelona el 30 de març de
2006, amb el compromís de complir les obligacions
requerides en l’esmentat document; i facultar l’Im. Sr.
Carles Martí i Jufresa per a la formalització dels trà-
mits adients per a dur a terme l’efectivitat d’aquest
acord.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

41. Aprovar el Pla director de la política de joventut
de l’Ajuntament de Barcelona per al període 2006-
2010, que consta en document adjunt, en el qual que-
den recollides, a mode de línies d’actuació i mesures
específiques, les necessitats i expectatives que té la
gent jove de la Ciutat.

El ponent de Joventut, Sr. Florensa, exposa que el
Pla de joventut 2006-2010 és, després del Projecte
jove de 1985 i del Pla jove de 1998, el tercer que ela-
bora aquest Ajuntament per tal d’aproximar-se a la
realitat de la gent jove i dissenyar els objectius i les
estratègies en què s’ha de basar una política integral
de joventut; que s’hi concreten més de 400 mesures
de govern que, impulsades per més de quaranta de-
partaments municipals i els deu districtes, aconse-
gueixen arribar als diferents àmbits de la vida dels jo-
ves i les joves de la Ciutat; que defineix també un
model de ciutat, perquè avui ens trobem amb la ge-
neració de joves més ben preparada i amb una major
diversitat d’itineraris vitals, però que també és la ge-
neració amb una incertesa més gran davant el seu
futur immediat per causa de les dificultats en l’accés
a un habitatge i de la precarietat laboral, fets que difi-
culten moltes vegades l’encaix de la gent jove en la
societat i en la Ciutat; que, en conseqüència, el Pla
aposta per les polítiques de joventut com a polítiques
de ciutadania, a través de les quals es proporcionen
aquells elements que faciliten la capacitat dels joves
a l’hora de definir el seus projectes de vida i de poder
incidir sobre la vida col·lectiva a través de la participa-
ció i l’aportació del seu punt de vista a la construcció
diària de la Ciutat; i que allò que converteix els joves
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en ciutadans no és la possessió d’uns drets futurs,
sinó la capacitat d’exercir-los en el present.

Continua dient que aquest és justament l’objectiu
bàsic del Pla que ara es porta a aprovació, el qual ha
estat fruit d’un llarg treball, aspecte que algú ha con-
siderat negatiu, però que en la seva opinió és alta-
ment positiu perquè creu en la necessitat d’obrir, des-
prés de vuit anys, un procés d’interlocució amb els
joves de la Ciutat per tal que poguessin participar i
plantejar les seves demandes en les polítiques
d’emancipació, de mobilitat, d’equipaments; que al
llarg d’aquests mesos de debat s’han abordat molts
temes amb el col·lectiu juvenil de la Ciutat i s’han for-
mulat demandes com la necessitat d’enfortir les políti-
ques d’emancipació incidint en punts bàsics com són
la formació, l’ocupació o l’habitatge, d’ampliar les
possibilitats del transport públic, de dotar la gent jove
de més equipaments en els diferents districtes i bar-
ris; i que s’ha pogut comptar amb les aportacions de
més de 9.000 joves i de més d’un centenar d’entitats
juvenils i això dóna força i legitimitat al nou Pla de jo-
ventut que avui es presenta.

Agraeix al Consell de Joventut de Barcelona el seu
ajut a l’hora de dissenyar i desenvolupar el procés de
participació, i el seu treball a l’hora de realitzar una
aportació molt valuosa en la configuració del pla com
és el document BCJ que s’hi ha pogut incorporar
aproximadament en un 80%.

Destaca, en un moment en què la imatge dels jo-
ves no surt massa ben parada, la responsabilitat de
l’esmentat consell i la capacitat de la gent jove a l’ho-
ra de demostrar la seva voluntat de realitzar propos-
tes i d’arribar a consensos i acords, de manera que
entre tots s’han sabut definir les necessitats i elaborar
propostes concretes a mesura que s’anava elaborant
el pla. Agrega que l’Ajuntament ha cregut en la fór-
mula de cedir capacitat de decisió a la gent jove i, en
definitiva, poder, com a via per a elaborar un pla que
recull un gran consens entre el sector juvenil de la
Ciutat, consens que confia que també es traslladi en
aquest Plenari, perquè les polítiques de joventut són
fortes en la mesura que tothom està d’acord en les
seves línies bàsiques, i que és, també, bàsic per a
poder encarar amb força els reptes d’impulsar políti-
ques de joventut integrals que puguin encarar i solu-
cionar moltes de les problemàtiques de la gent jove
de la Ciutat en els propers anys.

La Sra. Fandos anuncia el vot afirmatiu dels mem-
bres del Grup de Convergència i Unió, perquè volen
reconèixer la tasca que han fet el Consell de la Jo-
ventut i les seves associacions, mentre que, en canvi,
esperaven molt més del govern municipal, primer per-
què els gairebé tres anys i mig que ha costat confec-
cionar-lo, no per causa del procés de participació,
sinó pel temps que es trigà a iniciar-lo, redueixen a
escassament vuit mesos el temps per a aplicar-lo, i
després perquè el Pla presentat té unes bones inten-
cions que ella no negarà pas, però els problemes
dels joves no es poden arreglar només amb bones in-
tencions i, com deia ahir mateix el Sr. Alcalde, qual-
sevol projecte necessita anar acompanyat d’un pla de
finançament que permeti tirar-lo endavant: per aquest
motiu el seu Grup no entén que es gosi presentar
aquest Pla sense que vagi acompanyat d’un pres-
supost detallat, acció per acció, i ni tan sols un pres-
supost global, és a dir, sense els compromisos
econòmics de totes les regidories responsables d’e-

xecutar-lo, de manera que sembla més un programa
electoral que no pas un veritable pla de govern que
es pugui començar a aplicar demà mateix. Agrega
que tampoc hi ha compromisos seriosos d’avaluació
ni mecanismes reals de coordinació i seguiment polí-
tic; que s’hi inclou, com a element estrella, la creació
del servei d’habitatge jove, del qual ja parlava el pro-
jecte Jove de 1985 i, tanmateix, encara està per fer, a
pesar que ja el tenen el Consell Comarcal del Barce-
lonès i altres ciutats metropolitanes.

La Sra. Mejías manifesta que en les diverses vega-
des que ha tingut ocasió d’analitzar el procés d’elabo-
ració del Pla en debat, el seu Grup ha indicat que
considerava recomanable realitzar la revisió periòdica
de les polítiques de joventut per tal d’adaptar-les a la
dinàmica del dia a dia dels joves, però no li sembla de
rebut presentar-lo com a element estrella d’aquest
mandat i no portar-lo a aprovació quan només resten
sis mesos per a acabar el mandat, però, en tot cas,
ha de puntualitzar que amb això no està pas criticant
la participació dels joves, que li sembla positiva per
les aportacions que ha comportat, sinó el fet que du-
rant aquests anys s’hagi produït un buit en les políti-
ques de joventut amb uns programes obsolets que
han tingut una continuïtat agònica en el temps mentre
s’elaborava aquest nou pla.

Fa notar, a continuació, que la participació dels jo-
ves ha estat molt vinculada a organitzacions i associ-
acions esportives i que l’associacionisme juvenil no
es troba en el seus millors moments; i, consegüent-
ment, pregunta: quins instruments s’habiliten per a
donar veu al 62% de joves que no estan associats
però que també cal tenir en compte per a saber si les
polítiques que es plantegen estan d’acord amb els in-
teressos dels joves; i si es pensa que sigui el Consell
de Cent Joves, que només s’ha reunit un cop des de
la seva creació.

Indica, després, que l’Observatori de la Joventut
que el seu Grup havia proposar crear hauria pogut
proporcionar la informació necessària per a conèixer
el dinamisme de la realitat juvenil i procedir a la con-
següent adaptació de les polítiques de joventut.

Referint-se al contingut del Pla en debat, pensa
que aporta poques novetats i la majoria de les seves
mesures són de continuïtat; que el Pla presentat és
una declaració d’intencions sense uns objectius clars
i ve a ser pràcticament una oficina d’informació, com
queda ben palès en les expressions que utilitza, punt
d’informació, punt d’assessorament, punt d’atenció,
pàgines web, etcètera, però, en canvi, no conté ni ob-
jectius clars, ni mesures concretes, ni indicadors
d’avaluació; que les tres principals inquietuds dels jo-
ves són avui la formació i l’accés al món laboral i, so-
bretot, la salut i l’habitatge, però en cap d’aquests
vessants el Pla incorpora mesures clares: per tant, a
parer seu, caldria millorar les propostes que inclou
donat que actualment els indicadors relatius a la salut
dels joves són bastant alarmants i caldria establir i
aplicar mesures i plans de prevenció.

Acaba dient que el Pla conté tres mesures que el
seu Grup no pot assumir.

El Sr. Gomà expressa el suport, amb satisfacció,
del Grup d’Iniciativa per Catalunya Verds – EU i A al
Pla director de joventut que veu com una passa més
en la solida trajectòria de les polítiques de joventut
que s’inicià amb el Projecte Jove de 1985 i seguí amb
el Pla director de 1998, i que ha convertit Barcelona
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en un referent en matèria de polítiques locals de jo-
ventut. Agrega que tal suport té molts motius: la ma-
nera com s’ha fet, que ha significat traduir a la pràcti-
ca els valors de la participació; l’encert en la
metodologia, perquè ha estat un procés ampli, plura-
lista i rellevant en la mesura que les aportacions
s’han anat incorporant al text; la diagnosi ajustada de
la realitat juvenil de Barcelona que s’hi fa, plantejant-
ne les fortaleses des del punt de vista de la formació i
dels valors, i els reptes des del punt de vista dels dèfi-
cits en l’emancipació, en l’habitatge i en l’ocupació de
qualitat; la seva dimensió propositiva és potent, au-
daç, ambiciosa i agosarada com escau en un pla de
joventut, i alhora rigorosa, sòlida, realista i transver-
sal, però amb identificació dels agents responsables
de la gestió de cadascun dels punts.

Destaca que hi ha propostes especialment emble-
màtiques com el Servei d’informació i orientació labo-
ral, el Servei i la borsa d’habitatge jove, la consolida-
ció del Casal d’Associacions, la vinculació de les
biblioteques i de la mobilitat a les necessitats del jo-
ves.

També subratlla la dimensió social del Pla, la cohe-
sió social i relacional dels joves, del qual són exemple
el treball per a vincular els joves en risc i dels centres
oberts i dels centres residencials d’acció educativa al
teixit juvenil de la Ciutat.

Acaba expressant la seva felicitació i reconeixe-
ment al Consell de la Joventut de Barcelona i a tot
l’equip de joventut d’aquest Ajuntament com a
dinamitzadors i conductors del procés.

La Sra. Moraleda expressa el posicionament favo-
rable dels membres del Grup Socialista a aquesta
nova edició del Projecte jove perquè comparteixen,
en primer lloc, el procés participatiu que s’ha tirat en-
davant per tal de portar avui les noves propostes que
haurian de regir la política de joventut d’aquest Ajun-
tament, i en segon lloc els principis rectors que el Pla
explicita per tirar endavant els nous projectes que du-
ran a terme per encapçalar, com fa des de fa més de
vint anys, les polítiques adreçades a millorar la quali-
tat de vida del jovent de la Ciutat.

Recalca que el Pla en debat renova el compromís
de seguir treballant en la construcció de nous equipa-
ments per als joves en els diversos districtes de la
Ciutat, i d’aprofundir en la descentralització de la in-
formació especialitzada, manté l’aposta per l’habitat-
ge de lloguer com a la millor fórmula per a facilitar
l’emancipació i pel foment, entre els joves, de con-
ductes saludables en qüestions tant importants com
són les alimentàries, la prevenció del consum de dro-
gues i dels accidents de trànsit; i que esbossa també
noves línies d’actuació pel que fa als reptes amb què
s’enfronta el nostre jovent com poden ser la cultura
de la pau, la globalització o la sostenibilitat, el trànsit
de l’escola al treball o la immigració.

El Sr. Florensa agraeix les intervencions anteriors i
el suport expressat pels Grups integrats en l’equip de
govern i també pel de Convergència i Unió encara
que ja entén que, pel fet d’estar en l’oposició, vulgui
passar per l’esquerra i opini que el Pla avui presentat
queda curt a pesar que tothom sap què ha fet cadas-
cú per les polítiques de joventut.

Contestant primer la intervenció de la representant
del Grup de Convergència i Unió observa que ha con-
tinuat insistint en el problema del temps, però cal tenir
present que en procés participatiu han intervingut

més de 9.000 joves i més de 100 entitats i s’ha arri-
bat, també, als joves no associats i que a partir de tot
això s’han consolidat cinc plataformes territorials de
joventut i n’hi ha dues més a punt de sortir: només
per això valia la pena gastar tot el temps que s’ha
gastat.

També aclareix que els mecanismes de seguiment
i d’avaluació s’expliciten a les pàgines 115 i 116 del
Pla, el qual comprèn, d’altra banda, més mesures
ben concretes i realitzables, algunes de les quals ja
s’estan fent, mentre que altres es faran durant el perí-
ode d’execució.

Lamenta que el Grup del Partit Popular voti en con-
tra i no hagi intentat explicar les darreres setmanes
les seves discrepàncies per tal de poder arribar a un
acord; i rebutja que durant el temps d’elaboració del
nou Pla hi hagi hagut cap buit en les polítiques muni-
cipals de joventut, tot recordant que al principi del
mandat es presentà un informe amb 300 mesures
que s’han executat.

També puntualitza que el Consell de Cent Joves
s’ha reunit en diverses ocasions, però tal vegada els
representants del Partit Popular no hi varen assistir; i
que comparat amb l’anterior, el Pla en debat incorpo-
ra un 250% més de propostes noves.

La Sra. Fandos recorda que l’anterior Govern de la
Generalitat havia confeccionat el Pla nacional de jo-
ventut, al qual aquest Ajuntament no s’adherí fins a
l’arribada del tripartit, i havia creat també una borsa
d’habitatge jove que el govern municipal no ha acon-
seguit que li sigui traspassada.

El Sr. Florensa replica que quan Convergència i
Unió governava a la Generalitat trigà vint anys a en-
llestir el seu primer pla de joventut.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

El Sr. Alcalde lamenta el vot contrari del Grup del
Partit Popular i destaca que el Pla director conté un
conjunt de propostes de futur contrastades, solvents i
ambicioses realitzables en l’horitzó 2006-2010, i que
en el seu procés d’elaboració a més de l’opinió dels
9.000 joves que hi ha participat, també s’ha cercat la
d’altres persones, que ja no ho són tant, que estan en
els districtes o en les diverses àrees municipals sobre
els aspectes relacionats amb la seguretat, la mobilitat
i la problemàtica territorial: en conseqüència, tant pel
contingut com per la manera com s’ha elaborat, es
felicita per l’aprovació de tal pla que enllaça amb una
tradició participativa de molts anys en les polítiques
de joventut d’aquest Ajuntament.

e) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pp 1. (M0607/3558) Demanar a l’alcalde de Barce-

lona que sotmeti a debat i aprovació del Consell Mu-
nicipal les propostes concretes que els representants
de l’Ajuntament de Barcelona defensaran davant de
la Comissió de Col·laboració Interadministrativa pel
que fa referència al desenvolupament de la Carta Mu-
nicipal en els aspectes de finançament i participació
en el control i gestió de les infrastructures i del domini
públic de l’Estat.

El Sr. Trias defensa aquesta proposició adduint
que, com ja ha dit abans, el govern municipal està tan
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ocupat a reorganitzar-se i a donar resposta a les se-
ves crisis internes que corre el perill de no fer els deu-
res que ha de fer; que en aquest moment, un cop
aprovats la Carta Municipal i l’Estatut d’Autonomia,
cal posar-se a treballar en feines importants que se’n
deriven i que unes vegades tenen caràcter intern i en
altres extern, com és el cas de la justícia municipal,
en la qual l’Ajuntament no té totes les bases i ha de
seguir els ritmes que li marqui el Congrés dels Dipu-
tats, mentre que, en canvi, sí es pot començar a tre-
ballar en les altres qüestions bàsiques com les
infraestructures i el finançament necessaris per tal de
poder prestar els serveis que es mereix la gent de
Barcelona, sense haver d’augmentar els preus ni
d’explicar coses que acaben no sent veritat perquè
no s’arriben a complir. Agrega que la Comissió de
Col·laboració Interadministrativa, formada per l’Ajun-
tament, la Generalitat i l’Estat és una eina molt impor-
tant i, per això, el seu Grup demana que aquest Ajun-
tament sigui capaç de deixar clar què s’hi defensarà
en relació al finançament i a les infraestructures per-
què desgraciadament massa sovint es defensen co-
ses diferents segons el lloc i, per això, el seu Grup
reclama que aquest Consistori es comprometi i sigui
capaç de plantejar aquí les coses amb claredat per a
poder arribar a bons acords a fora.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que, ja pel juny, el
Grup de Convergència i Unió demanà la constitució
d’una comissió especial ja prevista, d’altra banda, en
l’annex de la Carta Municipal, la qual va rebre el juny
de l’any passat el suport de tots els Grups municipals
excepte el del Partit Popular, justament perquè s’hi
preveia començar a treballar en aquestes qüestions a
partir del gener de 2007 quan, en la seva opinió, valia
a pena començar a fer-ho ja a partir de l’endemà de
l’aprovació de la Carta Municipal; que, tanmateix, el
seu Grup pel juny donà suport a la creació immediata
de tal comissió, la qual no s’ha reunit cap vegada en-
cara que s’hagi pogut oferir alguna informació puntual
que no accepta com a convocatòria dels caps dels
Grups municipals, i ara es demana la formulació a
aquest Plenari d’un seguit de propostes, plantejament
que ell accepta encantat si significa que dilluns ma-
teix siguin convocats tots els Grups municipal per po-
sar-se d’acord sobre dues qüestions cabdals: acon-
seguir un millor finançament de la Ciutat i resoldre la
participació d’aquest Ajuntament en la gestió
d’infraestructures com el port, l’aeroport o els serveis
ferroviaris de rodalies que tan de moda estan, malau-
radament, aquesta darrera setmana.

En tot cas vol advertir que les propostes s’han de
fer als Governs de l’Estat i de la Generalitat perquè
Barcelona renuncià a una participació directa en els
tributs de l’Estat i el seu finançament quedà supeditat
primer a l’aprovació del nou Estatut d’Autonomia i
després a l’aprovació d’un nou model de finançament
autonòmic i a l’aprovació ulterior per part del Parla-
ment de Catalunya d’una nova llei d’hisendes locals
catalanes i posteriorment d’una llei de finançament
específic per a la nostra Ciutat, és a dir, es provocà
un veritable laberint que es pot convertir en un carre-
ró sense sortida quan ell defensava la drecera que ti-
rés pel dret mitjançant la possibilitat que Barcelona
amb el seu alcalde al capdavant negociés una millora
del seu finançament amb el president del Govern de
l’Estat sense necessitat d’haver d’anar acompanyada
de cap intermediari perquè té prou entitat pròpia.

Creu, doncs, que cal posar-se a treballar de valent
en aquest sentit perquè quinze mesos després de
l’aprovació de la Carta Municipal per aquest Plenari,
tenim Carta Municipal i tenim Estatut d’Autonomia,
però la Ciutat continua sense tenir garantit el seu fi-
nançament que necessita de l’Estat i de la Generali-
tat, ni resolta la seva participació en unes infraes-
tructures que són cabdals.

El Sr. Cuervo agraeix les reflexions que s’han fet,
però no pot compartir una proposta que no considera
encertada i es veu en l’obligació de defensar la Carta
Municipal de l’entusiasme dels nouvinguts, ja que es
pactaren uns annexos molt clars on es fixen els me-
canismes interns i externs per al seu desenvolupa-
ment, i després de vint anys no li sembla que tot de-
pengui de guanyar ara tres o quatre mesos.

Puntualitza que lliurà uns papers sobre la modifica-
ció del Reglament Orgànic Municipal, i una còpia del
Reglament existent a Madrid als Grups de l’oposició,
però l’únic que li ha contestat i formulat esmenes ha
estat el de Convergència i Unió; que ja es té el Regla-
ment de la Comissió Interadministrativa i confia que
properament es pugui constituir la Comissió mixta amb
la Generalitat; que el Sr. Trias defensava, en contra
del criteri que acaba d’expressar el Sr. Fernández
Díaz, negociar a Madrid de la mà de la Generalitat en
comptes d’obrir converses bilaterals i, per això, la Co-
missió Interadminstrativa la presideix un conseller de
la Generalitat i un ministre del Govern de l’Estat; que
també està especificat com s’ha de discutir les qüesti-
ons de la justícia de proximitat, del finançament, del
cadastre, de la gestió de les infraestructures, etcè-
tera; que també està previst que els Grups de l’oposi-
ció puguin nomenar representants i participar en els
grups de treball de la Comissió mixta Ajuntament-Ge-
neralitat; i que també hi ha un calendari establert.

Demana, doncs, que la proposició en debat es tin-
gui per subsumida en la decisió que es va prendre el
passat mes de juny.

La Sra. Mayol expressa el seu acord amb la pro-
posta que acaba de fer el Sr. Cuervo.

El Sr. Portabella significa que les garanties que
comporta la reunió de la Comissió especial, en la
qual hi ha tots els presidents dels Grups municipals i
on es poden debatre les diferents propostes i arribar
a un acord abans de defensar-les a Madrid, fan que
no calgui presentar-les en aquest Plenari, més enca-
ra quan després les haurà de ratificar, ni modificar
tampoc els mecanismes interns d’aquest Ajuntament,
en els quals està previst que tothom es pugui expres-
sar i defensar les seves propostes.

El Sr. Trias assenyala el risc d’entrar en un període
polític d’un cert adormiment, cosa que ell vol evitar
perquè, efectivament, la capital de Catalunya a d’anar
de la mà de la Generalitat, la qual, tanmateix, ha de
fer el seus deures: per això, aquest Ajuntament ha de
ser molt exigent i entendre, alhora, que la Generalitat
és una eina bàsica que ha d’estar al costat de la ciu-
tat de Barcelona.

Considera lògic, d’altra banda, que, en comptes
d’anar a buscar posicions al final, es tinguin posicions
clares des d’un bon principi, perquè el procés pot ser
llarg i cal tenir ben clar què es vol reclamar, quin fi-
nançament es vol i quina ha de ser la participació
d’aquest Ajuntament en les infraestructures, altra-
ment hi ha el risc de defensar coses diferents en uns
llocs i en uns altres.
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El Sr. Fernández Díaz diu que li sap greu que des
de l’aprovació de la Carta Municipal en el Congrés
dels Diputats, els cinc caps dels Grups municipals no
s’hagin reunit per parlar del seu desenvolupament i,
per això, tot donant per no sentides algunes de les
observacions tant injustes com falses, a parer seu,
que ha fet el Sr. Cuervo, demana al Sr. Alcalde que
convoqui la Comissió especial perquè es pugui co-
mençar a treballar en dos aspectes: la millora del fi-
nançament de Barcelona en front dels Governs de
l’Estat i de la Generalitat, i la participació de la Ciutat
en unes infraestructures cabdals per al seu futur com
són el port, l’aeroport i el servei ferroviari de rodalies.

El Sr. Cuervo replica, sens ànim de polemitzar, que
ha dit el que ha dit perquè el Sr. Fernández Díaz ha
negat que ell va convocar una reunió en què lliurà un
dossier a tots els caps de Grup, i que només durà vint
minuts perquè alguns dels presents s’aixecaren i se
n’anaren.

El Sr. Alcalde significa que la Ciutat té reptes im-
portants i, per tant, recull l’esperit de la proposició en
debat sense acceptar la proposta concreta perquè hi
ha mecanismes per a configurar la voluntat interna
d’aquest Ajuntament en el si del govern i amb l’oposi-
ció perquè es necessita un front comú i també hi ha
mecanismes de relació amb els Governs de l’Estat i
de la Generalitat, donat que està en joc la justícia de
proximitat, el finançament i la participació en les
infraestructures vitals per al desenvolupament de
Barcelona i la seva Àrea metropolitana, objectius que
s’estan impulsant.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Trias, Puigdollers,
Ciurana, Forn i García i les Sres. Recasens, Oranich,
Ortega i Fandos, i també pels Srs. Fernández Díaz,
Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Bal-
seiro i Mejías– i vint-i-quatre en contra de la resta de
membres del Consistori.

Del Grup Municipal del Partit Popular
Pp 2. Instar l’alcalde a presentar, en la propera

sessió, un informe sobre la situació interna de la
Guàrdia Urbana i les polítiques de seguretat i civisme
a Barcelona.

El Sr. Fernández Díaz defensa aquesta proposició
dient que les últimes setmanes ha continuat l’incre-
ment de la inseguretat ciutadana, motiu pel qual apro-
fita l’ocasió per a demanar el lliurament de l’enquesta
sobre la victimització que ja s’havia d’haver facilitat
als Grups municipals el 21 de setembre i per la qual
aquest Ajuntament pagà 68.000 euros; que ahir ma-
teix la proliferació de grups radicals i moviments
okupes, que provoquen greus aldarulls, continuava
sent notícia; que davant certa permissivitat per part
d’aquest Ajuntament persisteixen diverses infraccions
greus de les Ordenances municipals, com ara la rea-
parició del “top manta” en determinats indrets i l’exer-
cici de la prostitució en barris i carrers on semblava
que havia minvat; que les informacions dels darrers
dies sobre determinats fets produïts en el si de la
Guàrdia Urbana aconsellen fer una anàlisi de la situa-
ció interna laboral d’aquest Cos; que el relleu produït
en l’Alcaldia també avala la necessitat que es doni
suport a la proposició en debat que insta la presenta-
ció d’un veritable informe sobre les polítiques de se-
guretat i civisme i sobre la situació interna i laboral de
la Guàrdia Urbana amb l’objecte de dotar-la de més
recursos humans i materials, més eficàcia i més

transparència en determinats supòsits en els quals
podria haver-hi certes irregularitats a fi que tot això
redundi en una major seguretat ciutadana, un àmbit
del qual fins ara el Sr. Alcalde era el màxim responsa-
ble, a través d’una radiografia que permeti endegar
unes noves mesures que, tant de bo, puguin ser
consensuades amb l’oposició.

El Sr. Forn anuncia el suport dels membres del seu
Grup a la proposició en debat perquè consideren ne-
cessari tenir un debat en profunditat sobre el model
de seguretat i sobre el paper de la Guàrdia Urbana i
dels Mossos d’Esquadra, ja que d’aquí a pocs dies es
complirà un any del desplegament d’aquest darrer
cos a la nostra ciutat i, tanmateix, les dades sobre la
seguretat urbana no són bones.

Addueix que la decisió de congelar la plantilla de la
Guàrdia Urbana presa fa uns anys pel govern munici-
pal ha impedit que la policia municipal pugui desen-
volupar les tasques que per llei té encomanades; que
a Barcelona el desplegament dels Mossos d’Esqua-
dra no s’ha fet amb el nombre d’efectius que el Partit
dels Socialistes sempre havia reclamat i que l’alcalde
Clos exigia quan Convergència i Unió governava la
Generalitat, que eren 4.000 agents, sinó que ha que-
dat en 2.600 i, d’altra banda, a hores d’ara només hi
ha en funcionament sis de les deu Comissaries pre-
vistes; que una política de seguretat tan equivocada
explica les dades de l’enquesta de victimització, se-
gons les quals mentre el 2000 un 16,4% de la pobla-
ció declarava haver estat víctimes d’algun fet delictiu
aquest percentatge pujà el 2005 al 23% i durant els
tres anys en què el responsable de la seguretat ciuta-
dana fou l’actual alcalde de la Ciutat, l’increment fou
de 3,2 punts.

Explica, més endavant, que els membres del seu
Grup donen també suport a la proposició en debat
perquè creuen arribada l’hora d’abordar determinats
aspectes del funcionament de la Guàrdia Urbana que
els preocupen i sobre els quals no els sembla que
l’equip de govern estigui actuant, concretament: les
hores extraordinàries que han passat de 207.000 el
1998 a 351.000 el 2003, 375.0000 el 2004 i més de
400.000 el 2005 amb un increment gairebé el 100%;
l’absentisme laboral que augmenta any rera any fins
arribar el 2005 a un 10,5%, quan el dels Mossos
d’Esquadra no arriba al 4%; les trucades no ateses
que entre el gener i l’agost de 2005 varen ser 8.518
mentre que en el mateix període de 1996 només va-
ren ser 8.248.

Creu, en definitiva, que s’imposa una revisió del
model de gestió la Guàrdia Urbana i del model de se-
guretat de Barcelona.

El Sr. Julián manifesta que l’equip de govern no
donarà suport a la proposició en debat, perquè el
proppassat mes de juny qui era aleshores president
de la Comissió de Seguretat i Mobilitat i és avui alcal-
de de Barcelona ja presentà un informe sobre el grau
d’execució del Pla de protecció civil, bombers, segu-
retat i prevenció amb totes les dades, informe que fou
àmpliament debatut i ara se’n torna a demanar però
un altre sobre aquestes mateixes qüestions; i perquè
tal proposició parteix de la base que tot va malament,
a pesar que el darrer estiu l’aplicació de l’ordenança
sobre el civisme, les festes majors de Gràcia i de
Sants, les Festes de la Mercè s’han desenvolupat
prou correctament com reconeix la ciutadania. Afe-
geix que en la propera reunió de la Comissió de Se-
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guretat i Mobilitat s’hi debatrà l’Enquesta de victi-
mització, un cop presentada l’Enquesta de Seguretat
de Catalunya, i abans de final d’any en el Consell de
Ciutat es tornarà a fer una anàlisi de l’execució del
Programa d’actuació municipal en aquest terreny i,
per tant, no escau reincidir una vegada més en una
anàlisi que ja es va fer i es tornarà a fer.

El Sr. Martínez destaca l’estranya coincidència que
s’ha produït entre els Grups de l’oposició respecte a
la proposició en debat i li sembla que no respon pas a
la voluntat de debatre en profunditat la política
policial, sinó d’insistir en determinades xifres, que no
es vol que quadrin justament per a posar en entredit
la política policial que s’està duent a terme. Agrega
que el Sr. Fernández Díaz està reiterant contínua-
ment la constant barreja de la seguretat, el civisme,
l’ordre públic en un intent de fer veure a la ciutadania
que algunes coses no funcionen, capteniment que
constitueix una manca de respecte a aquest Plenari.

El Sr. Fernández Díaz diu que està demanant a
l’alcalde Hereu que rectifiqui les polítiques de segure-
tat i convivència que no fou capaç d’aplicar amb efi-
càcia quan n’era el regidor responsable; que ell no
s’ha inventat pas aquest plantejament, sinó que les
mateixes enquestes municipals situen la seguretat
ciutadana com el principal problema dels barcelonins
al costat d’altres com l’atenció a les persones, l’accés
a l’habitatge o la immigració; que a Barcelona hi ha
un triple problema de seguretat, d’ordre públic i de ci-
visme que exigeix una anàlisi aprofundida i noves
propostes que garanteixin més seguretat a la Ciutat,
perquè les que s’han tirat endavant els darrers tres
anys han fracassat clarament, ja que a la Ciutat cada
cop hi ha més delictes, més sensació d’inseguretat, hi
manquen més mossos d’esquadra perquè, només
s’hi ha desplegat 2.614 dels 4.000 que s’havien recla-
mat, però el govern municipal calla davant aquesta
mancança i també hi manquen guàrdies urbans, com
ho demostra el fet que durant 2005 aquest cos practi-
cà 1.012 detencions menys que l’any anterior, és a
dir un 18% menys, a pesar que cada cop la gent està
més preocupada i hi ha més denúncies i més delic-
tes.

Pregunta si la coordinació entre Guàrdia Urbana i
els Mossos d’Esquadra es considera satisfactòria
malgrat les discrepàncies ben notòries entre l’Ajunta-
ment i la Generalitat.

Comenta que fa uns mesos s’assegurà aquí mateix
que els Mossos d’Esquadra farien complir les Orde-
nances municipals i es podria lluitar amb eficàcia con-
tra l’incivisme; però els 2.614 agents d’aquest cos
desplegats a la Ciutat es limiten a presentar per
aquest concepte una denúncia cada sis dies, dada
que és una mostra del seu grau compromís en l’asso-
liment de tal objectiu i que, per tant, exigeix enfortir la
plantilla de la Guàrdia Urbana amb efectius perquè
pugui atendre degudament les noves competències
derivades de l’ordenança sobre el civisme, i també
els nous territoris que ha de vigilar.

Es congratula que enguany no s’hagin produït al-
darulls i incidents violents en ocasió de les festes ma-
jors de Gràcia i de Sants, però adverteix que això no
es pot aconseguir a base de tolerar infraccions a les
Ordenances municipals com ara concerts il·legals
fora d’horaris, okupacions, barres lliures al carrer o
aglomeracions ben entrada la matinada.

Inquireix si després dels incidents produïts ahir, es
convocarà les Comissions sobre vandalisme i els
okupes que no s’han reunit des d’abans de l’estiu.

Fa notar ara, uns mesos després de l’aprovació de
l’Ordenança sobre el civisme, i quan ja no hi ha tanta
pressió policial, s’ha constatat que el redactat d’al-
guns dels seus preceptes resultaven confosos, conti-
nuen produint-se activitats irregulars com el “top man-
ta” o l’exercici de la prostitució.

Acaba demanant al Sr. Alcalde que convoqui els
caps dels Grups municipals per tal d’analitzar la situa-
ció interna de la Guàrdia Urbana i no haver de dir en
aquest hemicicle determinades coses.

El Sr. Forn puntualitza que l’informe presentat el
juny que ha esmentat el Sr. Julián fou conseqüència
d’un seguit de preguntes formulades per la Sra.
Oranich i no es produí pas per iniciativa de l’equip de
govern, el qual té els peus de fang i es resisteix a
confrontar els models de seguretat i a parlar dels pro-
blemes de la Guàrdia Urbana que abans ja ha es-
mentat, els serveis extraordinaris, l’absentisme, les
trucades no contestades.

Observa que en l’estudi sobre la seguretat a
Catalunya presentat recentment per la Consellera
Tura, l’augment de la victimització es relaciona amb
el reforçament d’alguns elements de centralitat, amb
el lleure i el turisme, que incrementen les oportunitats
de dur a terme determinats actes il·lícits; i que la ràtio
d’agents per habitants que necessita Barcelona és
aquella que permeti viure-hi amb seguretat i llibertat.

El Sr. Julián insisteix que no s’han de barrejar con-
ceptes per poder dir que les coses no funcionen; que
l’agost d’enguany l’absentisme laboral en la Guàrdia
Urbana estava en el 7% amb una disminució de 3
punts sota la mitjana dels darrers mesos; que la valo-
ració del nivell de seguretat del barri on hom viu i de
la Ciutat està en el 5,94 i en el 5,24 respectivament; i
que la gestió de la Guàrdia Urbana persegueix l’eficà-
cia en el carrer.

Entén que el model del Grup del Partit Popular
consisteixi a posar més Guàrdia Urbana al carrer,
però creu, en canvi, que el de Convergència i Unió
hauria de tenir en compte altres elements, com ara
els educadors de carrer, els mediadors interculturals,
els equipaments i les actuacions de prevenció, expli-
cat en l’informe del Sr. Gomà presentat en aquesta
mateixa sessió.

Recalca que els Grups de l’oposició coneixien per-
fectament els protocols d’actuació i les competències
i saben que les detencions les han de practicar fona-
mentalment els Mossos d’Esquadra i no pas la Guàr-
dia Urbana.

El Sr. Alcalde subratlla que segons l’enquesta de
victimització que aquest Ajuntament elabora des de
fa vint anys, els ciutadans aproven el nivell de segu-
retat global de la Ciutat amb un 5,2 i també el de la
realitat ciutadana que els és més propera, el seu bar-
ri, i també aproven gairebé amb un 6 el nivell de civis-
me existent a la Ciutat.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Trias, Puigdollers,
Ciurana, Forn i García i les Sres. Recasens, Oranich,
Ortega i Fandos, i també pels Srs. Fernández Díaz,
Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller,
Balseiro i Mejías– i vint-i-quatre en contra de la resta
de membres del Consistori.
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PART DE CONTROL

a) Precs

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pc 1. Que es creï una comissió especial per tal

d’estudiar les mesures preventives quant a aforament
i les mesures necessàries de mobilitat en casos en
què se celebrin a la zona del Fòrum esdeveniments
que generin una alta concentració de ciutadans.

El Sr. Puigdollers llegeix aquest prec.
El Sr. Julián no creu necessari crear la comissió

especial que es demana donat que molt abans de
2004 es creà una comissió d’estudi de la mobilitat en-
torn de l’Espai Fòrum en funció de les aglomeracions
que s’hi podrien produir, i d’aleshores ençà quan es
projecten determinats esdeveniments Protecció Civil
convoca els organitzadors conjuntament amb la
Guàrdia Urbana, els Bombers i els Serveis d’Emer-
gències Mèdiques per tal d’estimar la possible partici-
pació i muntar l’operatiu escaient, mentre que durant
la celebració de l’esdeveniment actuà el Centre de
Coordinació.

El Sr. Puigdollers observa que un bon govern ha
de tenir dues virtuts: la primera, primar la qualitat so-
bre la quantitat, però el de la ciutat de Barcelona
opta, en canvi, per valorar com un gran èxit la concur-
rència de molta gent i això explica allò què succeí re-
centment a la zona del Fòrum, on es va córrer un
gran risc; la segona, saber prevenir els riscos i, evi-
dentment, les comissions que ha esmentat el Sr.
Julián no varen fer bé la seva feina en ser incapaces
de preveure el risc en un doble sentit, tant físic, per-
què es varen produir 165 ferits per un concert mal
muntat, com des del punt de vista de la mobilitat ja
que, una vegada més, es produí un col·lapse com el
que s’havia produït la primavera en ocasió d’un festi-
val aeri.

El Sr. Julián contesta que ell ha explicat els plans
de prevenció que es fan davant qualsevol esdeveni-
ment; que des de les sis de la tarda, a la vista de
l’afluència de públic, els diversos serveis implicats va-
ren avisar des de la megafonia del metro que la zona
del Fòrum ja era pràcticament plena i la gent no anés
a l’estació de Maresme–Besòs, sinó a la de la Pau; i
que, consegüentment, a la sortida de l’espectacle no
hi hagué cap col·lapse de mobilitat ni, tampoc, grans
moments de risc.

Del Grup Municipal del Partit Popular
Pc 2. Instar al Govern municipal que la publicitat

institucional i les campanyes de comunicació de
l’Ajuntament, organismes i/o societats dependents es
limiti al coneixement i millora del funcionament dels
serveis públics municipals.

El Sr. Fernández Díaz llegeix aquest prec tot ad-
vertint que la petició pot semblar òbvia, però el seu
Grup ha de reiterar-la en vista de quina és la realitat
municipal.

La Sra. Escarp respon que aquesta mateixa peti-
ció, sense moure’n tan sols una coma, ja es plantejà
en la Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació
Territorial on es contestà dient que l’Ajuntament de
Barcelona fa un ús correcte i escrupulós de la comu-
nicació institucional i té l’obligació de donar a conèi-
xer el seus serveis, els seus equipaments i les seves
actuacions, perquè la transparència i la informació hi
garanteixin l’accés igualitari a tots els ciutadans.

El Sr. Fernández Díaz diu que el Consell de
l’Audiovisual de Catalunya ha denegat o rebutjat di-
verses peticions inicials de campanyes municipals re-
latives a la neteja, als serveis urbans, a les cam-
panyes d’estiu i ha obert, fins i tot, un expedient
sancionador a BTV per incompliment de la llei en la
publicitat institucional d’aquest Ajuntament i, conse-
güentment, el seu Grup demana que les campanyes
institucionals es limitin a informar els barcelonins de
com funcionen els serveis públics municipals i de
com poden gaudir-ne, en comptes de dir que funcio-
nen molt bé, motiu pel qual el seu Grup critica que es
gastin tants diners –més de 10 milions d’euros anu-
als– en publicitat i en l’autobombo del govern munici-
pal en les més de 20 campanyes institucionals pro-
mogudes els darrers mesos, deixant de banda una
despesa que hauria de ser prioritària, l’atenció a les
persones: per això, demana que les esmentades
campanyes s’ajustin a la llei i que es faci una política
d’austeritat esmerçant els diners en l’atenció a les
persones i en la millora dels barris.

La Sra. Escarp replica que les paraules del Sr.
Fernández Díaz responen a valoracions subjectives
del Grup del Partit Popular i a una manera d’entendre
les coses molt determinada, a vegades basada en
mentides o afirmacions que no són certes; que l’Ajun-
tament envia al Consell de l’Audiovisual de Catalunya
una versió provisional de cada campanya abans de
fer-ne la difusió definitiva per tal de poder-hi introduir
alguna correcció si cal; que l’esmentat Consell no ha
retirat cap campanya i només ha estat necessari in-
troduir alguna modificació i millora en tres de les dot-
ze darreres campanyes que se li han enviat; i que, en
definitiva, l’Ajuntament compleix amb la legalitat vi-
gent i amb la seva obligació d’informar per garantir
que tothom pugui accedir als serveis municipals, els
conegui i els pugui valorar.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pg 1. En l’oferta pública d’ocupació convocada per

Parcs i Jardins l’any 2006 es van posar a concurs 30
places de peó de jardineria. Quina explicació dóna el
Govern municipal del fet que totes les persones que
s’han presentat per a cobrir les dues places que es
van reservar per a integració social de persones amb
discapacitat no hagin superat el procés selectiu?

El Sr. Trias explica que el seu Grup formula aques-
ta pregunta perquè tots els aspirants a les dues pla-
ces reservades a les persones amb discapacitat en el
concurs per a proveir 30 places de peó de Parcs i
Jardins varen ser suspesos.

La Sra. Mayol contesta que, malauradament, les
persones que hi aspiraven no varen superar les pro-
ves corresponents en les quals es varen seguir es-
crupolosament les adaptacions que l’equip de valora-
ció laboral de la Generalitat va indicar al tribunal,
entre d’altres, l’ampliació del temps de duració de les
proves; i que hi ha el compromís d’afegir les dues pla-
ces declarades desertes a les de la nova oferta
d’ocupació pública, perquè no es perdin per a les per-
sones amb discapacitat.

El Sr. Trias tem que torni a haver-hi suspesos per-
què de les 42 persones amb discapacitat que hi opta-
ren, onze havien treballat a Parcs i Jardins i quatre
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encara ho feien i, a més, n’hi havia una altra amb
quequesa; i indica que l’objectiu no ha de ser només
contractar persones amb discapacitat, sinó tutelar-les
perquè puguin triomfar: per tant, demana que es pro-
curi tenir aquesta sensibilitat.

La Sra. Mayol comparteix la preocupació del Sr.
Trias, però li demana que no doni lliçons en aquest
terreny, perquè a Parcs i Jardins treballen 44 perso-
nes amb disminució, que representen el 4,18% de la
seva plantilla, quan l’obligació legal és només del 2%,
però l’Institut esmentat, a més, dóna feina a altres 57
mitjançant acords de conservació de jardineria amb
empreses integradores de discapacitats, de manera
que el 10% de les persones que estan fent el mante-
niment del verd urbà són persones amb discapa-
citats. Afegeix que en les darreres ofertes d’ocupació,
les dels anys 2000, 2003 i 2004, 13 persones amb
discapacitat superaren les corresponents oposicions i
s’integraren a la plantilla de Parcs i Jardins, els òr-
gans de govern del qual són extraordinàriament sen-
sibles per aquesta qüestió i, per tant, afegiran el
tutelatge que el Sr. Trias esmenta tant a les proves
teòriques com a les pràctiques, encara que qui té el
poder per decidir-ho és el Govern de la Generalitat.

Del Grup Municipal del Partit Popular
Pg 2. Quan es preveu aprovar els comptes del Fò-

rum de les Cultures Barcelona 2004?
El Sr. Fernández Díaz llegeix aquesta pregunta.
El Sr. Cuervo contesta que, segons les seves infor-

macions i com ja anuncià en la sessió de juny, l’11 de
juliol tingué lloc una reunió informativa perquè els li-
quidadors no podien sotmetre el compte a l’aprovació
definitiva en haver-hi uns processos judicials en trà-
mit, per tant, compliren la seva obligació presentant
una còpia del balanç de situació i un informe actualit-
zats que reflectien la marxa de les operacions liquida-
dores fins al 30 de juny anterior, documentació que
segons l’informe el liquidador fou també lliurat al Grup
interpel·lant; i que com que el procés judicial en tràmit
encara continua no pot afegir avui més informació.

El Sr. Fernández Díaz diu que el Grup del Partit
Popular ha reiterat, per activa i per passiva, la neces-
sitat d’aprovar els comptes del Fòrum del 2004 i si hi
ha dificultats que ho impedeixen, com a mínim no hi
hauria d’haver cap impediment perquè pugui accedir
a fiscalitzar-los donat que l’organització de l’esdeveni-
ment costà a les Administracions públiques més de
36.000 milions de les antigues pessetes i afegint-hi
els promotors privats superà els 323 milions d’euros.

Demana, doncs, que es garanteixi la transparència
permetent que el seu Grup pugui accedir als expedi-
ents de contractació i fiscalització de la despesa, peti-
ció que no és incompatible amb el moment de l’apro-
vació dels comptes, cosa que s’anuncià per a l’1
d’abril d’enguany i després per al 30 de juny i ara ja
no s’ha concretat cap data; i que es responguin
aquestes dues preguntes: 1a) si les darreres setma-
nes hi ha hagut una oferta d’acord sobre el litigi pen-
dent i, si fos així, quin contingut tenia; 2a) si és cert
que el liquidador està citat el proper dia 31 en els tri-
bunals dels Estats Units.

El Sr. Cuervo comenta que havia demanat informa-
ció per a respondre la pregunta concreta de quan es
preveu aprovar el compte del Fòrum i no pas sobre
les que acaba de formular ara el Sr. Fernández Díaz,
sobre les quals ha de demanar novament informació
donat que la responsabilitat està en el liquidador; en

conseqüència, com que ell no té la condició de mem-
bre del Consell d’Administració de la societat del Fò-
rum, que funciona segons unes regles fixades en el
temps que el Sr. Aznar governava en l’Estat, evitant
caure en la provocació del Sr. Fernández Díaz, tras-
lladarà, per cortesia, a l’esmentat liquidador les noves
preguntes formulades avui pel president del Grup del
Partit Popular.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

Única. L’Aeroport de Barcelona, centre neuràlgic
d’una zona amb un extraordinari potencial econòmic
en tots els seus vessants, ha estat especialment sen-
sible al desenvolupament del seu entorn territorial du-
rant els darrers anys. L’àrea de Barcelona és un gran
mercat pel transport aeri i està experimentant una
gran expansió. El nostre Aeroport amb més de 27 mi-
lions de passatgers el 2005 va ser el que més va créi-
xer d’Europa: un 12% en el primer trimestre del 2006,
fet que segurament permetrà tancar el 2006 amb
prop de 30 milions de passatgers.

Per poder cobrir la demanda futura s’està imple-
mentant el Pla Barcelona, un pla director de Barcelo-
na que amplia i millora les instal·lacions i serveis de
l’Aeroport. Permetrà poder moure 55 milions de pas-
satgers i, juntament, a l’edificació de l’Edifici Satèl·lit,
permetrà un nou augment de capacitat fins als 70 mi-
lions de passatgers mitjançant l’optimització dels ter-
renys i les pistes ja existents.

L’Aeroport de Barcelona vol esdevenir un punt de
referència i porta aeroportuària de l’espai mediterrani
del sud d’Europa, amb capacitat per poder allotjar les
majors companyies aèries. En el marc del Pla Estra-
tègic les principals administracions i institucions cata-
lanes van acordar proposar un nou model de gestió
aeroportuària per afavorir el posicionament de Barce-
lona i que avui segueix sent perfectament coherent.
D’aquesta manera es fomentaria la competència i
permetria que cada aeroport definís la seva estratè-
gia comercial i les seves polítiques tarifàries. Així es
possibilitaria el disseny d’estratègies coherents amb
les polítiques del territori, amb les infrastructures ter-
restres, la logística i la promoció econòmica.

El passat dia 28 de juliol l’Aeroport de Barcelona va
viure una situació caòtica que va tenir una forta reper-
cussió internacional arran la vaga del personal de
handling d’Iberia: el caos en la distribució d’equipat-
ges, la cancel·lació de més de 600 vols, la suspensió
del trànsit aeri, i que més de 130.000 passatgers no
van poder arribar als seus destins previstos en plena
operació estival.

Els efectes de la vaga han anat més enllà dels dies
específics en què es va suspendre l’activitat al Prat.
Tot plegat ha portat al deteriorament de la imatge
d’eficiència i eficàcia de la Ciutat a causa del col·lap-
se provocat. Les pèrdues s’eleven als 500.000 euros,
només pel que fa referència a la imatge de la Ciutat i
sense entrar a valorar la multitud de demandes de
passatgers i companyies per tramitar.

L’Ajuntament de Barcelona, mitjançant la Carta
Municipal, va veure reconeguda la seva aspiració a
participar en la gestió aeroportuària juntament a la
resta d’institucions públiques, si bé encara se n’ha de
fer la concreció legislativa. La situació viscuda al Prat
ha estat en part generada per un model de gestió úni-
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cament centralitzat que necessita evolucionar i esde-
venir capaç de prendre en consideració tots els fac-
tors que influeixen en el desplegament d’un aeroport
amb vocació de hub intercontinental. L’Ajuntament de
Barcelona vol tenir una participació directa i suficient
com per poder influir tant en l’estratègia com en la
gestió d’aquesta vital infrastructura, i que d’aquesta
manera es pugui conjugar el creixement del volum
del trànsit aeroportuari amb les dinàmiques de creixe-
ment econòmic de l’àrea metropolitana i el conjunt de
Catalunya.

Per tots aquests motius, es proposa al Plenari
d’aquest Ajuntament l’adopció de la declaració institu-
cional següent:

Reclamar a AENA i a la companyia Iberia que, en
col·laboració amb l’Ajuntament de Barcelona, financin
una campanya d’abast internacional, per valor de
500.000 euros, que restauri la imatge de prestigi i efi-
ciència de l’aeroport i la ciutat de Barcelona.

El segon tinent d’alcalde, Sr. Portabella, comenta
que aquesta declaració institucional està motivada
per la vaga del personal de handling d’Iberia produïda
el proppassat 28 de juliol i que comportà la cancel·la-
ció de 600 vols, entorpí les vacances de 130.000 pas-
satgers i tingué conseqüències enllà d’aquell dia; que
davant d’això aquest Ajuntament encarregà un estudi
que avalués les repercussions de tals fets, en l’àmbit
continental europeu i en els Estats Units, sobre la
imatge de la Ciutat i, en conseqüència, la declaració
en debat reclama a AENA i a la companyia Iberia que
financin una campanya d’abast internacional, per va-
lor de 500.000 euros, que restauri la imatge de presti-
gi i eficiència de l’aeroport i de la ciutat de Barcelona.
Afegeix que a l’exposició de motius s’explica també
que Barcelona i el seu aeroport tenen vocació inter-
continental i d’esdevenir el principal hub del sud
d’Europa, i la possibilitat de millorar el funcionament
de la infraestructura esmentada; i que s’hi demana
també que la participació d’aquest Ajuntament en la
gestió de tal infraestructura no sigui de caràcter sim-
bòlic, sinó que tingui capacitat d’influir sobre l’estratè-
gia i gestió de l’aeroport.

La Sra. Mayol manifesta que el Grup d’Iniciativa
per Catalunya Verds – EU i A dóna suport a aquesta
declaració institucional tot i tenir una limitació en si
mateixa, perquè els fets del proppassat 28 de juliol
que s’hi denuncien, deixant de banda el descrèdit de
la Ciutat, tingueren també unes repercussions en un
altre intangible, el de les il·lusions frustrades de les
persones que resultaren afectades i del malestar en
relació a les seves expectatives de vacances.

Fa notar que en tals fets hi ha: en primer lloc, res-
ponsabilitat dels treballadors i treballadores que reac-
cionaren de manera equivocada davant l’agressió
d’AENA; en segon lloc, una irresponsabilitat d’AENA
en anunciar d’una manera inadequada la decisió de
treure a Iberia el servei de terra que prestava, a pesar
d’haver-los-hi mantingut, en pitjors condicions, en una
sèrie d’aeroports importants; en tercer lloc, una inca-
pacitat per a gestionar el conflicte organitzant de
facto la xarxa aeroportuària catalana i fent-hi tenir un
paper clau als aeroports de Girona i de Reus; una
responsabilitat del Ministeri de Foment tant pel que fa
a la gestió aeroportuària, com pel que fa a la presa de
decisions erràtiques i lentes.

Recalca que la crisi posà de manifest el deficient
model de gestió del nostre aeroport, situació que fa

necessari, com es va debatre el juliol, un nou organis-
me públic que gestioni l’aeroport de Barcelona, as-
pecte en el qual el seu Grup no entén per què cal es-
perar tant, ja que, un cop aprovat l’Estatut
d’Autonomia, seria perfectament possible no haver
d’esperar fins a l’1 de novembre per obtenir el traspàs
dels aeroports de Girona i Reus i donar viabilitat a
l’acord d’un nou model de gestió en el de Barcelona,
cosa que trauria el mal regust de boca deixat pel fet
del dia 28 de juliol.

El Sr. Portabella significa que el Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya té una posició ben clara
perquè Barcelona s’esforça a donar arreu una imatge
d’eficiència i eficàcia i intenta fer les coses bé amb la
voluntat de tenir capacitat d’atracció com a ciutat, tan-
mateix els fets, produïts per causa de la
descoordinació d’AENA i de l’actuació d’Iberia, com-
portaren un perjudici per a la Ciutat i, per tant, hi ha
un motiu molt clar per a formular la reclamació que es
pretén.

Explica que a Europa hi ha diversos models de
gestió dels aeroports, però no n’hi ha cap de tan cen-
tralitzat com el que pateix Barcelona i el seu aeroport
i, per això, el seu Grup ha reclamat repetidament que
la suma de les institucions catalanes tinguin la majo-
ria en els organismes que decideixin les estratègies i
la gestió de l’aeroport del Prat; que, en aquest sentit,
la declaració en debat parla de la part de l’Ajuntament
de Barcelona, però, a parer seu, aquest Ajuntament,
la Generalitat i la Cambra de Comerç han de tenir la
majoria en el disseny de les estratègies i la gestió i,
en aquest conjunt, l’Ajuntament de la Ciutat ha de te-
nir un percentatge no simbòlic, sinó que li permeti te-
nir la influència necessària per a defensar els interes-
sos de Barcelona en una infraestructura tan
important: aquesta és la línia en què, en opinió del
seu Grup, cal continuar avançant.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que el Grup del
Partit Popular sempre ha defensat l’aeroport de Bar-
celona com una eina estratègica de la Ciutat i de la
seva Regió metropolitana, com a un motor de desen-
volupament econòmic i social i l’aspiració de Barcelo-
na de convertir-se en un hub lògic de la Europa del
sud i en un autèntic clúster logístic; que, a pesar que
en les tres darreres sessions s’ha abordat el futur del
nostre aeroport, continua sense haver-se constatat
en una declaració institucional, com hauria desitjat el
seu Grup, que l’actitud d’Iberia envers Barcelona fou
afavorida pels acords de tal companyia amb el Go-
vern de l’Estat, en mans del Partit Socialista Obrer
Espanyol, en relació a la T4 de l’aeroport de Barajas,
acords que perjudicaren els interessos de Barcelona
perquè enfortiren la posició estratègica de la compa-
nyia esmentada en el sector, i tampoc no s’ha consta-
tat la negligent actuació d’AENA i la irresponsable
protesta laboral que culminà amb l’ocupació de les
pistes i el bloqueig de l’aeroport, fets davant dels
quals la resposta de l’Ajuntament de Barcelona ha
estat aquesta declaració institucional, a la qual el seu
Grup donarà suport per bé que, en la seva opinió, és
de mínims, perquè a més de pretendre el rescabala-
ment dels danys causats a la imatge de Barcelona,
aquest Ajuntament s’hauria de posar al costat dels
usuaris perjudicats pel caos de l’aeroport del Prat,
l’ocupació de les pistes i la reprovable actuació
d’AENA. Afegeix que en tals fets hi hagué una acu-
mulació d’incompetències, de decisions equivocades
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i de no actuació per part dels responsables d’AENA,
afegides a una protesta laboral irresponsable d’una
part del personal d’Iberia que perjudicà a milers
d’usuaris.

Considera, tanmateix, que en el present debat cal
també posar l’accent en la manera de fer el nostre
aeroport més competitiu fent que hi hagi més compa-
nyies, una millor connectivitat, uns millors preus i
menys intervencionisme públic: per això, el seu Grup
continuarà propugnant allò que no han resolt ni la
Carta ni l’Estatut, la constitució d’un consorci amb
participació de totes les Administracions i també del
sector privat per a poder gestionar amb més eficàcia
l’aeroport de Barcelona, i donat que l’anterior alcalde
defensà en aquest Plenari una llei especial per al
nostre aeroport, voldria saber si l’alcalde actual conti-
nua mantenint el mateix criteri, però, en qualsevol
cas, creu que cal un nou model aeroportuari, avançar
en el Pla director de l’aeroport i les previsions de futur
que signifiquen encetar el debat, i tan de bo l’acord,
entre tots els sectors i les Administracions implicades
al voltant de la quarta pista sobre el mar, la Xarxa na-
tura i la connexió de l’aeroport amb el tren d’alta velo-
citat i amb la xarxa de transport públic de la ciutat de
Barcelona, al marge de la concreció d’altres perfils
sobre l’aeroport que volem, si de negocis o de low
cost, etcètera.

El Sr. Trias exposa que el Grup de Convergència i
Unió dóna suport a la declaració en debat perquè li
sembla lògic que Barcelona obtingui una compensa-
ció pels perjudicis que han causat en la seva imatge
els fets gravíssims produïts aquest estiu a l’aeroport
del Prat, els quals crearen una situació insòlita i im-
pensable a qualsevol altre aeroport del món, i davant
la qual no s’actuà amb la deguda diligència; per tant,
la reclamació li sembla lògica.

Expressa, seguidament, la seva preocupació per
les xifres d’indemnització pactades amb la gent perju-
dicada, perquè li sembla baix oferir 200 euros a tot-
hom i creu que si aquest Consistori fos valent, hauria
d’exigir, com ell ha indicat repetides vegades, el ces-
sament i responsabilitats a la persona a qui se li va
ocórrer convocar un concurs sobre els serveis de
handling i no adjudicar-lo a Iberia i també hauria de
reclamar amb veu alta la gestió de l’aeroport en ma-
nera que les Administracions catalanes hi tinguin un
paper determinant, cosa que no li sembla que sigui
cap barbaritat, especialment quan ja s’ha aprovat així
per a València.

La Sra. Rojo explicita el suport del Grup Socialista
a la declaració en debat tot recordant que des de fa
uns anys, en el marc del Pla estratègic de Barcelona,
unes quantes persones estan treballant amb la con-
vicció que per a ser una ciutat global calen: talents,
perquè sense persones que aportin valor i gestionin
el coneixement no hi ha base de progrés; i aeroports,
perquè sense connectivitat és impossible arribar a ser
una ciutat global.

Continua dient que el nostre aeroport –que és un
dels més importants d’Europa i espera rebre enguany
prop de 30 milions de passatgers, però, un cop des-
envolupat el seu Pla director, pot arribar fins als 70
milions– és, com a vestíbul de la Ciutat, el lloc on els
nostres visitants tenen la primera percepció de com
són acollits, i un instrument bàsic de les noves mane-
res de treballlar i de fer empresa; que a Barcelona,
que és actualment la quarta ciutat més ben valorada

per a fer-hi negocis, quan l’any 1990 ocupava el lloc
onzè d’aquesta llista, en la qual ha passat per davant
de ciutats com Brussel·les o Amsterdam, li falta tenir
un aeroport que reuneixi les condicions per a poder
atendre les necessitats no tan sols de les empreses
d’elit, sinó també de les empreses petites i mitjanes
que poden ser locals, però necessiten ser globals.

Destaca que el reconeixement internacional de la
Ciutat no és tan sols una qüestió de foto, d’imatge,
sinó que el prestigi de Barcelona ve de la manera
com s’han fet i es fan les coses, sobretot, com s’ha
fet la transformació de la Ciutat i el seu Grup no pot ni
vol malmetre la situació assolida; que l’aeroport és
també un instrument al servei de la nova manera de
fer empreses i també de la millora de l’ocupació pel
nombre de persones que hi treballen, i la seva millora
pot contribuir a una millora del sector aeronàutic i ae-
roportuari; i que, en definitiva, l’aeroport és un instru-
ment estratègic que ha d’ésser identificat com de
qualitat i eficient: per això, el seu Grup dóna suport a
la declaració en debat, perquè mai més no es repetei-
xin fets com els del dia 28 de juliol d’enguany i el nos-
tre aeroport continuï treballant amb eficàcia i eficièn-
cia.

S’aprova, per unanimitat, la declaració institucional.
El Sr. Alcalde comenta que en pocs mesos aquest

Plenari ha parlat del nostre aeroport, avui per una in-
cidència que s’hi produí i fa tres mesos en relació al
seu plantejament estratègic, ja que es tracta d’una de
les infraestructures que es vincula més amb un futur
de prosperitat; i que ahir en un acte que tingué lloc a
la Fira de Barcelona, afirmà el principi que la compli-
citat institucional és bàsica per a poder tirar endavant
estructures estratègiques com són la Fira, el port i
l’aeroport i, per tant, s’hi ha de buscar una presència
efectiva de Barcelona.

Recalca que aquesta ciutat vol ser present en un
òrgan que gestioni l’aeroport de Barcelona des d’una
major proximitat i complicitat, perquè això permet als
gestors elaborar estratègies, cercar objectius ambici-
osos i treballar per a aconseguir-los: celebra, doncs,
la declaració institucional que s’ha aprovat, i assegu-
ra que es treballa per a garantir un futur potent i ambi-
ciós al nostre aeroport.

Subratlla, a continuació, que en aquesta sessió
plenària, la primera que s’ha tingut sota la seva presi-
dència i en un saló renovat, en el qual queda tan sols
per acabar la restauració de la cúpula, s’han tractat
qüestions tan importants com les inversions sobre el
territori, el Pla municipal d’inclusió social i la configu-
ració del govern municipal, en el qual destaca la con-
tinuïtat, la normalitat i la unitat, les Ordenances fiscals
i diversos instruments urbanístics, així com diversos
aspectes de control de l’acció de govern.

Finalment, comunica la mort, produïda a la una del
migdia, del Sr. Antoni Gutiérrez Díaz, vell lluitador
mort als setanta-set anys, i interpretant el sentiment
de tots els presents diu que Antoni Gutiérrez Díaz,
des de la seva joventut, va estar treballant pels valors
de la justícia social, de la llibertat i de la defensa de
Catalunya i l’adhesió aquests valors el portà a la lluita
antifranquista i a tenir, en la transició democràtica, un
paper molt notable en l’aprofundiment del nostre au-
togovern en l’Espanya democràtica, i a assumir un
clar compromís els últims anys en la construcció eu-
ropea: que, per tots aquests motius, Barcelona troba-
rà el moment i el lloc per a retre un homenatge a
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aquest gran ciutadà que fou secretari general del Par-
tit Socialista Unificat de Catalunya i un símbol, en els
anys setanta, al costat de Gregorio López Raimundo,
de la lluita per la llibertat durant el franquisme.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les setze hores.

Acta de la sessió extraordinària celebrada el dia
23 d’octubre de 2006 i aprovada el dia 24 de
novembre de 2006

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia vint-i-tres d’octubre de dos mil
sis, s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en
sessió extraordinària, sota la presidència de l’Excm.
Sr. Alcalde, Jordi Hereu i Boher. Hi concorren els
Ims. Srs. i la Ima. Sra. Tinents d’Alcalde, Francesc
Xavier Casas i Masjoan, Jordi Portabella i Calvete,
Imma Mayol i Beltran, José Ignacio Cuervo i Argudín,
i Carles Martí i Jufresa, i els Ims. Srs. Regidors i les
Imes. Sres. Regidores Maravillas Rojo i Torrecilla,
Assumpta Escarp i Gibert, Francesc Narváez i Pazos,
Pere Alcober i Solanas, Catalina Carreras-Moysi i
Carles-Tolrà, Immaculada Moraleda i Pérez, Mont-
serrat Ballarín i Espuña, Ferran Julián i González,
Sara Jaurrieta i Guarner, Montserrat Sánchez i Yuste,
Ramon NICOLAU i NOS, Xavier Trias i Vidal de Llo-
batera, Joan Puigdollers i Fargas, Sònia Recasens i
Alsina, Jaume Ciurana i Llevadot, Magda Oranich i
Solagran, Joaquim Forn i Chiariello, Joana Ortega
i Alemany, Teresa M. Fandos i Payà, Eduard García i
Plans, Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller Rue-
das, Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro Carreiras,
Maria Caridad Mejías Sánchez, Xavier Basso i Rovi-
ralta, Alberto Villagrasa Gil, Jaume Oliveras i Ma-
ristany, Pilar Vallugera i Balañà, Xavier Florensa i
Cantons, Ricard Martínez i Monteagudo, Eugeni
Forradellas i Bombardó, Ricard Josep Gomà i Car-
mona, Elsa Blasco i Riera i Ignasi Fina i Sanglas, as-
sistits pel secretari general, Sr. Jordi Cases i Pallarès,
que certifica.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Antonio
Muñoz i Juncosa.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre a les deu hores aquesta sessió extraordi-
nària convocada a instància de setze regidors i regi-
dores dels Grups de Convergència i Unió i del Partit
Popular i que té per objecte tractar exclusivament
l’assumpte indicat en la petició de convocatòria, con-
sistent en el debat i votació del text següent:

1. El Consell Municipal manifesta la seva indigna-
ció per la suspensió de la Cimera Europea de minis-
tres d’Habitatge a Barcelona que ha generat un irre-
parable i greu dany al prestigi i a la imatge
internacional de la Ciutat.

2. Que l’alcalde de Barcelona expliqui qui va pren-
dre la decisió de suspendre la Cimera Europea, si
l’alcalde de Barcelona va ser consultat i dir quin va
ser el seu posicionament al respecte. Tanmateix, ex-
pliqui els motius per suspendre-la i si va fer alguna
actuació per evitar-ho.

3. Que l’alcalde informi al Consell Municipal sobre
quina reunió hi havia convocada el dia 9 d’octubre de

2006, si era o no de la Junta de Seguretat de
Catalunya, qui la va presidir, quins van estar els re-
presentants de l’Ajuntament de Barcelona, la Genera-
litat de Catalunya i del Govern de l’Estat, que van as-
sistir a aquesta reunió, quines van estar les posicions
que van defensar i si en tenia coneixement l’alcalde
de Barcelona d’aquestes posicions. Que previ a la ce-
lebració d’aquest Plenari se’ns faciliti còpia de la
transcripció literal de la reunió i, en el seu defecte,
l’acta.

4. El Consell Municipal acorda reprovar l’actuació
dels representants municipals que van assistir a la re-
unió en la qual es va aprovar per unanimitat demanar
la suspensió de la Cimera Europea de l’Habitatge per
la seva inhibició política a l’hora d’intervenir a favor
de la celebració de la Cimera i, en aquest sentit, acor-
da exigir responsabilitats polítiques a aquests repre-
sentants.

5. El Consell Municipal acorda reclamar als respon-
sables polítics de la decisió de suspendre la celebra-
ció de la Cimera Europea de ministres d’Habitatge a
Barcelona el 16 d’octubre que reconeguin que ha es-
tat una decisió equivocada, que ha perjudicat greu-
ment la imatge de la Ciutat, i que la capital catalana
està preparada per a acollir amb èxit reunions inter-
nacionals de tota mena.

6. El Consell Municipal reconeix l’arrelament dels
grups violents a la ciutat de Barcelona i insta l’alcalde
i la Generalitat a adoptar les mesures necessàries
per tal d’eradicar-los. Per altra banda, reclama una
reunió urgent del Grup de treball sobre l’okupació
aprovat al Plenari de 24 de febrer de 2006 i la Comis-
sió institucional d’anàlisi i propostes sobre el vanda-
lisme a l’àmbit urbà creada en el Consell Plenari del
26 de maig de 2006, presentin en el termini d’1 mes
les seves conclusions i les propostes d’actuació.

7. Reclamar al Govern de l’Estat Espanyol que fixi
amb la màxima urgència una data per a la celebració
de la Cimera Europea de l’Habitatge que es va sus-
pendre.

8. Que l’alcalde de Barcelona exigeixi compensaci-
ons al Govern de l’Estat pel perjudici que ha causat a
la imatge de Barcelona la suspensió de la Cimera.

El president del Grup del Partit Popular, Sr. Fer-
nández Díaz, presenta aquesta proposició dient que
dilluns passat hauria d’haver tingut lloc a Barcelona
una cimera europea sobre habitatge, la qual, malau-
radament, no es va poder celebrar per la proposta del
Govern de l’Estat, avalada pels representants
d’aquest Ajuntament i de la Generalitat de Catalunya
que el dilluns 9 d’octubre participaren en una reunió
de seguretat a la qual assistiren representants de tots
els cossos policials i també de l’Estat, la Generalitat i
l’Ajuntament; que en tal reunió en la qual, a més de
fer una anàlisi i avaluació dels riscos, es prengué una
decisió, a juí seu clarament equivocada i malaurada-
ment compartida per aquest Ajuntament no tan sols
des de la passivitat, sinó també d’un protagonisme
actiu dels seus representants que avalaren la propos-
ta del Delegat del Govern en el sentit que tal cimera
no se celebrés per raons de seguretat; que segons
l’acta de l’esmentada reunió de seguretat tinguda a la
Delegació del Govern, el Sr. Julián, president de la
Comissió de Mobilitat i Seguretat, apel·là al moment
electoral, i quan el Delegat del Govern proposà la no
celebració de la cimera afirmà que en un altre mo-
ment els riscos serien assumibles, i el Superintendent
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de la Guàrdia Urbana, en comptes de defensar, com
hauria d’haver fet el Sr. Julián, que Barcelona és una
ciutat segura, en la qual es poden tenir aquest tipus
de reunions internacionals o qualsevol acte ciutadà o
de festa major, indicà que tal cimera generaria diver-
ses acampades a la Ciutat, la gestió de les quals se-
ria molt complexa per a la Guàrdia Urbana.

Considera, doncs, sorprenent i inacceptable que
l’Ajuntament avalés l’ajornament, i escandalosos els
raonaments adduïts d’aleshores ençà per a justificar-
ho, entre els quals esmenta primer que el ministre
d’Interior, Sr. Rubalcaba, a més de destapar les con-
tradiccions entre unes institucions governades pel
mateix tripartit i tenien, en la citada reunió de segure-
tat, representants del mateix partit, digué que més va-
lia prevenir i la fórmula per fer-ho fou ajornar la cele-
bració de la cimera europea per temor als violents, de
manera que el model de seguretat del Partit Socialis-
ta és cedir al xantatge dels violents en una actitud si-
milar a la de la Consellera Sra. Tura quan, fa unes
setmanes, davant l’onada de robatoris en pisos, reco-
manà posar reixes a les cases, criteri que el fa témer
que d’aquí a uns mesos es pugui recomanar que no
se surti al carrer; ara bé, prevenció en seguretat no
és això, sinó posar mitjans per a impedir l’actuació
dels grups radicals i violents i dels okupes, tallar-ne
de soca-rel la proliferació i assegurar que no tinguin
cap mena d’impunitat els autors dels aldarulls. Afe-
geix que el portaveu del Govern de la Generalitat, Sr.
Nadal, invocà el dia 10 d’octubre, l’endemà d’haver-
se pres la decisió, raons electorals, però ell pensa
que en realitat es tractava d’interessos electorals del
Partit Socialista, el qual no va voler que es posés de
manifest la seva incapacitat per a garantir la segure-
tat a la Ciutat perquè des del dia 13 de juliol se sa-
bia quan es farien les eleccions catalanes; i que el
portaveu del Govern Municipal, el Sr. Cuervo, no
s’ha quedat pas enrere, perquè el mateix dia 10 di-
gué que l’Ajuntament desconeixia les raons de
l’ajornament de la cimera, afirmació davant la qual
ha d’inquirir si el president de la Comissió de Segu-
retat i Mobilitat no l’havia informat del contingut de la
reunió del dia anterior, i també rebutjà que darrera
de l’ajornament hi haguessin raons electorals, per-
què les campanyes electorals no han d’interferir,
perquè les institucions no estan en campanya, opi-
nió que ell comparteix.

Continua dient que en les primeres hores prèvies i
posteriors a l’adopció de la decisió d’ajornament de la
cimera europea, l’alcalde de Barcelona i la Consellera
d’Interior estaven desapareguts i varen començar a
treure el cap en veure la indignació creixent de la ciu-
tadania i l’exigència de responsabilitats i de convoca-
tòria d’una sessió extraordinària d’aquest Plenari; que
la setmana passada el president del Govern de l’Es-
tat va reconèixer dues coses igual de greus, la prime-
ra, que la cimera s’ajornà per raons de seguretat, i la
segona, que fou una decisió compartida per totes les
Administracions, també aquest Ajuntament, i no ha
sentit pas que el Sr. Alcalde desmentís el Sr.
Rodríguez Zapatero, de manera que si no ho ha fet,
és perquè ha mentit a la Ciutat i ha participat en la
decisió d’ajornar la cimera europea sobre l’habitatge
per temor als violents i als radicals i, per tant, va cedir
al xantatge d’aquests grups i és corresponsable de tal
decisió, les conseqüències de la qual són que han
guanyat els violents i ha perdut la democràcia.

Sosté que el carrer no es pot regalar per més
temps als violents, situació que ja fa massa temps
que dura, com havia denunciat –i el Sr. Alcalde ho
sap per la seva anterior condició de responsable de
la seguretat ciutadana– el Grup del Partit Popular en
reiterades ocasions; que s’ha generat desconfiança
ciutadana envers les institucions, perquè no s’ha ga-
rantit la seguretat, la convivència i l’ordre públic; que
s’ha perjudicat greument la imatge de Barcelona en el
món com ja succeí també amb el caos de l’aeroport
del Prat; que, per tant, és imprescindible que el Sr.
Alcalde cessi el regidor responsable de la seguretat
ciutadana, el Sr. Julián, que assistí en nom de l’Ajun-
tament a la reunió tinguda a la Delegació del Govern,
avalà el vergonyós ajornament de la cimera europea
prevista i es convertí en regidor d’inhibició; i que cal
exigir també la dimissió del Delegat del Govern de
l’Estat per la seva actitud negligent i reincident ja que
fa unes setmanes fou també responsable del caos
produït a l’aeroport.

Opina que el Sr. Alcalde és també responsable,
ara com alcalde i abans com a president de la Comis-
sió de Seguretat i Mobilitat durant tres anys, dels prin-
cipals problemes de Barcelona en matèria de segure-
tat, d’ordre públic i convivència: va defensar que no
calia una ordenança nova, però al final s’hagué
d’aprovar, va dir que els grups radicals no prolifera-
ven, però avui cal tenir aquest debat i tot i ser la se-
guretat el principal problema de la Ciutat l’any passat
la Guàrdia Urbana va detenir 1.000 delinqüents
menys; que els darrers mesos el Sr. Hereu ha estat
més pendent de la seva elecció com a alcalde de
Barcelona que no pas de gestionar amb eficàcia les
responsabilitats que tenia encomanades; que, pel
mateix motiu, no convocà les comissions sobre el
vandalisme i el moviment okupa i els darrers dies ha
estat més pendent de salvar el seu cap que no pas la
cimera europea de Barcelona.

Acaba dient que, per tot això, el seu Grup, a més
d’expressar la indignació ciutadana i política per
l’ajornament de tal cimera, decisió que comporta ce-
dir al xantatge dels violents, demana la clarificació de
tots els detalls de la reunió en què es va prendre, i
compensacions econòmiques pels perjudicis que tal
decisió ha irrogat a Barcelona, i preconitza que a par-
tir d’avui es llanci amb absoluta claredat un triple mis-
satge: 1r) compromís de desocupar Barcelona d’oku-
pes, amb fermesa 10 contra els radicals; 2n) prou de
permissivitat envers aquest moviment i lluita contra la
delinqüència; i 3r) convocatòria immediata de la cime-
ra prevista.

El president del Grup de Convergència i Unió, Sr.
Trias, explica que el seu Grup ha instat la convocatò-
ria d’aquesta sessió extraordinària perquè Barcelona
ha patit els darrers mesos un conjunt d’esdeveni-
ments que han malmès la seva imatge tant externa-
ment com internament: el mes d’agost es produïren
uns aldarulls a l’aeroport del Prat que portaren al
Consistori a exigir indemnitzacions pel mal que s’ha-
via fet a la Ciutat, i ara s’ha produït la suspensió de la
cimera de ministres europeus de l’habitatge, decisió
que ha generat reaccions de vergonya, d’incredulitat,
de sorpresa, de desastre, no tant sols entre els Grups
de l’oposició, sinó també en els àmbits econòmics i
socials de Barcelona; que hi ha hagut desgavell en
les explicacions ofertes per tal motiu en les quals tot-
hom ha intentat rentar-se’n les mans i passar la pilota
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d’uns a altres; i que hi ha hagut també confusió, en-
gany, poca transparència i incoherència entre allò
que es fa i allò que es diu.

Significa que prendre tal decisió fou un disbarat,
perquè la música que l’acompanya desafina, i no
és harmoniosa, sinó estrident, la lletra no rima, l’ar-
gument és contradictori i els personatges del llibret
no resulten creïbles; i que durant uns dies han fet
declaracions i contradeclaracions, però el Grup de
Convergència i Unió no ha estat informat, en cap
moment, d’allò que passava i només ha disposat
de la informació que es facilitava als mitjans de co-
municació.

Addueix que la Sra. Trujillo i el Sr. Rubalcaba han
destacat que es tractava d’una decisió unànime i ex-
pressa, i el Sr. Nadal ha indicat que la cancel·lació de
la cimera no responia a motius de seguretat, sinó a la
seva coincidència amb la campanya electoral que ha-
via pesat més que l’amenaça d’aldarulls; que en un
mitjà de comunicació escrit, habitualment ben infor-
mat dels afers interns d’aquest Ajuntament, es deia
que amb tal cancel·lació s’havia passat del consens
al cisma polític i les crítiques al lideratge del Sr. He-
reu havien desencadenat la reacció de l’alcalde, i que
el Sr. Rangel havia forçat la suspensió de la cimera;
que segons el Sr. Cuervo, el Sr. Julián donà, amb
manca de reflexos, la seva aquiescència; que al Par-
lament espanyol, el Sr. Rodríguez Zapatero digué so-
lemnement que la celebració de la cimera es va des-
aconsellar de manera contundent i unànime i que
Barcelona havia admès la seva cancel·lació; que per
a un mitjà de comunicació, o enganya el Sr. Rodrí-
guez Zapatero, o enganyen la Generalitat i l’Ajunta-
ment; que segons la Sra. Tura, l’acta de la reunió en
què s’adoptà la decisió ha estat manipulada; que un
mitjà de comunicació es preguntà si l’amenaça es-
mentada existia realment o fou només una excusa
perquè no es parlés de l’habitatge en període electo-
ral; que el Sr. Alcalde ha ratificat l’actitud del Sr.
Julián i no entén la petició de convocatòria d’aquesta
sessió extraordinària, que en la seva opinió no té
sentit; i que segons Interior, l’ajornament pot agreujar
la seguretat i tenir un efecte crida.

Pensa que ajornar la celebració d’una reunió de
ministres de la Unió Europea convocada per a tractar
una qüestió tan sensible com la de l’habitatge és una
pèssima notícia i una mala decisió: per això, el seu
Grup demana responsabilitats ja que, a parer seu,
respon a raons electorals per la por que esdevingués
una caixa de ressonància de grups violents o a mo-
tius de seguretat, i no sap què és més greu.

Recalca que, en cap cas, no es pot cedir al xantat-
ge i a l’amenaça dels violents ni tampoc abandonar
les pròpies responsabilitats; i que en aquesta línia el
Sr. Roca Junyent, antic regidor d’aquest Ajuntament,
diu en un article que la llibertat no podia cedir a l’ame-
naça, sinó que havia de ser defensada i es pregunta:
quina llibertat s’ha sacrificat amb la suspensió d’una
cimera de ministres europeus per por a l’acció d’uns
violents; què està passant, perquè l’ordre no és un
valor conservador, és la garantia de la llibertat sense
la qual no hi ha progrés possible; i per què no es de-
fensa la llibertat ja que no fer-ho és la millor manera
de perdre-la i una societat acovardida, amb por i inca-
paç de defensar la seva pròpia llibertat, està sem-
brant el camp per acabar cedint davant els violents i
els fonamentalistes.

Insisteix que els governs democràtics tenen l’obli-
gació d’exercir l’autoritat que la legislació els confe-
reix, i de tenir clar que l’ordre no és un valor conser-
vador, sinó la garantia de la llibertat, sense la qual no
hi ha progrés, i que si no es defensa la llibertat, es
perd.

Pregunta qui mana avui a Barcelona, si ho fa el Sr.
Hereu, el Sr. Rangel, la Sra. Tura, el Sr. Rubalcaba o
la Sra. Trujillo.

Subratlla que no es pot anar pel món amb por,
sinó amb valentia i lideratge, i per tot això el seu
Grup ha demanat la convocatòria d’aquesta sessió
extraordinària per tal: d’aclarir si tot el Consistori
està d’acord a mostrar la seva indignació per la
suspensió de la cimera esmentada que ha perjudi-
cat la imatge de la Ciutat, i quin paper tingueren en
l’esmentada reunió del dia 9 els set representants
municipals, tots ells persones de la confiança del
Sr. Hereu durant molts anys; de demanar respon-
sabilitats polítiques per la decisió tan equivocada
que s’hi va prendre; de reclamar que, després
d’haver frivolitzat durant molt temps entorn els
plantejaments del seu Grup sobre la violència, el
vandalisme i els grups okupes, les comissions cre-
ades per tractar aquestes qüestions es posin a tre-
ballar i prenguin decisions en un temps determinat;
d’exigir amb fermesa que es fixi la data de celebra-
ció de la cimera ajornada; i de demanar compensa-
cions per la mala imatge que ha ofert Barcelona
per causa de la decisió presa.

La presidenta del Grup d’Iniciativa per Catalunya
Verds – EU i A, Sra. Mayol, expressa, d’antuvi, tenir
la sensació d’estar assistint a un vodevil electoral, en
el qual entén l’estratègia del Grup del Partit Popular,
però no pas la del Grup de Convergència i Unió, per-
què fa una setmana el Sr. Mas va signar davant de
notari el compromís de no pactar amb el Partit Popu-
lar i, en canvi, aquí la seva força política no ha tingut
cap dubte a sumar els seus vots al d’aquest darrer
partit per a demanar la convocatòria d’aquesta sessió
extraordinària que és una burla per a aquest Consis-
tori, ja que els fets del Carmel mereixien tenir una
sessió extraordinària, però no pas la suspensió de la
cimera europea entorn de la qual s’han produït tres
grans despropòsits:

1r) Que el Ministerio de la Vivienda hagués organit-
zat una cimera informal de ministres de la Unió Euro-
pea sense comptar per a res amb les comunitats au-
tònomes i el Govern de Catalunya, a pesar que la
competència exclusiva en matèria d’habitatge corres-
pon a la Generalitat i més encara després de l’apro-
vació de l’Estatut d’Autonomia.

2n) Que la data s’hagués fixat sense tenir en
compte l’existència de la campanya electoral.

3r) Que es decidís no fer la cimera per raons de
seguretat, decisió que és una barbaritat, perquè fa
mal a la Ciutat i transmet una impotència que no exis-
teix, perquè ni el govern d’aquest Ajuntament ni el de
la Generalitat són impotents en relació a uns violents,
davant els quals s’ha d’actuar amb més intel·ligència i
amb menys antiavalots.

Remarca que l’Ajuntament ha tingut una reacció
unànime davant tal decisió, començant pel seu alcal-
de, continuant pel seu govern i l’oposició, ja que s’ha
dit que era inacceptable i feia mal a Barcelona i que
la cimera s’havia de celebrar a Barcelona amb les de-
gudes condicions.
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Creu, doncs, que era possible i era bo que tots els
Grups polítics municipals s’haguessin posat d’acord
en el mínim comú denominador comú que existeix i
existia, perquè totes les forces polítiques, tot i tenir
opinions diferents en qüestions de seguretat i d’habi-
tatge, varen ser capaces de reaccionar de manera
unànime en els tres aspectes que acaba d’esmentar:
que tal decisió és inacceptable i fa mal a la Ciutat i
s’ha de garantir que la cimera es farà a Barcelona i
en condicions; ara bé, la curtesa de mires dels Grups
del Partit Popular i de Convergència i Unió, conjunta-
ment a aconseguir cinc minuts de glòria mediàtica du-
rant la contesa electoral i la seva voluntat de desgast
del govern ha primat per damunt –i li sap greu– de
l’estimació de tots i totes per Barcelona que s’havia
de demostrar davant l’agressió soferta per la Ciutat, i
per damunt, també, dels interessos col·lectius de la
Ciutat.

Explicita que davant de tot això, la voluntat del seu
Grup és inequívoca: la cimera s’ha de celebrar a Bar-
celona comptant amb la col·laboració de les comuni-
tats autònomes i de l’Ajuntament; ha de ser possible
definir-hi polítiques que ajudin a avançar en una
qüestió clau i, d’altra banda, s’ha de permetre, òbvia-
ment, la manifestació pacífica de totes les posicions
legítimes en relació a l’habitatge, context en el qual
valora positivament les expressions de preocupació
formulades la setmana passada per diverses entitats
respecte a l’habitatge, preocupació que el seu Grup
comparteix perquè, en aquests moments, no es pot
garantir en totes les seves condicions un dret com el
de l’habitatge; i hauria d’haver-hi, a partir de la capa-
citat i grandesa de mires de totes les forces del Con-
sistori, una reacció unànime.

Lamenta, doncs, que una vegada més els Grups
de l’oposició, Partit Popular i Convergència i Unió, no
hagin estat a l’alçada de les circumstàncies i els de-
mana que, per una vegada, siguin capaços de lluitar
amb el govern municipal per quelcom que és just i le-
gítim plantejar.

El president del Grup d’Esquerra Republicana de
Catalunya, Sr. Portabella, creu que les intervencions
dels Grups de l’oposició han defugit donar el pes que
li correspon i, fins i tot, mencionar l’argument central
d’allò que avui s’està discutint: que qui té la capacitat
per a convocar i desconvocar a Barcelona la cimera
de ministres europeus de l’habitatge és el ministre
corresponent de l’Estat i que qui convocà la reunió de
seguretat fou també el Govern de l’Estat a través del
seu Delegat a Barcelona; per tant, es pot deduir fàcil-
ment a qui correspon la màxima responsabilitat tant
de la convocatòria i de la desconvocatòria.

Li sembla, doncs, que centrar la responsabilitat de
la suspensió de la cimera en l’Ajuntament de Barcelo-
na és desmesurat i oportunista.

Ho troba desmesurat, perquè dels sis estaments
convocats en l’esmentada reunió de seguretat, quatre
depenien de l’Estat, un de la Generalitat i un de
l’Ajuntament. Afegeix que a tots agradaria que l’Estat
assumís com a pròpies les posicions que manifesta
l’Ajuntament en relació a la Carta Municipal, a la par-
ticipació en l’aeroport de Barcelona, al finançament i
a tantes i tantes coses.

Ho considera oportunista, perquè a pesar que, en
la seva opinió, l’Ajuntament s’hauria d’haver expres-
sat de manera més clara, no li correspon, ni de bon
tros, la màxima responsabilitat en la suspensió i els

motius pels quals s’ha instat la convocatòria d’aques-
ta sessió han estat electoralistes tant en el segui-
disme que Convergència i Unió ha fet del Partit Popu-
lar, com en els arguments utilitzats en la proposició
conjunta que hi ha damunt la taula, de manera que
veu en aquesta sessió la consolidació del bipartit a
Barcelona; tot això a pesar que, com consta en l’acta
corresponent, a proposta del Grup del Partit Popular
l’equip de govern accedí a posposar les sessions del
mes d’octubre perquè no coincidissin amb la campa-
nya electoral i, tanmateix, ara, comptant amb el
seguidisme de Convergència i Unió, l’esmentat Grup
ha forçat la convocatòria d’aquesta sessió per un
oportunisme i un electoralisme ben evidents.

Entrant, després, en la decisió de suspendre la ci-
mera recorda que el Grup d’Esquerra Republicana de
Catalunya fou el primer a posicionar-s’hi en contra
amb contundència i sense escletxes i després s’hi
afegí, com sol fer sempre, Convergència i Unió: per
tant, aquest Grup té el problema de fer seguidisme de
les altres forces polítiques i això denota que no té un
projecte propi.

Destaca que per al seu Grup la suspensió de la Ci-
mera prevista fou un gran error: en primer lloc, per-
què s’hi havia de tractar un tema d’alt interès social i
els membres del seu Grup volen que Barcelona sigui
la plataforma de trobada d’aspectes molt sensibles
tant per a la societat barcelonina com per a la socie-
tat de les principals ciutats del món desenvolupat i
com que l’habitatge és una qüestió que preocupa en
molts indrets, volen que la cimera en qüestió es faci a
la nostra ciutat i que la compensació d’imatge que
Convergència i Unió reclama es faci a través d’una ci-
mera exitosa no només en la seva realització, sinó
també per la seva capacitat de trobar solucions per a
la gent que viu a les nostres ciutats; i en segon lloc,
perquè Barcelona no ha de cedir davant de la possi-
bilitat que hi hagi aldarulls, i mai no ha de cedir da-
vant els brètols.

Insisteix que la cimera en qüestió s’ha de fer, i més
quan la Ciutat n’ha sabut d’altres de més complexes
com la Cimera Euromediterrània, la Cimera de Pri-
mers ministres, també fires i congressos molt més
complexos, com poden ser els congressos mundials
sobre la SIDA o de Cardiologia, que han requerit la
coordinació de tots els serveis de la Ciutat.

El portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr.
Martí, manifesta que, tornant de l’estiu, els Grups de
l’oposició han adquirit un alt grau de nervis i de des-
concert que els porten a una gesticulació cada cop
més gran, a emprar recursos desproporcionats amb
els objectius i a una contradicció, perquè s’havia que-
dat a no celebrar sessions durant les eleccions i ara
han canviat d’opinió i sembla que la seva recepta si-
gui instar cada any una sessió extraordinària. Afegeix
que els nervis i el desconcert han conduït els Grups
de l’oposició a un tacticisme equivocat i a una precipi-
tació que posen en evidència la manca de criteri del
Grup de Convergència i Unió i l’obstinació, absoluta-
ment irrefrenable, del Grup del Partit Popular de jugar
la carta de l’ordre públic més enllà de tota correspon-
dència amb una realitat que, però, ha estat molt més
senzilla i clara i no ha comportat cap daltabaix que
justifiqui la convocatòria d’aquesta sessió extraordi-
nària.

Subratlla que la bona disposició municipal envers
de la cimera prevista ha quedat ben demostrada els
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darrers dies, igual com que no agrada al govern de la
Ciutat la decisió presa en el si del Govern d’Espanya
d’ajornar-la, respecte a la qual aquest Ajuntament ex-
pressà nítidament, abans i després que es fés públi-
ca, el seu rebuig i disconformitat.

El president de la Comissió de Seguretat i Mobili-
tat, Sr. Julián, desitja puntualitzar diverses qüestions
entorn de la reunió de seguretat vist que el represen-
tant del Grup del Partit Popular n’ha fet una interpre-
tació molt interessada; i observa que els Grups del
Partit Popular i de Convergència i Unió tenen una ex-
traordinària capacitat d’oblit i una manca de memòria
extraordinàries, perquè aquestes forces polítiques
han tingut responsabilitats, respectivament, en la De-
legació del Govern i en el Departament d’Interior i,
per tant, els consta que sempre que l’Estat té un com-
promís a Catalunya es convoquen aquest tipus de re-
unions absolutament tècniques per a preparar-lo; que
donat que la convocatòria tenia per objecte parlar de
les qüestions de seguretat relacionades amb la reu-
nió informal de ministres de l’habitatge volgué anar-hi
acompanyat, a més de pel cap de la Guàrdia Urbana,
del director de Serveis de Mobilitat, perquè entenia
que en una trobada d’aquestes característiques la
responsabilitat política de l’Ajuntament se centrava
en la mobilitat i en la logística i no pas en els aspec-
tes relacionats amb l’ordre públic que no són de la
seva competència; que, consegüentment, en la seva
intervenció exposà els punts forts i febles que presen-
taven el primer i el segon lloc proposats per tenir-hi la
trobada de ministres i, tal com s’havia acordat, la
Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra en la Taula
de Coordinació Policial, el dia 5 d’octubre, plantejà
com a alternativa fer-la en el Fòrum, pensant en els
efectes que l’esdeveniment podia tenir, el dilluns en
què s’havia de celebrar, sobre la mobilitat urbana de
l’avinguda Diagonal o de la Gran Via; que de tal reu-
nió no sortí cap decisió i se n’informà el Sr. Alcalde i,
fins l’endemà al migdia, l’Ajuntament, que ja tenia
preparada amb la Generalitat la logística per el primer
lloc triat per a la trobada i estava esperant contesta-
ció per a preparar-la en l’espai del Fòrum, no tingué
coneixement de la decisió d’ajornar-la presa pel Mi-
nisteri.

El Sr. Fernández Díaz, obrint el segon torn d’inter-
vencions, considera que els Grups de govern es pen-
sen que l’oposició actua amb els mateixos criteris que
ells i la responsabilitzen d’haver instat la convocatòria
d’aquesta sessió extraordinària en plena contesa
electoral, però qui ha triat celebrar-la durant la cam-
panya electoral ha estat el Sr. Alcalde a pesar que te-
nia temps per a fixar-la fins al dilluns 13 de novembre:
per tant, als Grups del triple tripartit institucional els
ha traït el subconscient perquè han estat els únics a
relacionar la cimera europea amb el moment electo-
ral, primer en l’esmentada reunió de seguretat del dia
9 d’octubre, després en les successives declaracions
polítiques dels responsables dels governs respectius
començant pel ministre d’Interior, Sr. Rubalcaba, i se-
guint pel portaveu del Govern de la Generalitat, Sr.
Nadal.

Demana, a continuació, que no es falti a la veritat,
perquè, segons l’acta, que llegeix, de la reunió es-
mentada, el Delegat del Govern aconsellà primer
posposar la reunió des d’un criteri estricte de segure-
tat, i en una segona intervenció indicà que tal reco-
manació havia quedat ben clara perquè també la des-

aconsellaven, des de les seves diferents visions i
competències, els presents, i després d’això la prime-
ra persona a fer ús de la paraula fou el regidor res-
ponsable de la seguretat ciutadana que es limità a dir
que en un altre moment els riscos serien més assu-
mibles i, per tant, avalà clarament l’ajornament. Afe-
geix que en el cas, que insinua la consellera Tura,
que tal acta pogués estar manipulada, cosa que li
sembla molt greu, s’haurien d’haver iniciat les perti-
nents accions penals.

Insisteix que Barcelona pateix un triple problema,
denunciat repetidament pel seu Grup els darrers me-
sos, d’inseguretat, d’incivisme i d’ordre públic fins al
punt que en aquest Plenari s’ha hagut de parlar reite-
radament de la poca eficàcia en la lluita contra els
incívics, i també del fet que a Barcelona la insegure-
tat ciutadana s’està disparant, els radicals i els vio-
lents hi campen per allà on volen, del “macrobo-
tellón”, dels aldarulls del Raval, de les celebracions
dels èxits esportius, i ara de l’ajornament de la cimera
europea.

Considera que tot això es conseqüència d’un efec-
te crida dels grups radicals que es trobaven molt cò-
modes a la nostra ciutat gràcies a la permissivitat
d’aquest Ajuntament i a la comprensió de les instànci-
es polítiques municipals, fins al punt que la ponent de
Drets Civils arribà a dir que ella també era okupa i
que fa uns mesos el mateix Sr. Alcalde, aleshores
responsable de la seguretat ciutadana, quan ell li indi-
cà que a Barcelona havien arrelat i proliferat els
grups radicals i violents i que calia desocupar Barce-
lona d’okupes, que se sentien molt còmodes a la nos-
tra ciutat perquè no hi havia prou pressió policial, li
contestà que fes retòrica zero i que les estadístiques
mostraven una reducció dràstica de fets violents i
vandàlics a la Ciutat. Afegeix que, malauradament, el
temps ha donat la raó al seu Grup perquè el govern
municipal ha baixat la guàrdia en seguretat i la Ciutat
se li ha escapat de les mans perquè la política de se-
guretat del Partit Socialista no és capaç ni de contro-
lar les fronteres ni de garantir la seguretat als carrers;
i que de les conseqüències d’aquesta política el Sr.
Alcalde és clarament partícip per la seva condició
d’anterior responsable de la seguretat urbana.

Recalca, també, que sobre l’ajornament de la cime-
ra han pesat raons electorals, com han reconegut
també membres del govern municipal, ja que als
membres del Partit Socialista no els preocupava pas
que la seguretat i la convivència estiguin realment ga-
rantides en qualsevol moment de l’any, sinó la inci-
dència que la inseguretat pogués tenir en les elecci-
ons, i el Sr. Alcalde es plegà als interessos electorals
del Partit Socialista per tornar el favor que se li havia
fet en imposar-lo com a alcalde de Barcelona, actitud
que li recorda la que tingué en el cas del Carmel l’al-
calde Clos quan avantposà la defensa dels interessos
del tripartit de la Generalitat a la defensa dels interes-
sos de la Ciutat, mentre que ara es tracta de no en-
torpir l’estratègia electoral del Partit Socialista i no
pertorbar les seves expectatives deixant també de
banda la primera obligació de l’alcalde que és donar
empara als veïns de Barcelona i defensar els interes-
sos de la Ciutat i no pas donar cobertura política al
Partit Socialista.

Fa notar, més endavant, que algunes intervencions
dels representants dels Grups de l’equip de govern
han trobat avui certa lògica a altres sessions extraor-
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dinàries convocades a requeriment dels Grups de
l’oposició i, tanmateix, no se sumaren, en el seu mo-
ment, a la petició corresponent; i sosté que la neces-
sitat d’aquesta ha estat avalada pel mateix president
del Govern de l’Estat perquè digué que la decisió
d’ajornar la cimera s’havia pres per raons de segure-
tat i havia estat compartida per aquest Ajuntament i
no ha sentit pas que el Sr. Alcalde repliqués o fés cap
mena d’observació a aquestes afirmacions fetes el 19
d’octubre.

També inquireix per què si la reunió del dia 9 serví
per a proposar l’ajornament de la cimera, del qual in-
formà el ministre Rubalcaba l’endemà al matí, el go-
vern municipal no treballà per a rectificar tal decisió i
no convocà aquest Plenari; i creu que en el millor
dels casos el govern municipal reaccionà tard i mala-
ment.

Demana, per tant, que d’aquest Plenari surti un
compromís per celebrar amb caràcter immediat l’es-
mentada cimera a la nostra ciutat; i que el Sr. Alcalde
es posicioni i no deixi la qüestió en mans dels seus
socis o portaveus, perquè té ampli coneixement de
totes les circumstàncies del cas, tant a partir del seu
accés a l’Alcaldia com abans en la seva condició de
màxim responsable de la seguretat ciutadana i de les
comissions sobre els okupes i el vandalisme que no
convocava i, tanmateix, no ha dit encara res en el
curs d’aquesta sessió potser perquè, com feia el seu
antecessor, pensa fer ús de la paraula al final quan ja
la resta de Grups no puguin replicar: insisteix, doncs,
a demanar que en aquest segon torn el Sr. Alcalde
expliqui de quina informació disposava fins al 9 de
setembre com a president de la Comissió de Segure-
tat i Mobilitat, i quina informació ha tingut després
d’aquesta data i abans que es decidís l’ajornament.

Opina, més endavant, que les declaracions que
feia el Sr. Alcalde l’altre dia s’apropaven a la seva
tesi, i això el porta a preguntar-li en què ha quedat el
diàleg que defensava abans; i afirma que cal tenir
una actitud de fermesa davant els violents i garantir
que Barcelona pugui organitzar qualsevol tipus d’es-
deveniment perquè els violents no poden condicio-
nar, ni a Barcelona ni a Catalunya, l’agenda dels go-
verns, ni les festes ciutadanes, ni les festes majors i
si ho intenten fer, han de saber que tindran la policia i
la llei al darrera perquè no poden campar per allà on
volen.

Acaba reiterant que el Sr. Alcalde intervingui i sigui
capaç de liderar aquest Plenari, cosa que pot fer pel
coneixement que té per la seva condició d’alcalde i
de regidor responsable de la seguretat ciutadana.

El Sr. Trias expressa, d’antuvi, la seva profunda
decepció per les intervencions dels representants de
l’equip de govern perquè els creia capaços de fer una
mínima autocrítica i d’explicar amb claredat uns fets i
d’oferir unes dades que justifiquessin l’actitud de
l’Ajuntament, però no ha estat així, sinó que han
adoptat una actitud lamentable acusant els Grups de
l’oposició d’electoralisme i d’oportunisme quan el dis-
barat de suspendre la cimera europea no és pas cul-
pa de l’oposició i ell es mostrà públicament disposat a
tenir aquest debat després de les eleccions, però els
Grups de l’equip de govern tenen el greu problema
de no tenir la més mínima voluntat de parlar amb
l’oposició i explicar-li les coses: cap d’aquests Grups
no ha fet un gest en aquest sentit i això posa de ma-
nifest unes actituds de prepotència, mala participació

i menyspreu envers al paper de l’oposició, que li faci-
liten la seva tasca d’oposició.

Observa que tals intervencions han partit de la
base que l’Ajuntament no tenia res a dir en la suspen-
sió de la cimera, a pesar que això no és veritat, ja que
l’alcalde de la Ciutat és el president de la Junta Local
de Seguretat i això exigeix que se’l respecti, se’l tracti
com a tal i se l’escolti; que la reunió en la qual es va
prendre la decisió de suspendre la cimera assistiren
set representants de l’Ajuntament que varen ser inca-
paços de fer constar la seva disconformitat, ans va-
ren expressar dubtes sobre la celebració de la cime-
ra, adduïren el moment electoral, cosa que li sembla
una vergonya, i exposaren el seu temor a les acam-
pades; i que quan el representant del Ministeri anun-
cià que es consideraria la no celebració de la cimera
a Barcelona si la junta així ho recomanava expressa-
ment, i el Sr. Rangel indicà que tal recomanació havia
quedat clara, no varen expressar el seu desacord,
sinó que s’espantaren i mantingueren una actitud de
submissió perquè els feia por que la cimera pogués
repercutir en les eleccions.

Posa en dubte que la decisió de l’ajornament
s’adoptés a Madrid i tem que es va prendre al carrer
de Nicaragua, com succeí també amb la relativa al
relleu en l’Alcaldia de la Ciutat.

Insisteix que la por per les eleccions va fer prendre
una decisió equivocada que ha perjudicat Barcelona;
i com que suposa que tal decisió, més o menys explí-
cita, devia ser comunicada al Sr. Alcalde, pregunta:
com des d’aleshores fins al migdia de l’endemà inten-
tà influir el Sr. Alcalde perquè no es tirés endavant, i
com l’Ajuntament s’enfrontà amb el Ministeri perquè
Barcelona no fos sotmesa a tal vexació, perquè si no
es féu cap moviment en aquest sentit, malament,
però si es féu, encara pitjor, i a pesar que es tracta de
governs d’un mateix color polític, no hi hagué capaci-
tat d’explicar que tal decisió perjudicava greument la
Ciutat i no es podia tolerar.

Creu que el problema de fons és de valentia i de
lideratge, capteniment ben diferent d’aquell que es va
saber tenir fa vint anys en ocasió de la nominació de
Barcelona com a ciutat olímpica, en la qual, com ex-
plicava el Sr. Abad en una entrevista molt interessant,
es varen viure també moments molt difícils, fins i tot
amb un atemptat d’ETA pocs dies abans i, tanmateix,
es va tenir voluntat, imaginació i, també, lideratge per
part d’un alcalde que va fer sentir la seva veu i va cre-
ar complicitats, mentre que ara no s’ha sabut dir pú-
blicament que a Barcelona no se la pot tractar
d’aquesta manera, ni fer sortir els colors a la cara a
qui sigui responsable de tal decisió.

Es mostra, en conseqüència, tremendament dece-
but per la resposta que ha rebut, ja que esperava una
resposta ferma i no li sembla lògic, sinó absolutament
lamentable, malgrat la indignació que ha expressat el
president del Grup d’Esquerra Republicana de Cata-
lunya, que tal Grup continuï donant el seu suport a un
altre Grup que no sap dirigir aquesta ciutat.

Recalca que les set persones en nom d’aquest
Ajuntament que assistiren a la reunió de seguretat
varen actuar molt malament i, per això, el Grup de
Convergència i Unió demana la dimissió del Sr.
Julián com a màxim responsable, a qui, encara
que segurament devia informar el Sr. Alcalde de la
decisió que s’hi va prendre, li toca assumir respon-
sabilitats.
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La Sra. Mayol adverteix primerament al Sr. Trias
que el fet de cridar més no pressuposa tenir més raó,
ans més aviat succeeix al contrari, i que s’equivoca
radicalment quan pensa que en el govern de coalició
de Barcelona pot passar el mateix que passava en
els temps en què Convergència i Unió governava la
Generalitat, quan no es feia distinció entre Conver-
gència i Unió i Catalunya.

Demana, a continuació, que es deixi de banda el
cinisme perquè, segons l’ha informat el Sr. Cuervo,
en virtut de l’article 68,3 del Reglament Orgànic Muni-
cipal, la celebració d’una sessió extraordinària a sol·li-
citud dels membres de la Corporació no pot retardar-
se més enllà de quinze dies hàbils comptats des
d’aquell en què és presentada la corresponent sol·li-
citud, de manera que com que tal petició es formulà
el dia 13, l’últim dia hàbil per a tenir la sessió és el dia
31, altrament el secretari hauria de convocar-la per
als deu dies següents: i això és justament allò que
buscaven els Grups de l’oposició, els quals si no voli-
en tenir aquesta sessió en moment electoral, bastava
que haguessin presentat la seva petició el dia 16
d’octubre i, per tant, se’ls ha vist el llautó.

Fa notar, més endavant, que malgrat haver-se
acordat a la Junta de Portaveus un sistema de debat
que preveu una intervenció final del Sr. Alcalde, ara
el Sr. Fernández Díaz l’insta a intervenir en el curs
del debat; que ha quedat ben clar que el president del
Grup del Partit Popular ha promogut aquesta sessió
per tal de repetir-hi un cop més la llista de gent que,
en la seva opinió, ha de desaparèixer de la Ciutat,
okupes, toxicòmans, prostitutes, indigents, és a dir, la
gent que li molesta o no pensa com ell, i un model de
seguretat sustentat en una policia forta; que és una
barbaritat conceptual barrejar el moviment okupa
amb els violents davant dels quals cal una resposta
inequívoca a través d’uns serveis d’intel·ligència que
permetin detectar-los, i uns serveis públics de policia
eficaços: en això rau la veritable eficàcia, mentre que
el Sr. Fernández Díaz només fa demagògia, sobretot
després d’un estiu en el qual aquest regidor havia
pronosticat pràcticament l’enfonsament de la Ciutat i,
tanmateix, el balanç és que en les Festes de Gràcia,
de Sants i de la Mercè no hi ha hagut cap problema,
cosa, fins i tot, acceptada en la valoració del Sr.
Fernández Díaz i el problema inacceptable del Pou
de la Figuera es va resoldre amb una reacció policial
correcta, cosa que ha estat reconeguda, fins i tot, pel
Grup del Partit Popular.

Subratlla que la posició del Grup d’Iniciativa per
Catalunya Verds – EU i A és clara: la cimera s’ha de
celebrar; que hi havia l’oportunitat d’anar plegats en
una qüestió tan clara i els Grups de l’oposició podien
haver expressat la seva estimació per la Ciutat sense
instrumentalitzar demagògicament aquesta qüestió;
que hi havia un mínim denominador comú: per tant,
els demana que un cop fet aquest show i aquest vo-
devil, acceptin treballar conjuntament perquè se cele-
bri la cimera en la qual la Sra. Trujillo es comporti
com la Sra. Narbona incorporant a la delegació del
Govern els ajuntaments i les comunitats autònomes,
que és com s’ha de presentar l’Estat espanyol amb
una voluntat federal, i s’hi puguin trobar solucions a
un problema tan sensible com el de l’habitatge.

El Sr. Portabella expressa la seva decepció davant
les intervencions dels Grups de l’oposició, en primer
lloc per la seva actitud d’engreixar una situació pro-

blemàtica per tal d’obtenir un rèdit de caràcter parti-
dista encara que s’emportessin per davant la imatge
de Barcelona, per la qual diuen que el govern munici-
pal ha de lluitar, objectiu aquest que els exigirà, tam-
bé a ells, tenir una actitud en consonància amb els in-
teressos de la Ciutat i no pas dels respectius partits.
Afegeix que la petició de convocatòria d’una sessió
extraordinària ja anuncia la voluntat d’amplificar, per
tal de diferenciar-se de l’equip de govern, qualsevol
element per tal de justificar l’exigència, en contra
d’allò que s’havia dit, de tal convocatòria en període
electoral perquè els Grups promotors d’aquesta ses-
sió ja es podien imaginar que el govern municipal no
deixaria que fos el secretari qui fes la convocatòria, i
que se’l pogués acusar de voler eludir aquesta ses-
sió, cosa que seria d’una ingenuïtat impròpia de cap
dels membres del Consistori.

Continua dient que, en segon lloc, la seva decepció
deriva del fet que esperava que avui es parlés aquí
de la cimera europea, però també una mica de l’habi-
tatge, que era l’objectiu de tal cimera i és una respon-
sabilitat d’aquest Ajuntament, però també de la Gene-
ralitat i, principalment, de l’Estat i justament la raó per
la qual no n’han parlat és l’herència negativa que dei-
xà el Partit Popular, amb el suport de Convergència i
Unió, en relació a la liberalització del sòl, que fou ne-
gativa per a la construcció de nous habitatges, i a les
desgravacions fiscals a la propietat dels habitatges
que minven les possibilitats d’accedir al lloguer, políti-
ques en virtut de les quals la renda per càpita de les
famílies està cada cop més condicionada per l’adqui-
sició de l’habitatge, perquè no hi ha prou polítiques a
favor del lloguer: en conseqüència, les responsabili-
tats són de tothom, però la part més important corres-
pon a l’Estat. Hi afegeix la proliferació de situacions
urbanístiques com les produïdes al País Valencià,
fins i tot denunciades per la Unió Europea, o de
Paradis Worlds i d’uns resultats del sector immobiliari
que fan que l’habitatge cada vegada s’allunyi més del
poder adquisitiu no només de les classes més neces-
sitades, sinó també de les classes mitjanes.

Destaca que els Grups de l’oposició no han obert
la boca respecte a aquest tema sobre el qual la cime-
ra de Barcelona hauria de fer una contribució impor-
tant i, en canvi, han incidit de manera reiterativa so-
bre la seguretat, però com que ell ja es coneix
aquesta obsessió, ha buscat en la base de dades es-
tadístiques sobre delictes i justícia corresponents a
34 països europeus, la relació de policies per cada
1.000 habitants i ha constatat que, a pesar que el
Grup del Partit Popular defensava per a Barcelona
una ràtio de 5 agents per estar en línia amb els paï-
sos europeus més segurs, a casa nostra la xifra,
comptant-hi la guàrdia civil, és de 4,5 agents, que és
justament la ràtio que propugnava el Sr. Trias fa uns
anys, els països europeus que tenen una ràtio de 5 o
més són Georgia, Croàcia, Itàlia, Rússia, Irlanda del
Nord i Xipre i, en canvi, Dinamarca, Suècia, Noruega
i Finlàndia estan per dessota dels dos percentatges
que ha esmentat: per tant, demana a l’oposició que
deixi d’una vegada la cantarella de reclamar més poli-
cia, perquè amb tots els respectes per al poble de
Georgia li agrada més assemblar-se al de Suècia.

El Sr. Martí comenta que aquesta sessió era tan
urgent per als Grups de l’oposició que els ha sobrat
temps en la segona intervenció, concretament el Sr.
Trias no l’ha esgotat i el Sr. Fernández Díaz ha anat
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repetint coses per consumir-lo; que el Grup del Partit
Popular ha volgut obrir una causa general als socia-
listes i ha barrejat les actituds de les diverses Admi-
nistracions i ha deixat ben demostrat l’exercici
d’electoralisme que estava fent, amb paraules gran-
diloqüents i peticions de dimissions i de responsabi-
litats a tot drap, a pesar que tal Grup no té cap cre-
dibilitat per exigir-ho vistes les dimissions i
responsabilitats que s’exigiren a València després
d’un accident de metro molt més greu que no és pas
comparable amb el fet que motiva aquesta sessió,
sobre el qual s’han dit moltes paraules i fet molta re-
tòrica, a pesar que a Barcelona objectivament només
s’ha produït l’ajornament d’una cimera que es farà
perquè aquest Ajuntament i les altres Administracions
treballen per a fer-la possible; que, després, el Sr.
Fernández Díaz ha tornat a col·locar la seva falca de
sempre que obeeix a una obsessió que els ciutadans
ja van coneixent; i que no és veritat que no se sàpiga
quina és la posició del Sr. Alcalde, perquè la coneix
qualsevol ciutadà mínimament informat i amb interès,
ja que l’exposà l’endemà mateix a la reunió de la Jun-
ta Local de Seguretat i l’ha explicitat davant tots els
mitjans de comunicació.

Significa, més endavant, que el Grup de Conver-
gència i Unió s’ha apuntat també al catastrofisme, al
seguidisme, però no ha explicat la seva posició i s’ha
limitat a recordar les paraules d’un antic cap de l’opo-
sició municipal i a gesticular; que si el Sr. Trias està
tan preocupat per la dignitat aquest Plenari hauria de
reconèixer-li la dignitat que li correspon, deixar
d’instrumentalitzar-lo i oferir, com feia el Sr. Roca, els
nivells d’acord i de consens necessaris per a tirar en-
davant els afers; i que el president del Grup de Con-
vergència i Unió ha caigut en una contradicció en dir,
primer, que Madrid ho decidia i, després, que les de-
cisions municipals es prenien al carrer Nicaragua: per
tant les seves tesis no s’aguanten per enlloc.

Assegura que el govern municipal dóna tot el seu
suport a l’actuació del Sr. Julián com a regidor res-
ponsable de la seguretat i mobilitat i a la seva inter-
venció en la reunió en la qual participà, on digué les
coses com s’havien de dir des del punt de vista
d’aquest Ajuntament, implicant-s’hi, donant per segur
que la cimera es faria a Barcelona, i explicant allò
que era millor per a la Ciutat i els seus ciutadans i ciu-
tadanes en temes de mobilitat i de seguretat.

Diu, en conclusió, que en aquesta sessió, que es
podia haver fet tranquil·lament quan tocava i amb el
to que tocava, l’oposició ha intentat posar llaços de
colors a unes caixes buides, per tant, els membres
del seu Grup votaran negativament la proposició en
debat.

El Sr. Fernández Díaz matisa que en aquesta ses-
sió extraordinària l’única cosa buida ha estat l’argu-
mentació del govern municipal i l’únic silenci ha estat
el del Sr. Alcalde; que l’efecte balsàmic de la cohesió
del govern ha costat una entrevista en la revista mu-
nicipal a la Sra. Mayol i al Sr. Portabella; que el seu
Grup ha traslladat a aquest Plenari la seva preocupa-
ció per l’efecte crida de radicals i per la proliferació de
grups violents a la Ciutat cinc vegades en els darrers
divuit mesos, però declina repetir ara què se li con-
testà en cada ocasió; que al Sr. Martí no li sembla res
que la reunió que els ministres europeus competents
en el camp de l’habitatge havien de tenir a Barcelona
s’hagi suspès una setmana abans per raons electo-

rals i per raons de seguretat perquè a la Ciutat hi ha
tants grups radicals i violents i un moviment okupa
tan fort que no es pot garantir la seguretat i l’ordre
públic, ni més ni menys, i l’Ajuntament, en comptes
d’escandalitzar-se i dir que no podia acceptar, i el Sr.
Alcalde, en comptes de defensar els interessos de la
Ciutat, s’han plegat als interessos del Partit dels Soci-
alistes a qui, en plena campanya electoral, no li con-
venien imatges en què els violents guanyessin els
carrers.

Recomana, doncs, al Sr. Alcalde que plegui si és
incapaç de defensar els interessos de Barcelona exi-
gint a la resta d’Administracions que garanteixin la
seguretat, l’ordre públic, la convivència i la normalitat
democràtica, coses que no són pas incompatibles
amb la ciutat, que sempre ha defensat el seu Grup,
oberta i integradora on es garanteixi, evidentment, la
llibertat d’expressió, però també la seguretat, on es
respectin els béns i les persones, on s’han de fer
complir les lleis i les ordenances, on hi hagi un exerci-
ci de l’autoritat democràtica, on es respectin les nor-
mes de convivència i aquells que no ho fan sàpiguen
que no hi trobaran ni impunitat, ni tampoc
permissivitat, ni comprensió en les instàncies políti-
ques; i torna a demanar que el Sr. Alcalde defensi el
principi d’una Barcelona segura i ordenada per a ga-
rantir la convivència.

El Sr. Trias fa avinent que continua la seva decep-
ció i li sembla realment lamentable que la manera
d’explicar què va succeir realment sigui atacar l’opo-
sició, emprar frases i paraules desencertades com ci-
nisme, show, vodevil, i intentar fer boira baixa parlant
de l’habitatge quan no s’està discutint de l’habitatge,
sinó la suspensió d’una cimera europea, o adduint les
ràtios de policies que, si són tan bones, el fan pre-
guntar com pot ser que no es pugui garantir la segu-
retat. Afegeix que si ell hagués estat l’alcalde de la
Ciutat, hauria agafat l’avió per anar a veure la minis-
tra i dir-li que Barcelona no podia ser tractada
d’aquesta manera i muntar, si calia, un escàndol,
però el govern municipal no ho ha fet per submissió a
una decisió presa pel Partit Socialista Obrer Espanyol
que es tant com dir el Ministeri o el carrer de
Nicaragua i les forces que l’acompanyen han seguit
la broma, encara que això no és pas un acudit, sinó
un problema important de lideratge perquè, per acció
o omissió, qui n’ha sortit perjudicat no ha estat pas ni
el Sr. Rubalcaba ni la Sra. Trujillo, ni la Generalitat,
sinó aquest Ajuntament, i el Sr. Alcalde ha estat inca-
paç de fer sentir la seva veu i de fer canviar una deci-
sió que perjudica greument la Ciutat: per això el seu
Grup demana responsabilitats polítiques a les perso-
nes que varen intervenir en els fets, i pregunta a qui
cal demanar indemnitzacions ara igual com fa uns
dies enrera es varen demanar a Iberia i AENA.

Diu, en resum, al Sr. Alcalde que cal ser valents i
fer sentir la veu amb fermesa; i que s’intenta menys-
tenir l’oposició, la qual, tanmateix, serà al costat del
govern municipal per a defensar Barcelona.

El Sr. Alcalde, després d’agrair el debat precedent,
desitja refermar algunes idees i significa, primera-
ment, que Barcelona té vocació de ser lloc d’acollida
de reunions internacionals des de fa molts anys, fins i
tot en temps que no hi havia sistema democràtic, i
avui mateix serà la seu d’un diàleg entre Orient i Oc-
cident organitzat per la Casa d’Àsia; que aquest és
un dels seus trets definidors que ha pogut desplegar
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plenament ja en democràcia i que va en augment;
que Barcelona i Catalunya tenen també una vocació
d’europeisme i, per tant, el seu interès a ser seu de
reunions internacionals creix a ser-ho de reunions de
l’àmbit de la Unió Europea, perquè Europa sempre ha
estat un element fonamental definidor de la nostra so-
cietat; que la Ciutat ha organitzat amb èxit moltes re-
unions i ha procurat sempre fer-ho compatible amb el
debat ciutadà i, consegüentment, els esdeveniments
institucionals organitzats pels Estats i Organismes in-
ternacionals han estat compatibles amb l’expressió,
amb llibertat, de la veu ciutadana sobre els temes
que preocupen; i que amb aquest esperit es tingué
l’any passat la Cimera Euromediterrània, el diàleg en-
tre la Unió Europea i el món islàmic o entre els dos
vessants de la Mediterrània, i el març de 2002 el Con-
sell Europeu al qual assistiren 28 caps d’Estat i pri-
mers ministres, en el qual el normal desenvolupa-
ment d’aquesta cimera europea es féu compatible
amb l’expressió lliure de milers de persones que va-
ren exercir el seu dret.

Recalca que qualsevol reunió internacional que es
desenvolupi a Barcelona sempre serà, malgrat els
problemes organitzatius que pugui comportar, una
oportunitat per a la Ciutat i el seu Ajuntament mai no
la veurà com una amenaça ni quelcom preocupant: i,
en conseqüència, reitera l’interès de Barcelona a ser
seu de la cimera prevista que, en aquest cas, és real-
ment una reunió informal de responsables de l’habi-
tatge, no de ministres, perquè en determinats països
europeus els responsables d’aquest camp no tenen
la categoria de ministres, i com que el tema interessa
a la Ciutat, a Catalunya i a tot l’Estat, aquest Ajunta-
ment vol que es faci tal cimera, que ha d’abordar una
qüestió tan fonamental com és el dret a l’habitatge, el
qual exigeix el desenvolupament de determinades
polítiques.

Continua destacant que Barcelona fou triada com a
seu de tal cimera perquè, malgrat les dificultats i limi-
tacions inherents a un fenomen que és molt complicat
de gestionar i un gran repte de les polítiques públi-
ques, pot ser també un referent que hi té quelcom a
dir i a ensenyar, i, per tant, la seva elecció no fou pas
baladi; que en totes les reunions internacionals la
Ciutat s’ofereix en la seva globalitat, perquè molts
projectes no afecten només l’Ajuntament, sinó tota la
societat civil barcelonina i totes les entitats que s’im-
pliquen en la gestió d’esdeveniments i aquest Ajunta-
ment, com a institució pública i líder de la Ciutat, sem-
pre s’hi ha implicat en contextos molt diferents i
complicats, i amb governs de colors polítics ben dife-
rents fent allò que li pertoca, els aspectes de protocol,
de recepció, de mobilitat, de visita als seus barris,
perquè els responsables europeus puguin veure so-
bre el terreny les polítiques concretes que es van
desenvolupant: en això s’està treballant i s’estava tre-
ballant.

Subratlla que en els debats tinguts en seu parla-
mentària tothom ha estat d’acord en l’enorme èxit

amb què Barcelona ha organitzat i organitza, i això ha
d’alegrar tothom, aquest tipus d’esdeveniments, als
quals també estan contribuint els set representants
de l’Ajuntament que acudiren a una reunió concreta
per a preparar, amb els d’altres institucions, la cimera
en qüestió aportant-hi els seus punts de vista sobre
aquells aspectes que són de la seva respectiva
competència: per tant, referma la seva confiança en
unes persones que al llarg dels darrers anys i per
molts anys continuaran servint la Ciutat perquè sigui
una ciutat d’acollida i d’èxit com han reconegut, i ho
agraeix, tots els Grups; que la institució que havia
convocat la cimera i decidí ajornar-la era l’única ins-
titució que la podia desconvocar i ell, sense entrar a
valorar aquesta decisió, ha de puntualitzar que no
acceptaria mai la suspensió definitiva de la convoca-
tòria; que si s’ha pogut treballar en contextos dife-
rents en què hi havia formacions polítiques diferents
al front de cada una de les institucions, es farà tam-
bé en un context en què al front de cada institució hi
ha uns responsables que pertanyen a una mateixa
formació política.

Assegura que treballarà sempre per la cooperació
institucional, tot matisant que el lideratge sovint no va
associat a la gesticulació, sinó al treball seriós per a
aconseguir certs objectius; que l’Ajuntament ha treba-
llat perquè la cimera es faci realitat; que la cimera tin-
drà lloc a Barcelona; que l’expressió clara del seu al-
calde sobre determinats principis en defensa de
l’interès d’aquesta ciutat és absolutament compatible
amb el treball coordinat amb altres institucions i quan
aparegui algun element de discrepància, aquest
Ajuntament i el seu alcalde l’expressaran: així s’ha fet
en el passat i es farà en el futur.

Insisteix que l’objectiu és que la cimera es faci i la
conclusió d’aquest debat és que cal treballar perquè
això sigui així; i referma la voluntat de Barcelona de
ser ciutat d’acollida de l’esmentada reunió informal de
ministres, i el propòsit de treballar perquè això sigui
realitat.

Precisa que el dia que s’assabentà que la cimera
es podia suspendre féu allò que calia fer: trucar a la
persona que havia de decidir i li demanà que la cime-
ra es fes a Barcelona, i se li assegurà que seria així.

Acaba dient que ell ve d’on ve i, per tant, ha de
quedar clar que Barcelona té un alcalde que mai no
ha cedit, ni cedeix, ni cedirà al fonamentalisme, al to-
talitarisme, l’exerceixi qui l’exerceixi, i sempre estarà
per l’expressió lliure i democràtica de qualsevol alter-
nativa o discrepància, fins i tot molt estructural, princi-
pi que creu compartit per tots els membres d’aquest
Plenari i expressa el pensament personal de l’alcalde
de Barcelona.

S’entén rebutjada, amb el posicionament expressat
per cada Grup municipal, la proposició en debat.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les onze hores i trenta
cinc minuts.
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Acords

Acords de la sessió celebrada el dia 24 de
novembre de 2006

Aprovació de les actes de 6 i de 23 d’octubre de
2006.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions

3. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4806), que concedeix a Ser-
veis Funeraris de Barcelona, SA, una bonificació del
70% sobre la quota de l’impost de construccions,
instal·lacions i obres per obres efectuades en ter-
renys situats al carrer de Carles Riba, núm. 10-12,
per a ubicació d’un equipament destinat a tanatori.

4. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4807), que concedeix al
Cercle Artístic de Sant Lluc una bonificació del 65%
sobre la quota de l’impost de construccions, ins-
tal·lacions i obres per obres efectuades en una part
de l’edifici conegut com a Palau Mercader assignant
a aquest equipament de nova creació un ús cultural i
religiós.

5. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4808), que concedeix a Llar
Unió Catalonia, SCCL, una bonificació del 95% sobre
la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres per a la construcció d’un edifici d’habitatges de
protecció oficial al solar situat al carrer d’Àvila, núm.
9, i al passatge del General Bassols, núm. 9.

6. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4809), que concedeix a
Regesa una bonificació del 95% sobre la quota de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres per a
la construcció d’habitatges de protecció oficial de llo-
guer per a joves al carrer de Pujades, núm. 292.

7. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4805), que concedeix a
Regesa una bonificació del 95% sobre la quota de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres per a
la construcció d’habitatges de protecció oficial de llo-
guer per a joves al carrer de la Mare de Déu del Port,
núm. 179.

8. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4810), que concedeix a Uni-
versitat Pompeu Fabra una bonificació del 70% sobre
la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres per a l’edificació de l’equipament 7@-2 a l’illa
compresa entre els carrers de Roc Boronat, de
Tànger i de la Ciutat de Granada i l’avinguda Diago-
nal.

9. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 23 d’octubre
de 2006 (S1/D/2006 5269), que estima la sol·licitud
formulada per Pro Font, SCCL, i reconeix i aplica la
bonificació d’un 75% en la liquidació de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres per a la construc-
ció d’habitatges al carrer d’Alcudia, núms. 101-103.

10. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 22 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4762), que atorga la Medalla
d’Honor al Mèrit als membres de la Guàrdia Urbana
que figuren en les relacions adjuntes, per raó de la
seva antiguitat ininterrompuda (trenta-cinc anys en la
categoria d’argent o vint-i-cinc anys en la categoria
de bronze) en la prestació de serveis sense cap nota
desfavorable en els seus expedients personals.

11. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 22 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4761), que atorga la Medalla
d’Honor al Mèrit als membres de la Guàrdia Urbana
que figuren en les relacions adjuntes, en la seva cate-
goria d’argent i bronze, per la realització de serveis
rellevants i/o de contrastada eficàcia.

12. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 27 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4804), que atorga la Medalla
d’Honor al Mèrit, en la categoria d’argent, a títol hono-
rífic, a les persones i entitats alienes al Cos de la
Guàrdia Urbana que figuren en les relacions adjun-
tes, en reconeixement a les seves actuacions de de-
dicació i col·laboració envers la Guàrdia Urbana.

13. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 28 de setem-
bre de 2006 (S1/D/2006 4800), pel qual s’atorga la
Medalla d’Honor al mèrit, en la seva categoria d’ar-
gent, al bomber Sr. Lluís Mir Pascual.

b) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

14. 1r) Resoldre les al·legacions presentades a les
Ordenances fiscals per a l’any 2007 i successius,
aprovades provisionalment pel Plenari del Consell
Municipal el 6 de d’octubre de 2006, en els termes
que resulten del document adjunt.; 2n) Aprovar defini-
tivament les Ordenances fiscals, per a l’any 2007 i
successius, següents: Ordenança fiscal general;
núm. 1.1. Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Im-
post sobre vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3.
Impost sobre l’increment del valor de terrenys de na-
turalesa urbana; núm. 1.4. Impost sobre activitats
econòmiques; núm. 2.1. Impost sobre construccions,
instal·lacions i obres; núm. 3.1. Taxes per serveis ge-
nerals; núm. 3.2. Serveis de prevenció, extinció d’in-
cendis i salvament; núm. 3.3. Serveis urbanístics;
núm. 3.4. Taxa per l’homologació d’empreses del
sector privat per a la gestió de residus municipals a
Barcelona i altres serveis mediambientals; núm. 3.5.
Clavegueram; núm. 3.6. Mercats; núm. 3.7. Taxes
pels serveis de registre, inspecció i prevenció sanita-
ris relatius a establiments alimentaris, establiments i
serveis plaguicides, espais públics i animals de com-
panyia; núm. 3.8. Prestacions de la Guàrdia Urbana i
circulacions especials; núm. 3.9. Servei de cementiris
i cremació; núm. 3.10. Utilització privativa del domini
públic municipal i la prestació d’altres serveis; núm.
3.11. Aprofitament del vol, sòl i subsòl; núm. 3.12.
Regulació de l’estacionament de vehicles; núm. 3.13.
Serveis culturals; núm. 3.14. Serveis especials d’en-
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llumenat públic; núm. 3.15. Utilització privada funcio-
nament de les fonts ornamentals; núm. 4. Contribuci-
ons especials; Categories fiscals de les vies públi-
ques de la Ciutat.

15. Resoldre les al·legacions presentades al Pres-
supost General de l’Ajuntament de Barcelona de l’any
2007 durant el termini d’informació pública, d’acord
amb l’informe que consta a l’expedient; aprovar defi-
nitivament el Pressupost General de l’Ajuntament de
Barcelona per l’any 2007, integrat per: el Pressupost
de la mateixa entitat, els pressupostos dels Organis-
mes Autònoms Locals, i els estats de previsions d’in-
gressos i despeses de les Entitats Públiques Empre-
sarials i de les Societats Mercantils; així mateix
aprovar definitivament les bases d’execució i la planti-
lla de personal per a l’exercici 2007.

16. Desestimar per las raons exposades en l’infor-
me annex de la Direcció de Serveis de Pressupostos,
les al·legacions presentades pel Grup Municipal del
Partit Popular a les modificacions de crèdit per un im-
port total d’11.541.864 euros, dels quals 6.341.152
euros (referència 06091290) corresponen a Transfe-
rències de crèdit del Pressupost 2006, i 5.200.712
euros corresponen a Suplements de crèdit (referència
06091190), aprovades inicialment en sessió del Ple-
nari del Consell Municipal en 6 d’octubre de 2006.
Aprovar-les definitivament.

17. Cedir gratuïtament al Patronat Municipal de
l’Habitatge la finca de propietat municipal situada al
passeig de l’Exposició, núms. 16-20, grafiada en el
plànol annex, per a la construcció d’habitatges de
protecció pública en règim de venda i de lloguer,
d’acord amb les previsions del Conveni de col·la-
boració entre l’Ajuntament i aquesta entitat formalitzat
el 30 de desembre de 2005, de conformitat amb els
articles 49 i 50 del Reglament del patrimoni dels Ens
locals, de 17 d’octubre de 1988; sotmetre l’expedient
a informació pública durant un termini de trenta dies;
i, si no s’hi formulen reclamacions o al·legacions, tenir
per aprovada la cessió, formalitzar-la en escriptura
pública, fent esment de l’afectació de la finca a la dita
finalitat garantida amb clàusula de reversió automàti-
ca en els termes de l’article 50 del Reglament al·ludit,
i facultar l’Alcaldia per a realitzar totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

18. Cedir gratuïtament al Patronat Municipal de
l’Habitatge la finca de propietat municipal situada al
carrer de Sancho d’Àvila, núms. 136-144 (finca resul-
tant HS1 del Projecte de reparcel·lació de la unitat
d’actuació 1 del Pla especial de reforma interior del
sector del Campus Audiovisual), grafiada en el plànol
annex, per a la construcció d’habitatges de protecció
pública en règim de lloguer, d’acord amb les previsi-
ons del Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i
aquesta entitat formalitzat el 27 de juliol de 2004, de
conformitat amb els articles 49 i 50 del Reglament del
patrimoni dels Ens locals de 17 d’octubre de 1988;
sotmetre l’expedient a informació pública durant un
termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen reclamaci-
ons o al·legacions, tenir per aprovada la cessió, for-
malitzar-la en escriptura pública, fent esment de
l’afectació de la finca a la dita finalitat garantida amb
clàusula de reversió automàtica en els termes de l’ar-
ticle 50 del Reglament al·ludit, i facultar l’Alcaldia per
a realitzar totes les actuacions encaminades a con-
cretar, clarificar i executar el present acord.

19. Cedir gratuïtament al Patronat Municipal de
l’Habitatge la finca de propietat municipal situada al
carrer del Doctor Aiguader, núms. 1-21 (finca resul-
tant 2 del Projecte de reparcel·lació, en la modalitat
de cooperació, del Polígon 1 d’actuació del Pla de mi-
llora urbana dels terrenys de l’Estació de Renfe-Ro-
dalies), grafiada en el plànol annex, per a la construc-
ció d’habitatges de protecció pública en règim de
venda i de lloguer, d’acord amb les previsions del
Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i aquesta
entitat formalitzat el 28 de juliol de 2005, de conformi-
tat amb els articles 49 i 50 del Reglament del patrimo-
ni dels Ens locals de 17 d’octubre de 1988; sotmetre
l’expedient a informació pública durant un termini de
trenta dies; i, si no s’hi formulen reclamacions o al·le-
gacions, tenir per aprovada la cessió, formalitzar-la
en escriptura pública, fent esment de l’afectació de la
finca a la dita finalitat garantida amb clàusula de re-
versió automàtica en els termes de l’article 50 del Re-
glament al·ludit, i facultar l’Alcaldia per a realitzar to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

20. Desestimar les al·legacions presentades per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra i la Ima. Sra. Ángeles
Esteller Ruedas, en qualitat de portaveu i regidora del
Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya res-
pectivament, formulades a la modificació del Regla-
ment de la Medalla d’Honor de Barcelona, per les ra-
ons que consten a l’informe adjunt. Aprovar
definitivament la modificació del Reglament de la Me-
dalla d’Honor de Barcelona, aprovat inicialment per la
Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Ter-
ritorial, en sessió de 4 de juny de 2006. Publicar-la en
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

21. Ratificar l’acord annex, signat entre la Generali-
tat de Catalunya i l’Ajuntament de Barcelona el 13
d’octubre de 2006, relatiu al finançament per a la
construcció del futur Centre Cultural del Disseny de
Barcelona a l’àrea de la plaça de les Glòries.

22. 1r) Nomenar, en l’exercici de les competències
reservades al Plenari del Consell Municipal de l’Ajun-
tament de Barcelona en relació a les societats priva-
des municipals: Barcelona de Serveis Municipals, SA,
Informació i Comunicació de Barcelona, SA, Barcelo-
na Activa, SA, Barcelona d’Infraestructures Munici-
pals, SA, Barcelona Gestió Urbanística, SA, Pro Nou
Barris, SA, i 22 Arroba Bcn, SA, auditors de cadascu-
na d’elles per a l’exercici 2006 conjuntament a les
companyies PricewaterhouseCoopers Auditores, SL,
i Gabinet Tècnic d’Auditoria i Consultoria, SA. 2n) No-
menar, com a soci únic de Barcelona de Serveis Mu-
nicipals, SA, auditors per als seus comptes anuals
consolidats per a l’exercici 2006 conjuntament les
companyies PricewaterhouseCoopers Auditores, SL,
i Gabinet Tècnic d’Auditoria i Consultoria, SA.

23. Ratificar, per part de l’Ajuntament de Barcelona
com a ens consorciat, l’acord adoptat pel Consell Ge-
neral del Consorci El Far, Centre de Treballs del Mar,
en sessió del 3 de juliol de 2006, pel qual es va apro-
var la modificació dels seus Estatuts segons consta a
l’expedient administratiu annex.

24. Ratificar, per part de l’Ajuntament de Barcelona
com a ens consorciat, l’acord adoptat pel Consell de
Govern del Consorci del Barri de la Mina en sessió de
27 de juliol de 2006, pel qual es va acordar la modifi-
cació dels seus Estatuts segons consta a l’expedient
administratiu annex.
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25. Aprovar definitivament la creació de la Funda-
ció Privada pel Programari Lliure – Barcelona Free
Soft i els seus Estatuts. Facultar l’Im. Sr. Jaume
Oliveras i Maristany per a dur a terme totes les actua-
cions necessàries per a l’efectivitat d’aquest acord.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

26. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació de les Normes urbanístiques
del Pla General Metropolità per a la modificació de
les alçades reguladores en el tipus d’ordenació se-
gons alineació de vial, en el terme municipal de Bar-
celona, d’iniciativa municipal, amb les modificacions a
què fa referència l’informe de la Direcció d’Urbanis-
me; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’informe de l’esmentada Direcció, de valo-
ració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen a aquest acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

Districte de Ciutat Vella - Districte de l’Eixample -
Districte de les Corts - Districte de Sarrià-Sant
Gervasi - Districte de Gràcia - Districte d’Horta-
Guinardó - Districte de Nou Barris - Districte de Sant
Andreu

27. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità per
a l’adequació de les infraestructures de telecomunica-
cions de Telefònica de España, SAU, promoguda per
l’Ajuntament de Barcelona i Telefònica de España,
SAU; resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de con-
formitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora a aquest acord; i trametre l’expedient a la Sub-
comissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per
a la seva aprovació definitiva.

Districte de l’Eixample

28. Denegar l’aprovació definitiva, de conformitat
amb l’article 90.1.c del Text refós de la Llei d’urbanis-
me, del Pla de millora urbana per al traspàs
d’edificabilitat entre les finques de l’avinguda Diagonal,
núms. 423-425, anomenada Casa Sayrach i la del car-
rer de Balmes, núm. 112, promogut per Evicla, SL, ate-
sa l’existència de motius determinants de la denegació
de la seva aprovació, fonamentats a l’informe de la Di-
recció Jurídica d’Urbanisme i Infraestructures; resoldre
les al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’infor-
me de l’esmentada Direcció, de valoració de les al·le-
gacions; informes tots dos que consten a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorporen a aquest acord;
notificar aquest acord als promotors del Pla.

29. Denegar l’aprovació definitiva, de conformitat
amb l’article 90.1.c del Text refós de la Llei d’ur-
banisme, del Pla de millora urbana per al traspàs
d’edificabilitat entre les finques de l’avinguda Dia-
gonal, núms. 423-425, anomenada Casa Sayrach i
la del carrer de Nàpols, núm. 166, promogut per
Condal Promociones, SA, atesa l’existència de mo-
tius determinants de la denegació de la seva apro-
vació, fonamentats a l’informe de la Direcció Jurí-
dica d’Urbanisme i Infraestructures; resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme de l’esmentada direcció, de valoració de les
al·legacions; informes tots dos que consten a l’ex-
pedient i, a efectes de motivació, s’incorporen a
aquest acord; i notificar aquest acord als promotors
del Pla.

30. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el
Pla de millora urbana d’ordenació volumètrica de
les finques de la ronda de Sant Antoni, núms. 39,
41 i 43, per a la realització de remuntes als núme-
ros 41 i 43, promogut per Exclusivas de Reparto y
Servicios, SL.

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de volums d’un edifici
situat a la rambla de Catalunya, núm. 129, i al carrer
de Córsega, núm. 292, promogut per Biosca y Botey
SA, Edificacions Catalanes SA, i Contratas y Obras
EC, SA.

Districte de Sants-Montjuïc

32. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació del subsòl de la plaça
de Las Navas al Poble Sec, promogut per IPGESSA
Estacionamientos, que incorpora la prescripció de
l’aprovació inicial.

33. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la reordenació volumètrica de la
parcel·la 1 del Projecte de reparcel·lació del Pla de
millora urbana Porta Firal, promogut per Media Park,
SAU; resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de con-
formitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i a efectes de motivació s’incor-
pora a aquest acord.

Districte de les Corts

34. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació volumètrica de la
parcel·la situada al carrer de Masferrer, núms. 2-4, i
al carrer de Joaquim Molins, núm. 14, promogut per
Bucoi, SL; i resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora a aquest acord.
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Districte de Sarrià-Sant Gervasi

35. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació puntual del Pla General Metro-
polità per a l’ordenació i ajust d’alineacions a la
parcel·la situada al carrer de Mont d’Orsà, núm. 22
(Vallvidrera), promoguda pel Sr. Efren Carbonell i
Codinach, que incorpora les prescripcions de l’apro-
vació inicial; resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de Pla-
nejament, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora a aquest acord; i trametre l’ex-
pedient a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi
de Barcelona per a la seva aprovació definitiva.

36. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de millora urbana per a l’ordenació d’un habitatge
unifamiliar aïllat en el carrer de la Font del Mont,
núms. 15-17, promogut per la Sra. Julia Pérez Vivo;
i resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de Pla-
nejament, de valoració de les al·legacions, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corpora a aquest acord.

37. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació i concreció de les condi-
cions d’ús i d’edificació de les finques del carrer del
Marqués de Santa Anna, núms. 1-9, i de la ronda del
General Mitre, núms. 255.U i 257.U, d’iniciativa muni-
cipal (BIMSA), amb les modificacions a què fa refe-
rència l’informe de la Direcció Tècnica d’Urbanisme; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentada Direcció, de valoració
de les al·legacions; informes, tots dos, que consten a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord.

38. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació del subsòl a la plaça de
Josep Amat, d’iniciativa municipal (BIMSA), amb les
modificacions a que fa referència l’informe de la Di-
recció Tècnica d’Urbanisme; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe, de
l’esmentada Direcció, de valoració de les al·le-
gacions; informes, tots dos, que consten a l’expedient
i, a efectes de motivació, s’incorporen al present
acord.

40. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial urbanístic per a la concreció de la titularitat
pública i definició del tipus de l’equipament corres-
ponent a la finca Can Fargas ubicada al Passeig de
Maragall, núm. 383-389, d’iniciativa municipal; i resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment, de valoració de les al·legacions, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora a
aquest acord; determinar que l’aprovació d’aquest pla
d’iniciativa i interès públic és prevalent i substitueix el

Pla especial d’iniciativa particular, tramitat a instància
de UNICOMPTA SL, informat negativament per la
Comissió de Govern de 8 de novembre i la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, de 15 de
novembre en relació al qual s’ha al·legat l’aprovació
per acte presumpte; delegar, en la Comissió de Go-
vern, d’acord amb l’article 11.4, de la Carta Municipal,
els actes necessaris per a l’adequada concreció i mi-
llor execució d’aquest acord.

41. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 i 5 de la Carta Municipal de
Barcelona, la Modificació puntual del Pla especial
d’ordenació de la Ciutat sanitària i universitària de la
Vall d’Hebron, promogut per l’Institut Català de la Sa-
lut de la Generalitat de Catalunya; i trametre l’expedi-
ent a la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de
Barcelona per a la seva aprovació definitiva.

42. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 i 5 de la Carta Municipal de
Barcelona, la Modificació del Pla especial de les Llars
Mundet, promoguda per la Diputació de Barcelona,
amb la prescripció, a que fa referència l’informe de la
Direcció Jurídica d’Urbanisme i Infraestructures que
consta a l’expedient i a efectes de motivació s’incor-
pora a aquest acord; i trametre l’expedient a la Sub-
comissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona per
a la seva aprovació definitiva.

43. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ordenació del subsòl del Parc de la
Unitat, promogut per IPGESSA, que incorpora la
prescripció de l’aprovació inicial i conté les modificaci-
ons a què fa referència l’informe de la Direcció de
Serveis de Planejament; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de
l’esmentada Direcció, de valoració de les al·lega-
cions; informes, tots dos, que consten a l’expedient i,
a efectes de motivació, s’incorporen a aquest acord.

Districte de Nou Barris

44. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial urbanístic per a la concreció d’us i ordena-
ció volumètrica dels sòls destinats a equipaments en
l’àmbit delimitat pel carrer de Sant Feliu de Codines,
l’avinguda de Vallbona i el carrer de Vallcivera, d’ini-
ciativa municipal, amb les modificacions a què fa re-
ferència l’informe de la Direcció de Serveis de Pla-
nejament Urbanístic; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de
l’esmentada Direcció, de valoració de les al·lega-
cions; informes, tots dos, que consten a l’expedient i
a efectes de motivació s’incorporen a aquest acord.

45. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla de millora urbana del sector 1 del barri
de Torre Baró, d’iniciativa municipal; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’infor-
me de la Direcció de Serveis de Planejament, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora a aquest acord.
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Districte de Sant Martí

46. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació volumètrica de les
finques resultants 2 i 5 del Projecte de reparcel·lació
de l’àmbit C.2 de la Modificació del Pla General Me-
tropolità en el sector del front litoral i marge dret del
riu Besòs, promogut per Construccions Reyal SAU.

47. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de definició i concreció dels paràmetres
edificatoris de l’equipament 7@ situat als carrers de
Roc Boronat i de Sancho d’Àvila (edificis Mediàtic i
Consell Audiovisual de Catalunya) –Districte d’activi-
tats 22@bcn– promogut per l’Ajuntament de Barcelo-
na i la societat 22 Arroba BCN, S.A., amb les modifi-
cacions a què fa referència l’informe de la societat
municipal 22 Arroba BCN, SA.

48. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de l’edifici industrial consolidat al
carrer de Sancho d’Àvila, núms. 52-53 –districte d’ac-
tivitats 22@ bcn–, promogut per Rentamar, SAU; i re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la societat municipal 22@bcn SA,
de valoració de les al·legacions, que consta a l’expe-
dient i, a efectes de motivació, s’incorpora al present
acord.

49. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla de millora urbana de la unitat d’actuació
1 del Pla especial de reforma interior del sector del
Parc Central. Preservació del recinte de Can Ricart
–Districte d’activitats 22@bcn–, d’iniciativa municipal,
amb les modificacions a què fa referència l’informe
emès per la societat municipal 22 Arroba BCN, SA; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentada societat, de valoració
de les al·legacions; informes, tots dos, que consten a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord.

50. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial del patrimoni arquitectònic his-
tòric artístic de la ciutat de Barcelona. Districte de
Sant Martí. Patrimoni industrial del Poblenou, d’inicia-
tiva municipal, amb les modificacions a que fa refe-
rència l’informe emès per la societat municipal 22
Arroba Bcn, SA; resoldre les al·legacions presenta-
des en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe de l’esmentada
societat de valoració de les al·legacions; informes,
tots dos, que consten a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorporen al present acord i precisar
que l’aprovació definitiva comporta la declaració de
béns culturals d’interès local (nivell B) dels edificis i
elements assenyalats en el document d’aprovació de-
finitiva.

51. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la regulació de l’equipament i
l’ordenació del subsòl de la zona verda, a l’illa defini-
da per l’avinguda Diagonal i els carrers de la Selva de
Mar, de Pujades i de Provençals, d’iniciativa munici-

pal; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació de l’aprovació inicial, de conformitat amb
l’informe de la Direcció Tècnica d’Urbanisme, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora a aquest acord.

52. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana del polígon d’actuació núm. 1 del sec-
tor Glòries-Meridiana Sud, promogut per: Valleher-
moso División Promoción, SA; Realia Business, SA;
Samato, SA; Sivis, SA, i Gomas Gassó i Martí, SA;
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment, de valoració de les al·legacions, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord; requerir el promotor per tal que, en el
termini màxim de tres mesos a comptar des del dia
següent a la notificació del present acord, constitueixi
la garantia corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, per un import de 563.934,72 euros, als
efectes establerts a l’article 101.3 del Text refós de la
Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2005,
de 26 de juliol, i com a requisit previ a la publicació de
l’anunci d’aquest acord; i publicar el present acord i la
normativa del Pla al Butlletí Oficial de la Província de
Barcelona als efectes de la seva executivitat, un cop
s’hagi acreditat el compliment del requeriment indicat.

53. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana del front consolidat d’habitatges Puja-
des-Llacuna, format per les finques dels carrers de la
Llacuna, núms. 46, 48, 50 i 52, i de Pujades, núms.
168, 170, 172 i 174, –Districte d’activitats 22@bcn–
promogut per Pujades Llacuna, SL, que incorpora les
prescripcions de l’aprovació inicial.

54. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la concreció volumètrica de la
finca resultant “B” de la unitat d’actuació 3 del Pla es-
pecial de reforma interior de l’Eix Llacuna –Districte
d’activitats 22@bcn– promogut per Gaes, SA.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ I CONEIXEMENT

55. Aprovar l’informe de la Direcció de Serveis de
Comerç i Consum de 7 de novembre de 2006 relatiu
a la llicència sol·licitada per “El Corte Inglés, S.A.” per
a l’ampliació en 7.184 m2 del gran establiment co-
mercial ubicat al carrer Rosselló i Porcel, avinguda
Rio de Janeiro i passeig d’Andreu Nin d’acord amb
l’article 7.8 de la Llei 18/2005, de 27 de desembre,
d’equipaments comercials; i donar trasllat d’aquest
acord a la Direcció General de Comerç de la Genera-
litat de Catalunya.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

56. Aprovar els Plans d’autoprotecció (PA) dels
barris de Can Caralleu, del Peu del Funicular i de Vall
Parc de la ciutat de Barcelona per emergència per in-
cendis forestals, d’acord amb el procediment esta-
blert als articles 19 de la Llei 4/1997, de 20 de maig,
de protecció civil de Catalunya, i a l’article 5.2.b) del
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Decret 123/2005, de 14 de juliol, que desenvolupa la
Llei de mesures de prevenció dels incendis forestals
en les urbanitzacions sense continuïtat immediata
amb la trama urbana. Sol·licitar informe a la Direcció
General d’Emergències i Seguretat Civil. Trametre
l’esmentat Pla a la Comissió de Protecció Civil de
Catalunya per a la seva homologació i integrar
aquests Plans com a annexos al Pla d’actuació muni-
cipal.

57. Desestimar les al·legacions formulades per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, Portaveu del Grup Muni-
cipal del Partit Popular de Catalunya, durant el perío-
de d’informació pública previ a la proposta d’aprova-
ció del plànol de delimitació de les urbanitzacions
sense continuïtat immediata amb la trama urbana, si-
tuades a menys de 500 metres de terrenys forestals i
a les edificacions i instal·lacions aïllades situades en
terrenys forestals dins del terme municipal de Barce-
lona, per manca de fonament jurídic, ja que es tracta
de l’aprovació d’un document tècnic elaborat amb la
col·laboració dels diferents departaments municipals i
també del Consorci de Collserola, que no requereix
altres tràmits que els ja efectuats i, en conseqüència,
aprovar-lo d’acord amb el procediment establert a
l’article 4.5 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de
mesures de prevenció d’incendis forestals en les ur-
banitzacions sense continuïtat immediata amb la tra-
ma urbana, que desenvolupa la Llei 5/2003, de 22
d’abril del mateix títol i trametre l’esmentat plànol al
Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Ge-
neralitat de Catalunya.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

DI 1. 1r) Ens adherim a l’acord pres per l’Entitat
Metropolitana del Transport el 9 de novembre de
2006, que disposa el següent: “l’EMT reitera a ADIF i
a RENFE la necessitat de prendre les mesures opor-
tunes per evitar les paralitzacions de servei que estan
tenint lloc darrerament, i així mateix, garanteixin el
correcte funcionament dels trens de rodalies o de
qualsevol altra línia de tren”. 2n) RENFE i, en allò que
correspongui, l’ADIF han de garantir als usuaris de la
Xarxa de Rodalies la informació sobre els retards o
incidències de tota la Xarxa. 3r) Reiterem la necessi-
tat d’augmentar la inversió i de millorar la gestió de la
Xarxa de Rodalies-RENFE, en base als recursos del
Govern Central.

DI 2. Manifestem:
El nostre rebuig a tots els actes de violència de gè-

nere, treballant conjuntament en el foment d’una edu-
cació basada en els valors de diàleg, respecte i tole-
rància, que eviti la repetició de comportaments violents
i superi l’existència d’estereotips de gènere. Cal fo-
mentar especialment aquelles actuacions referides als
valors que transmeten els jocs i videojocs que utilitzen
els nostres infants, així com els continguts presents en
els productes televisius que se’ls destinen (tant pel que
fa a la programació com a la publicitat).

La necessitat de reforçar les polítiques preventives
que situen la desigualtat entre dones i homes com a
la causa central de la violència i que ens permeten
qüestionar les idees i creences sexistes presents a la
nostra cultura.

El reforçament de les polítiques de gènere i igualtat
d’oportunitats que permeten identificar i superar les

desigualtats entre dones i homes i les relacions de
poder per establir el reconeixement entre les perso-
nes, tant en l’esfera social com en la personal.

La necessitat de seguir avançant en l’activació de
recursos socials, de millorar els instruments i procedi-
ments legals reconeguts en la legislació actual i tam-
bé d’avançar en la promoció de la investigació, per tal
de donar respostes integrals a les dones que patei-
xen violència. La lluita contra la violència de gènere
ha de ser una prioritat política. L’Ajuntament de Bar-
celona manté el seu compromís en el desenvolupa-
ment de tots aquells mecanismes de prevenció, as-
sistència i col·laboració que siguin necessaris per a
desenvolupar els protocols d’actuació establerts en
l’àmbit sanitari, jurídic i dels cossos de seguretat, i
que tenen per objectiu evitar una nova agressió i exi-
geixen el compromís de totes les Administracions im-
plicades en la lluita contra la violència de gènere.

La nostra implicació en un treball conjunt de totes
les Administracions, mitjançant l’adopció de les me-
sures de caràcter multidisciplinar, el desenvolupa-
ment de recursos de caràcter social, com les cases
d’acollida, els pisos tutelats, mesures d’atenció mit-
jançant la bonificació de les empreses que les con-
tractin, perquè puguin obtenir així els recursos que
garanteixin la seva independència econòmica. Així
com la implicació de tots els estaments socials, de to-
tes les ciutadanes i tots el ciutadans, de la societat ci-
vil i de les associacions de dones, en un debat obert i
una actuació decidida a eradicar les causes de la vio-
lència i defensar amb fermesa els drets fonamentals
de les dones.

Per acabar volem expressar la nostra solidaritat
amb totes les dones que pateixen i han patit violèn-
cia, i el nostre reconeixement més sincer a totes
aquelles que al llarg d’aquest any han mort assassi-
nades per les seves parelles o exparelles. Per a totes
elles el nostre homenatge.

DI 3. Barcelona, com a ciutat compromesa amb
l’educació, no ha de ser aliena a la realitat que viu
avui dia el professorat.

Els canvis socials i les dificultats per a abordar-los,
la falta de comprensió i la pèrdua de reconeixement
social han portat a sectors del professorat a situaci-
ons de desànim que cal evitar.

Barcelona i les seves escoles, junt amb les de la
resta de Catalunya, han de ser pioneres en la creació
dels instruments i recursos que millorin la convivència
a les aules entre alumnes i professors.

Barcelona fa un reconeixement a la tasca del pro-
fessorat de les seves escoles amb l’objectiu de recu-
perar la seva consideració social, com a element cen-
tral del procés educatiu, en un moment en què els
canvis socials i convivencials pretenen fer de l’escola
l’eix central de l’educació, oblidant que hi ha molts al-
tres agents que s’han d’implicar, i que les famílies com
a tals no poden defugir de la seva corresponsabilitat.

L’Ajuntament de Barcelona manifesta el seu suport
al professorat de les escoles de la Ciutat i es compro-
met a aprofundir en les mesures necessàries, tant
professionals, formatives, o tècniques per tal de millo-
rar la convivència a les aules, implicant a pares i ma-
res, alumnes i professors.

DI 4. L’Ajuntament de Barcelona continua conside-
rant fonamental per a la Ciutat que es mantingui la
seu a Barcelona de la Comissió del Mercat de Tele-
comunicacions.
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L’Ajuntament de Barcelona insta al Govern d’Es-
panya que, amb la màxima urgència, compleixi la
sentència i garanteixi la seguretat jurídica del pro-

cés que ha permès el trasllat de la seu de la Co-
missió del Mercat de Telecomunicacions a Barce-
lona.
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CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords
Districte 1. Ciutat Vella

Acords de la sessió extraordinària celebrada el
dia 6 de novembre de 2006

Informar favorablement, el Pressupost Ordinari mu-
nicipal per a l’any 2007, amb el vot favorable dels
consellers dels Grups d’ERC, ICV-EUiA, PSC, i el vot
en contra dels consellers dels Grups de CiU i PP.

Acords de la sessió celebrada el dia 30 de novem-
bre de 2006

Aprovació, per unanimitat i sense esmenes, de
l’acta corresponent a la sessió ordinària del Consell
de data 5 d’octubre de 2006.

Quedar assabentat, del contingut del Despatx d’o-
fici.

Quedar assabentat de la mesura de govern relativa
a la creació de la Taula de coordinació Juvenil de la
Barceloneta.

Quedar assabentat del desenvolupament de la xar-
xa de recollida pneumàtica al barri del Raval.

Informar favorablement, i per unanimitat, la modifi-
cació del PGM per a la regulació de l’edificació tradi-
cional de la Barceloneta, per millorar l’accessibilitat
vertical.

Informar favorablement, i per unanimitat, la modifi-
cació del PERI del Raval en la plaça de la Garduña i
entorns.

Informar favorablement, amb el vot de tots els con-
sellers, llevat dels del Grup municipal del Partit Popu-
lar que ho fan en contra. el Pla especial urbanístic
d’adequació per a equipament docent (residència
d’estudiants) de l’edifici situat al carrer Joaquín Cos-
ta, 22 int.

Informar favorablement, i per unanimitat, el Pla de
millora Urbana del carrer Nou de la Rambla, entre els
números 90 i 106.

Informar favorablement, amb el vot de tots els con-
sellers, llevat dels del Grup municipal del Partit Popu-
lar que ho fan en contra, la modificació del PERI del
Raval a l’entorn de la plaça dels Àngels.

Informar favorablement, la proposta de preus pú-
blics per l’any 2007 amb el vot dels consellers de
l’equip de govern, i el vot en contra dels consellers
dels Grups municipals de CiU i del PP.

Informar favorablement, i per unanimitat el canvi
del nom del carrer Duc de la Victòria pel de carrer del
Duc, acordat per la Ponència de Nomenclàtor.

Informar favorablement, amb els vots a favor dels
consellers dels Grups de l’equip de govern, i el vot en
contra dels consellers dels de CiU i del PP, l’acord de
la Ponència de Nomenclàtor de canviar la denomina-
ció de passatge del Duc de la Victòria del de carrer
de Francesc Pujols.

Informar favorablement, amb els vots a favor dels
consellers dels Grups municipals del PSC i ICV-EUiA
(7), el vot en contra dels de CiU (2) i ERC (1), i l’abs-
tenció dels de PP, la proposta de canviar el nom del
barri denominat Casc Antic pel d’Antics Palaus, i sot-
metre’l a la ratificació del Consell Municipal.

Rebutjar, la proposta d’acord presentada per CiU,
per tal d’instar a l’Autoritat Portuària a solucionar el
conflicte amb la Confradia de Pescadors, amb els
vots a favor dels consellers dels Grups municipals de
CiU i del PP, i el vot en contra dels de la resta de par-
tits.

Rebutjar, la proposta d’acord presentada del PP,
en el sentit que no s’autoritzin concerts nocturns a la
Rambla del Raval en tant no s’acabin les obres de la
Illa Robadors, amb el vot a favor dels consellers del
PP, l’abstenció dels de CiU , i el vot en contra dels
consellers dels Grups de l’equip de govern.
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Districte 2. L’Eixample

Acords de la sessió celebrada el dia 30 de novem-
bre de 2006

Aprovar l’acta de la sessió d'11 d’octubre de
2006.

Quedar assabentat del següent:
– Informe del president del Consell.
– Informe de la regidora del Districte.

Informar favorablement, de conformitat amb l’article
23 f) de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla General Metropolità per a la dotació d’un
nou equipament escolar als carrers de Marina, 193-
195 i 197 i Diputació 439 i un interior d’illa al carrer
València, 302.

Informar favorablement, de conformitat amb l’article
23 f) de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla espe-
cial urbanístic per a la concreció i ajust volumètric de
l’equipament docent als carrers de la Indústria 82-88 i
Sardenya 368-378.

Proposar a la Ponència del Nomenclàtor dels car-
rers de Barcelona anomenar els interiors d’illa se-
güents:
– Pau Claris-Rosselló-Diagonal-Llúria-Provença:

Laura Albèniz
– París-Viladomat-Còrsega-Calàbria: Ermessenda

de Carcassona
– Urgell-Mallorca-Borrell-Provença: Magdalena Giralt
– Marina-Casp-Sardenya-Gran Via: Anaïs Napoleon
– Passatge Simó-Sardenya-Rosselló-Marina: Enri-

queta Sèculi
– Borrell-Manso-Ronda Sant Pau-Parlament: Joan

Oliver
– Floridablanca-Villarroel-Sepúlveda-Casanova:

Mercè Vilaret
Acordar en virtut del projecte La Barcelona dels

Barris la delimitació dels barris de l’Eixample i la seva
denominació: Antiga Esquerra de l’Eixample, Nova
Esquerra de l’Eixample, Dreta de l’Eixample, Sant
Antoni, Fort Pienc i Sagrada Família.

Districte 10. Sant Martí

Acords de la sessió celebrada el dia 30 de novem-
bre de 2006

S’aprova l’acta de la sessió anterior núm. 4 /2006.

Part informativa:

1. Donar compte del decret de l’Alcaldia de 04/10/06
de nomenament del Sr. Sergi Alcon i Gibert com a
conseller del Consell Municipal del Districte, en subs-
titució del Sr. Carlo Maravalle i Díez.

2. Donar compte de les modificacions al Cartipàs
del districte.

3. Donar compte de l’estat d’execució del pressu-
post a 31 d’octubre.

4. Donar compte de l’estat de la tramitació dels
concursos d’obres i serveis.

5. Donar compte de l’estat de l’execució de les
obres.

6. Donar compte dels premis Sant Martí d’enguany.
7. Donar compte de la creació del Consell de Salut

del Districte de Sant Martí.
8. Donar compte del Projecte d’actuació en relació

a la població de famílies itinerants.
9. Donar compte de la signatura del conveni per a

la segona edició del projecte “Memòria virtual de la
gent gran de Sant Martí”.

10. Donar compte del Pla Jove.
11. Donar compte de les modificacions als models

tipus dels plecs de clàusules administratives particu-
lars en aspectes ambientals.

12. Donar compte dels actes commemoratius del
dia internacional contra la violència vers les dones.

13. Donar compte de la creació de l’eix comercial
Sant Martí.

Part decisòria:

Propostes d’acord:
1. Aprovar la proposta que conté el projecte “La

Barcelona dels Barris” pel que fa al districte de Sant
Martí.

2. Proposar a la Comissió de Govern municipal
l’aprovació dels preus públics 2007 de les instal·la-
cions esportives i culturals del districte.

3. Informar favorablement els canvis de nom dels
CEIP Lope de Vega i Llacuna pel de CEIP Acàcies i
CEIP La Llacuna del Poblenou respectivament.

4. Informar favorablement el Pla de millora urbana,
de l’illa delimitada pels carrers dels Almogàvers, de
Pamplona, de Pallars i de Zamora –districte d’activi-
tats 22@bcn–, d’iniciativa municipal.

5. Informar favorablement el Pla de millora urbana
de la parcel·la situada als carrers de Pallars, núm. 94-
100, i de Zamora, núm. 81-83, dins l’àmbit del PMU
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per a la reforma interior del Sector Llull-Pujades (Po-
nent) –districte d’activitats 22@bcn–, d’iniciativa mu-
nicipal.

Proposicions:
1. Presentada pel GMDCiU:
Remetre a la Comissió de participació del Pla de

les Glòries, la petició dels veïns i veïnes de la Gran
Via entre els carrers Sant Joan de Malta i plaça de les
Glòries per tal que la seva proposta s’estudiï en el
conjunt de l’aprovació del Projecte.

S’aprova.
2. Presentada pel GMDPPC:
Ante el grado tan preocupante que está tomando

la delincuencia en Sant Martí, es necesario que
este Consell Municipal se pronuncie y solicite tanto
al Ayuntamiento de Barcelona y a la Generalitat
más presencia de los Cuerpos de Seguridad
(Guardia Urbana, Mossos d´Esquadra) en nuestras
calles.

Es rebutja.

Part de control: precs, preguntes i declaracions de
grup.

Precs:
1. Presentat pel GMDCiU:
Que es modifiquin les direccions del carrer Llacuna

i de Ciutat de Granada de manera que no hi hagi que
el lateral mar de la Gran Via no es faci servir pels cot-
xes que surten de l’aparcament del Complex Glòries.

Els sentits de circulació serien els següents:
Llacuna direcció Montanya, de fet és la nova direc-

ció del carrer fins a la Diagonal.
La sortida de l’aparcament es faria majoritàriament

per Peru que reforçaria fins el carrer Bac de Roda el
sentit Besòs.

Ciutat de Granada Direcció Mar.
Es desestima.
2. Presentat pel GMDPPC:
El pasado 4 de Mayo del 2006 en el pleno del

distrito aprobamos el donar el nombre La madre
Teresa de Calcuta a una plaza o calle de nuestro
distrito.

Dado que pronto se terminará el Parque Central y
esta pieza urbanística tendrá una relevancia
importante para nuestro distrito:

Se solicita que el Regidor del distrito proponga el
nombre de madre Teresa de Calcuta para el Parque
Central de Poblenou.

Es desestima.

Preguntes:
1. Presentada pel GMDCiU:
En relació de l’aparcament en superfície a través

de l’anomenada Àrea Verda, ha suposat la reducció
de les places d’aparcament lliure en superfície en
aquelles zones del nostre Districte on s’ha instal·lat.

Quines mesures ha adoptat l’Ajuntament de Barce-
lona i aquest Districte per suplir les places d’aparca-
ment gratuït desaparegudes amb motiu de l’implanta-
ció de l’Àrea Verda? Quantes places d’aparcament, i
en quin règim, s’han creat per compensar les desapa-
regudes?

El resum de la resposta figurarà a l’acta.
2. Presentada pel GMDPPC:

En relación a la petición de los vecinos para la
construcción de una residencia y un centro de día en
los terrenos del CEIP de la Pau.

¿qué acciones ha emprendido el Regidor para
hacer posible la residencia y centro de día en la Pau?

El resum de la resposta figurarà a l’acta.

Declaracions institucionals:

1. Sobre el dia internacional contra la violència vers
les dones:

25 de novembre de 2006. Aturar la violència vers
les dones, una responsabilitat social

Per això manifestem:
– El nostre rebuig a tots els actes de violència de

gènere, treballant conjuntament en el foment
d’una educació basada en els valors de diàleg,
respecte i tolerància, que eviti la repetició de com-
portaments violents i superi l’existència d’este-
reotips de gènere. Cal fomentar especialment
aquelles actuacions referides als valors que trans-
meten els jocs i videojocs que utilitzen els nostres
infants, així com els continguts presents en els
productes televisius que s’hi destinen (tant pel
que fa a la programació com a la publicitat)

– La necessitat de reforçar les polítiques preventi-
ves que situen la desigualtat entre dones i homes
com la causa central de la violència i que ens per-
meten qüestionar les idees i creences sexistes
presents a la nostra cultura.

– El reforçament de les polítiques de gènere i igual-
tat d’oportunitats que permeten identificar i supe-
rar les desigualtats entre dones i homes i les rela-
cions de poder per establir el reconeixement entre
les persones tant en l’esfera social com en la per-
sonal.

– La necessitat de seguir avançant en l’activació de
recursos socials, de millorar els instruments i pro-
cediments legals reconeguts en la legislació actu-
al i també d’avançar en la promoció de la investi-
gació, per tal de donar respostes integrals a les
dones que pateixen violència.

– La nostra implicació en un treball conjunt de totes
les administracions, de tots els estaments socials,
de totes les ciutadanes i tots els ciutadans, de la
societat civil i de les associacions de dones, en un
debat obert i una actuació decidida per eradicar
les causes de la violència i defensar amb fermesa
els drets fonamentals de les dones.

Per acabar volem expressar la nostra solidaritat
amb totes les dones que pateixen i han patit violèn-
cia, i el nostre reconeixement més sincer a totes
aquelles que al llarg d’aquest any han mort assassi-
nades per les seves parelles o exparelles. Per a totes
elles el nostre homenatge.

2. Sobre el dia internacional de les persones amb
discapacitat:

“Amb motiu de la commemoració del Dia Internaci-
onal de les persones amb discapacitat, que va ser
proclamat amb l’objectiu de promoure la prevenció, la
rehabilitació i la lluita per la igualtat d’oportunitats i la
plena participació, el Consell Municipal el Districte de
Sant Martí, vol sumar-se a la commemoració per tal
de seguir treballant, promoure i donar suport a les ac-
cions i iniciatives que vetllin pels objectius esmen-
tats.”
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PERSONAL

Concursos

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA
CONVOCATÒRIA D’UN CONCURS PER A LA
PROVISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL
(Aprovades per decret de l’Alcaldia)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a conti-
nuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per a optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en els concursos. També hi podran
participar els contractats laborals fixos d’Instituts
Municipals que hagin efectuat la corresponent ad-
hesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball,
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de
l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral in-
definit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de ser-
veis, inclosos els serveis anteriors en altres Adminis-
tracions Públiques que hagin estat formalment reco-
neguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1
punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:

– Per posseir com a grau un nivell superior al del
lloc de treball convocat: 1 punt.

– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de
treball convocat: 0,75 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al
del lloc de treball convocat: 0,50 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre
al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.

3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si
és el cas, l’últim ocupat, fins a un màxim d’1 punt se-
gons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la ca-
tegoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes, s’ha d’entendre per nivell del
lloc de treball desenvolupat, el nivell de comple-
ment de destinació efectivament acreditat en la nò-
mina corresponent, quan es tracti d’un nivell supe-
rior al del grau personal consolidat de cada
aspirant, i el nivell del lloc de treball ocupat per
adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al
grau personal que hagi pogut consolidar a la carre-
ra administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’ava-
luació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres següents:

Presidència:
El director de Recursos Humans, com a titular.

Vocalies:
El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada

concurs s’indiqui expressament a l’annex, que en cas
d’absència del president titular, exercirà la presidèn-
cia de la Junta.

Un cap de Personal de sector d’actuació o districte.
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del

concurs.
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans,

qui també tindrà la condició de secretari/ària de la
Junta de Valoració.
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A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud, a la qual adjun-
taran la relació de mèrits al·legats classificats segons
l’ordre d’aquesta convocatòria, i els documents acre-
ditatius corresponents, al Registre General o a qual-
sevol dels registres municipals, en el termini de quin-
ze dies hàbils a comptar de l’endemà de la publicació
d’aquesta convocatòria en la Gaseta Municipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per a la qual cosa, es
podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa
a l’Oficina d’Informació de Personal i a les seus dels
districtes.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-lo
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Corpo-
ració des de la data d’incorporació en la plantilla, amb
caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits complementa-
ris s’estableixi la redacció d’un informe o memòria,
aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en
aquells casos en què les bases específiques del con-
curs determinin un nombre superior de pàgines, do-
nades les característiques del lloc de treball a cobrir.
L’informe s’haurà de presentar conjuntament amb la
sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convocatò-
ria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà dispo-
sar dels sistemes d’acreditació i de comprovació que
consideri més escaients en cada cas i per a cada ti-
pus de mèrits, i podrà convocar les persones que op-
tin a les places per precisar o ampliar aspectes con-
crets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables
un cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això,
quan una persona hagi obtingut una plaça en dife-
rents concursos convocats, haurà d’optar per una
d’elles, dins del termini dels tres dies hàbils següents
al de l’exposició en el tauler d’anuncis del departa-
ment de Personal de la proposta de la Junta de Valo-
ració de l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària correspo-
nent.

ANNEX

Concurs 1149. Un lloc de treball de tècnic/a de
gestió i/o planificació de Serveis Personals.

Tècnic/a de gestió i/o planificació de Serveis Per-
sonals
Concurs 1149

Lloc de treball adscrit a la Direcció de Dona i Drets
Civils del Sector d’Actuació de Serveis Personals.

Nivell 22 i específic de responsabilitat de 462,83
euros mensuals, segons catàleg vigent (2238X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
Com a membre de l’Àrea de Dona de la Direcció

de Dona i Drets Civils, la responsable del PAITS
(Pla per l’Abordatge Integral del Treball Sexual) i
d’ABITS (Agència per l’Abordatge Integral del Tre-
ball Sexual), coordinarà les seves accions amb la
Coordinadora de l’Àrea o la persona que en sigui
responsable, formarà part de l’equip i coordinarà les
seves accions amb l’Àrea.
– Garantir la coordinació, l’aplicació i el seguiment

del Pla per a l’Abordatge Integral del Treball Se-
xual.

– Realitzar el seguiment, control i avaluació de totes
les accions desplegades al Pla per a l’Abordatge
Integral del Treball Sexual.

– Garantir la coordinació de totes les àrees que in-
tervenen en l’atenció a les persones que exercei-
xen la prostitució, institucionalitzant taules de co-
ordinació que reuneixin periòdicament entitats i
administració.

– Articular la relació entre tots els membres de la
xarxa relacionats amb l’atenció, prevenció i segu-
retat en relació al treball sexual al carrer; impulsar
la taula de coordinació municipal i la taula de co-
ordinació interinstitucional que reuneixi els dife-
rents agents relacionats.

– Realitzar la gestió administrativa i tècnica en l’ela-
boració de plecs de condicions i de convenis de
col·laboració amb tercers.

– Desenvolupar sistemes de seguiment dels reque-
riments i dels acords establerts als plecs i conve-
nis vigents.

– Establir circuits de coordinació i impulsar proto-
cols d’actuació a la ciutat que defineixin models
d’actuacions i permetin l’aproximació dels dife-
rents agents que actuen amb el Col·lectiu de tre-
balladores sexuals.

– Aprofundir en l’anàlisi de la situació actual de la
realitat del treball sexual a la ciutat de Barcelo-
na en relació Catalunya, l’Estat espanyol i en el
marc de relacions de la Unió Europea, incidint
en la detecció i avaluació de les necessitats de
les polítiques públiques que hi estan relacio-
nades i amb el col·lectiu de treballadores sexu-
als.

– Analitzar el grau de desplegament de les línies
estratègiques del Pla, elaborar informes periòdics
i proposar a la direcció els elements de millora
oportuns.

– Supervisar els equips humans que garanteixen el
desplegament del Pla.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.
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Mèrits complementaris
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons

el barem següent:
– Gestió i/o planificació i/o avaluació de projectes

d’actuació, programes i serveis adreçats a treba-
lladores sexuals, fins a 2 punts.

– Disseny, coordinació, execució, i seguiment d’in-
tervencions transversals. Relacions intersectorials
amb altres estaments i administracions. Relació,
coneixement i treball amb el sector associatiu re-
latiu al col·lectiu de treballadores sexuals, fins a 2
punts.

– Detecció, atenció directa , estudi i intervenció, i
seguiment adreçat a persones i col·lectius en risc
d’exclusió social, en especial amb dones que ha-
gin exercit o exerceixin el treball sexual, fins a 1
punt.

– Direcció i coordinació de grups de treball, fins a 1
punt.

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

3. Exercici: la Junta de Valoració podrà convocar
els/les candidats/tes per a la realització de proves per
tal d’avaluar les seves aptituds professionals, i es va-
lorarà fins a un màxim de 4 punts. En cas de convo-
car-se aquesta prova, tindrà caràcter obligatori.

4. Característiques personals. La Junta de Valora-
ció podrà convocar els/les aspirants per a l’avaluació
d’aquest apartat, mitjançant els sistemes que consi-
deri més adequats per poder valorar les característi-
ques requerides per l’òptim desenvolupament de les
funcions del lloc de treball. En el cas de realitzar-se,
aquesta convocatòria, tindrà caràcter obligatori i es
valorarà fins a un màxim de 4 punts.

Puntuació mínima
10 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà la meitat de la puntuació màxima
total (mèrits comuns més mèrits complementaris) que
poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Presidenta:
Sra. Glòria Figuerola Anguera, gerent del Sector de

Serveis Personals, o persona en qui delegui.
Vocals:
Sr. Ramón Lamiel Villaro, director de Serveis de

Dona i Drets Civils, o persona en qui delegui.
Sra. Meritxell Benedi Altes, assessora tècnica de la

Regidoria Ponent de Dona i Drets Civils, o persona
en qui delegui.

Sr. Antonio Lleida Lacueva, cap d’Administració del
Sector de Serveis Personals, o persona en qui dele-
gui.

Tècnica de la Direcció de Recursos Humans, o
persona en qui delegui.

Representant de la Junta de Personal o del Comitè
d’Empresa.

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA DELS CONCURSOS PER A LA PRO-
VISIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE L’INSTITUT DE
CULTURA DE BARCELONA

(Aprovades per Decret del director gerent de 21
de novembre de 2001 i donat compte a la Comis-
sió Executiva de 20 de març de 2002)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a conti-
nuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podran par-
ticipar igualment en els concursos. Així mateix,
podran participar els contractats laborals fixos
d’Instituts Municipals que hagin efectuat la corres-
ponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de
Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cin-
quena de l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral in-
definit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complerts de ser-
veis, inclosos els serveis previs en altres Administraci-
ons Públiques que hagin estat formalment reconeguts,
a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1 punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:
– Per posseir com a grau un nivell superior al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de

treball convocat: 0,75 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al

del lloc de treball convocat: 0,50 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre

al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.
3. Nivell del lloc de treball actualment desenvolupat

o, en el seu cas, l’últim desenvolupat, fins a un màxim
d’1 punt segons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.
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– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la ca-
tegoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes s’ha d’entendre per nivell del lloc
de treball desenvolupat, el nivell de complement de
destinació efectivament acreditat en la nòmina cor-
responent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’avalu-
ació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres que s’indiquen a
l’annex.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud a la qual adjun-
taran la relació de mèrits al·legats classificats segons
l’ordre d’aquesta convocatòria i els documents acredi-
tatius corresponents, al Registre General o a qualse-
vol dels registres municipals, en el termini de quinze
dies hàbils a comptar de l’endemà de la publicació
d’aquesta convocatòria en la Gaseta Municipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per la qual cosa, es po-
drà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa a
l’Oficina d’Informació de Personal, i a les seus dels
districtes.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-ho
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Corpo-
ració des de la data d’incorporació en la plantilla, amb
caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits complementa-
ris s’estableixi la redacció d’un informe o memòria,
aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en
aquells casos en què les bases específiques del con-
curs determinin un nombre superior de pàgines, do-
nades les característiques del lloc de treball a cobrir.
L’informe s’haurà de presentar conjuntament amb la
sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convocatò-
ria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà dispo-
sar dels sistemes d’acreditació i de comprovació que
consideri més escaients en cada cas i per a cada ti-
pus de mèrits, podent-se convocar les persones que
optin a les places per precisar o ampliar aspectes
concrets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables
un cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això,
quan una persona hagi obtingut una plaça en dife-
rents concursos convocats, haurà d’optar per una

d’elles, dins del termini dels tres dies hàbils següents
al de l’exposició en el tauler d’anuncis del departa-
ment de Personal de la proposta de la Junta de Valo-
ració de l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària correspo-
nent.

ANNEX

Concurs 76. Cap de Gestió Científica de Col·lec-
cions (nivell 20)

Concurs 77. Cap de Gestió Administrativa de
Col·leccions (nivell 20)

Cap de Gestió Científica de Col·leccions
concurs 76

Lloc de treball adscrit a la Secció de Col·leccions i
Biblioteca del Museu de Ciències de la Ciutadella de
l’Institut de Cultura de Barcelona, situat al Passeig
Picasso s/n de Barcelona.

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual de
85,83 euros segons Catàleg vigent (2003X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions generals
Totes les funcions definides a continuació es des-

envoluparan sota les directrius executives de la Sec-
ció de Col·leccions i Biblioteca i d’acord amb els crite-
ris que estableixi la direcció del Museu i les
direccions de l’Institut.
– Establir, juntament amb el Cap de Col·leccions,

els criteris i prioritats en els treballs amb les
col·leccions.

– Informació i control sobre els programes informà-
tics més adequats per a les col·leccions, la seva
documentació i la seva gestió informàtica. Treball
conjunt amb els tècnics en l’establiment dels
camps i les fitxes tècniques.

– Estableix les pautes per a una guia de l’usuari.
– Coordinació del personal científic extern que tre-

balla o podria treballar en les diverses col·lec-
cions.

– Coordinació i supervisió general dels estudiants
en pràctiques. Coordinació amb les Entitats de
procedència.

– Gestió i control de les publicacions generades
pels estudis amb les col·leccions.

– Control patrimonial, gestió i programació d’actua-
cions i de l’ús (intern i extern) de l’arxiu documen-
tal (històric).

– Control de les condicions i de la sortida i retorn
d’exemplars dels préstecs científics i dels prés-
tecs d’exposició (comodat)

– Control de les condicions de seguretat preventiva
i de control ambiental de les col·leccions, magat-
zems, reserves i laboratoris. Vetllar per l’acompli-
ment de les normatives aplicables a aquests es-
pais o equipaments.
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– Gestionar el registre de tasques (col·lecció i recer-
ca) dels tècnics.

– Coordinació i seguiment dels continguts científics
dels sistemes informàtics del Departament de
Col·leccions.

Requisits addicionals
Personal del grup B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions, es valorarà les titulacions acadèmi-

ques de grau mig o superior, relacionades amb el lloc
de treball, fins a un màxim d’1 punt.

2. Experiència professional, fins a 6 punts.
– En gestió i documentació de col·leccions científi-

ques fins a 2 punts.
– En controls de conservació preventiva i control ci-

entífic de reserves i espais de reserva fins a 1 punt.
– Experiència en tasques de coordinació i segui-

ment de projectes fins a 1 punt.
– En gestió tècnica en centres de documentació, ar-

xius o museus, fins a 1 punt.
– Utilització de programaris informàtics especialit-

zats en documentació i inventari de col·leccions
fins a 1 punt.

3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

4. Exercici. La Junta de Valoració podrà convocar
una prova professional. En cas de realitzar-se l’esmen-
tada prova es puntuarà fins a un màxim de 5 punts.

5. Característiques personals requerides per al lloc
de treball i, especialment, la capacitat d’anàlisi, comuni-
cació, maduresa personal i professional i la capacitat
de treball en equip. La Junta de Valoració podrà convo-
car els/les candidates/tes per a l’avaluació d’aquest
apartat mitjançant els sistemes d’apreciació que consi-
deri més adequats i el valorarà fins a 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats: 11 punts.
Si no s’avaluen els apartats opcionals, la puntuació

mínima serà la meitat de la puntuació total (mèrits co-
muns més mèrits complementaris) que poden obtenir
els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Sr. Jordi Martí, gerent de l’Institut de Cultura o per-

sona en qui delegui.
Sra. Margarita Tossas, directora de Recursos, o

persona en qui delegui.
Sr. Xavier Suñol, director de Patrimoni, o persona

en qui delegui.
Ara. Anna Omedes Regás, directora del Museu de

Ciències Naturals de la Ciutadella, o persona en qui
delegui.

Sra. M. Farners Cantalozella, assessora tècnica a
de Recursos Humans, o persona en qui delegui.

Sra. Francesca Otálora Sala, cap del Servei de Re-
cursos Humans de l’Institut de Cultura, que exercirà
les funcions de secretària de la Junta de Valoració.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.

Cap de Gestió Administrativa de Col·leccions
Concurs 77

Lloc de treball adscrit a la Secció de Col·leccions i
Biblioteca del Museu de Ciències de la Ciutadella de
l’Institut de Cultura de Barcelona, situat al Passeig
Picasso s/n de Barcelona.

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual de
85,83 € segons Catàleg vigent (2003X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions generals
Totes les funcions definides a continuació es des-

envoluparan sota les directrius executives de Secció
de Col·leccions i Biblioteca i d’acord amb els criteris
que estableixi la direcció del Museu i les direccions
de l’Institut.
– Gestió administrativa de protocols (procediment i

itineraris) en donacions, préstecs i adquisicions
per a col·leccions.

– Gestió i Control del contingut del fons fotogràfic.
– Gestió i curs de comandes de material tècnic i es-

pecífic de col·leccions.
– Gestió i Seguiment dels expedients, factures i

pressupost general del Servei de Col·leccions.
– Suport administratiu en general al Servei de

Col·leccions.
– Realització i unificació dels diferents formats i su-

ports de registre i inventari.
– Registre i seguiment administratiu dels moviments

de consulta (intern i extern) de l’arxiu documental
(històric).

– Gestió i seguiment dels procediments administra-
tius generats pels moviments d’exemplars per
préstec científic o per exposició

– Gestió de protocols administratius (procediments i
itineraris) generats en la restauració d’exemplars.

– Gestió i seguiment del procés de lliurament de cò-
pies de bases de dades de col·leccions al Servei
de Museus de la Generalitat.

– Seguiment i coordinació de les incidències infor-
màtiques del servei de col·leccions.

Requisits addicionals
Personal del grup B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions, es valorarà les titulacions acadèmi-

ques de grau mig o superior, relacionades amb el lloc
de treball, fins a un màxim d’1 punt.

2. Experiència professional, fins a 6 punts.
– Experiència en tasques de documentació i inven-

tari, fins 2 punts.
– Experiència e entorn de Museus, centres de docu-

mentació, arxius i institucions culturals, fins a 2
punts.

– Experiència en tasques de gestió administrativa i
tasques de suport a la gestió jurídica, fins a 1 punt.

– Experiència en gestió i control de pressupostos,
fins a 1 punt.

3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

4. Exercici. La Junta de Valoració podrà convocar
una prova professional. En cas de realitzar-se l’es-
mentada prova es puntuarà fins a un màxim de 5
punts.
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5. Característiques personals requerides per al lloc
de treball i, especialment, la capacitat d’anàlisi, comuni-
cació, maduresa personal i professional i la capacitat
de treball en equip. La Junta de Valoració podrà convo-
car els/les candidates/tes per a l’avaluació d’aquest
apartat mitjançant els sistemes d’apreciació que consi-
deri més adequats i el valorarà fins a 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats: 11 punts.
Si no s’avaluen els apartats opcionals, la puntuació

mínima serà la meitat de la puntuació total (mèrits co-
muns més mèrits complementaris) que poden obtenir
els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Sr. Jordi Martí, gerent de l’Institut de Cultura o per-

sona en qui delegui.

Sra. Margarita Tossas, directora de Recursos, o
persona en qui delegui.

Sr. Xavier Suñol, director de Patrimoni, o persona
en qui delegui.

Sra. Anna Omedes Regás, directora del Museu de
Ciències Naturals de la Ciutadella, o persona en qui
delegui.

Sra. Ma. Farners Cantalozella, assessora tècnica a
de Recursos Humans, o persona en qui delegui.

Sra. Francesca Otálora Sala, cap del Servei de
Recursos Humans de l’Institut de Cultura, que
exercirà les funcions de Secretària de la Junta de
Valoració.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els represen-
tants designats conjuntament per la Junta de Perso-
nal i el Comitè d’Empresa.
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